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Милена Везенкова, 
председател на 
изборна комисия в 
секцията на 
Tottenham Hale
Българите, живеещи в 

Англия, или са станали ев-
ропейци по-рано от съна-
родниците им в България, 
или просто са прихванали 
от прословутата англий-
ска любезност и добро 
възпитание. Естествено, 
доколкото могат тези каче-
ства да бъдат съвместими 
с чакане на опашка, на 
която не й се вижда краят. 
Да, става въпрос за 5 юли 
– деня на парламентар-
ните ни избори. Въпреки 
километричните опашки 
пред изборните секции на-
строението на българите, 
дошли да гласуват, бе поч-
ти празнично и най-вече 
изпълнено с оптимизъм. 
Невиждан интерес и ви-
сока изборна активност са 
думите, с които може да се 
характеризират отмина-
лите избори. Първият глас 
бе даден в 6,15 сутринта, 
веднага след подписването 
на протоколите, от човек, 
отиващ на работа рано в 
неделя сутринта. Малко 
по-късно гласува семей-
ство, което тръгваше към 
България за лятната си 
ваканция с кола и нарочно 
бяха изчакали до неделя 
сутринта, за да гласуват. 
По-късно опашката до-
насяше информация как 
определени хора летят 
след два часа и всички 
единодушно ги допускаха 
отпред. Група младежи из-
вадиха като доказателство 
за заетост билети за запо-
чващия малко по-късно 
концерт на Мадона.

Хора от цяла България 
(научих от тях и за някол-
ко населени места, които 
не съм и подозирала, че 
ги има) дойдоха и дадоха 
гласа си. Изборната идея 
събра приятели, които не 
знаеха, че живеят в един 
град до момента. Покани 
за гостите и кафета летяха 

цял ден. Като безспорна 
злоупотреба в деня на из-
борите бе отчетено много-
кратното засичане на едни 
и същи невръстни дечица 
отпред на опашките. Да, 
поради факта, че всички 
семейства с малки деца и 
бременни бяха пускани с 
предимство да гласуват, 
изведнъж гласоподавате-
лят осъзна, че едно и също 
дете минава по няколко 
пъти с различни родители. 
На места бе излъчен отго-
ворник по детски фейс-
контрол и злоупотребите 
бяха предотвратени. До 
момента не е направено 
точно преброяване на ко-
личеството изядени сем-
ки и пропорционалното 
им отношение по видове, 
но говорим за десетки 
килограми. В края на из-
борния ден се събраха за-
видно количество загубе-
ни вещи, измежду които: 
паспорт, детска количка, 
столче, жилетка, знаме и 
подобни. От близо 1800-
те гласували в магазина 
в Тотнъм и 1700-те в Бар-
кинг двама-трима човека 
решиха, че са си намерили 
публиката и показаха за-
виден патриотичен дух, 
който други от опашка-
та пък определиха като 
анархичен и заплашиха, 
че ще извикат телевизия-
та да снима, без да знаят, 
че всъщност през целия 
ден ни излъчваха по На-
ционалната телевизия в 
преки включвания. Изби-
рателната активност из-

ненада някои хора, също 
както снегът ни изненадва 
всяка зима. Но важното е, 
че хората вече осъзнават, 
че те са тези, които имат 
думата и имат какво да 
кажат. Жалко е, че много 
хора се върнаха и не гла-
суваха поради големите 
опашки. Доста мои по-
знати така и не стигнаха 
до изборните кабинки не 
защото нямаха желание, 
а защото нямаха възмож-
ност да чакат. Приятели, 
никой не ни забрани да 
имаме (примерно) 120 из-
борни секции на Острова. 
И не трябваше някой да ги 
направи за нас, както сме 
свикнали да упрекваме все 
другите, а си зависеше от 
всички нас и това колко ис-
каме дадено нещо да бъде 
постигнато. Тук е мястото 
да благодаря на всички 
членове в комисиите и в 
двете секции, които за-
пазиха усмивките си до 
края на двадесет часовия 
работен ден.  

Не е нужно да си про-
фесионален математик, за 
да направиш сметка колко 
българи живеят по света. 
Всички те/ние сме сила, за-
щото любовта към Родината 
е повече от жива, дори и 
когато сме на хиляди кило-
метри от нея. Грешат тези, 
които си мислят, че удобно 
сме забягнали някъде там и 
бъдещето на България не ни 
интересува. Ние доказахме 
точно обратното на датата 
15.07. Ние, - българите, жи-
веещи на Острова.

при прогнозирани 3000. Българите на Острова 
показаха най-високата пропорционална 
избирателна активност сред българските 
общности в чужбина по последни 
данни на общата статистика. Звучи добре, нали?
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Брой на гласувалите избиратели според подписите в избирателния списък –7362 
души

Брой на намерените в избирателната кутия бюлетини - 7362
Брой на недействителните гласове - 74
Брой на действителните гласове - 7288

Разпределение на действителните гласове по кандидатски листи:

№ Наименование Брой на получените 
 на партии и коалиции действителни гласове      

  С думи С цифри

1. “Ред, законност и справедливост”
  Сто седемдесет и осем 178
  2. ПП “ЛИДЕР”
  Осемдесет и два  82
  3. ГЕРБ
  Четири хиляди 
  петстотин осемдесет
  и два   4582
  4. ДПС “Движение за права и свободи”
  Сто осемдесет и девет 189
  5. Партия АТАКА
  Седемстотин и три 703
  6. КОАЛИЦИЯ ЗА БЪЛГАРИЯ
  Триста четиридесет 
  и пет   345
7. СЪЮЗ НА ПАТРИОТИЧНИТЕ 
 СИЛИ “ЗАЩИТА”
  Два   2
  8. НДСВ
  Сто седемдесет и пет 175
10. „БЪЛГАРСКАTA ЛЯВА КОАЛИЦИЯ”
  Двадесет и четири 24
 11. Партия на Либералната 
 Алтернатива и Мира (ПЛАМ)
  Единадесет  11
12. ПП ЗЕЛЕНИТЕ Осемдесет и един 81
13. „СОЦИАЛДЕМОКРАТИ” Шестнадесет  16
15. П.П. „ДРУГАТА БЪЛГАРИЯ” Двадесет и един  21
16. ОБЕДИНЕНИЕ НА БЪЛГАРСКИТЕ 
 ПАТРИОТИ (ОБП) Един   1
17. Политическа партия „Национално 
 движение за спасение на Отечеството” Нула   0
18. Български Национален Съюз - НД Девет   9
19. „Синята коалиция”  Осемстотин 
  шестдесет и три  863
20. „За Родината – ДГИ-НЛ” Шест   6

Ние, долуподписаните, отпра-
вяме петиция до:

1. Президента на Ирландия 
Мери Макалииз

2. Министър-председател на 
Ирландия Брайън Коуен

3. Министър по труда, търго-
вия и предприемачество Мери 
Кохлън

4. Министър по интеграцията 
на Ирландия Джон Кърън да 
променят статута на Българите, 
работещи в Ирландия.

Българската общност в Ирлан-
дия е добре запозната с усилията, 
положени от специализирани 
организации за събиране на ин-
формация и статистически данни 
с цел подпомагане на Ирландско-
то правителство за взимане на 
балансирани решения относно 
достъпа на български граждани до 
ирландcкия трудов пазар.

България е работила усърдно през 
периода преди и след присъединява-
нето си към Европейския съюз през 
2007 година за постигане на крайната 
цел, която е реална и действителнa 
интеграция и европейски стандарт 
във всички области.

Въпреки това настоящата пози-
ция на Ирландското правителство 
е да третира българските граждани 
различно от останалите евро-
пейски граждани. На българите е 
разрешено да работят в Ирландия 
с Трудово разрешение, което само 

по себе си е мярка, приложима 
обикновено към неевропейските 
граждани.

Добре е известно, че на всяка 
страна-членка се дава право да 
приложи мерки относно достъпа 
до трудовия пазар в случай на 
сериозни сътресения. Българските 
граждани също така са запознати 
с трудностите, с които Ирланд-
ският трудов пазар и икономика 
се сблъскват в момента поради 
рецесията. Броят на българите в 
Ирландия едва надвишава 2000, 
което е много по-малко от броя 
на гражданите от други национал-
ности, пребиваващи и работещи в 
страната като граждани на Полша, 
Италия, Испания, Франция и други 
страни-членки на Европейския 
съюз; Китай, Бразилия, Русия, стра-
ни от Африка, Азия, Среден изток 
(страни извън Европейския съюз).

Очевидно е, че много от ра-
ботещите в Ирландия пристигат 
от страни, които са извън Евро-
пейския съюз. Следователно ние, 
долуподписаните, изразяваме 
несъгласие, че българските граж-
дани се явяват истинската заплаха 
за Ирландския трудов пазар. Също 
така смятаме, че ограничителните 
мерки са израз на дискриминация, 
тъй като се отричат основни човеш-
ки права на българите, залегнали в 
Европейското право като правото 
на свободно движение и труд в 

рамките на Европейския съюз.
Българските граждани са трети-

рани като второстепенни европей-
ски граждани, които биват лишава-
ни от права на свободен достъп до 
Ирландския трудов пазар, дадени 
на други европейски граждани без 
никакви ограничителни мерки.

Както е потвърдено от Евро-
пейските разпоредби за социална 
сигурност (Разпоредби 1408/71 
и 574/72), които координират 
правата на работещите в рамките 
на Европейския съюз: те трябва 
да бъдат защитени от всякакви 
рискове, посочени в Разпоредбите, 
и трябва да бъдат третирани по 
същия начин, както всички оста-
нали европейски граждани. 

Ние следователно настояваме 
пред Ирландското правителство да 
премахне тази дискриминационна 
разпоредба възможно най-скоро и 
да възстанови законното право на 
българските граждани за неограни-
чено движение и работа в рамките 
на Европейския съюз, част от който 
е Ирландия. Това ще се счита за 
справедливо и прогресивно реше-
ние, като се вземе под внимание 
настоящата ситуация в Ирландия и 
Европейския съюз като цяло.

С Уважение:
БЪЛГАРСКА ОБЩНОСТ
ИРЛАНДИЯ
e-mail: bg.community@yahoo.ie

(коментар - на 3 стр.)

Петиция против трудовите ограничения, наложени за 
български граждани от Ирландското правителство

Резултати от изборите за народни представители на 5 юли 2009 
г. от Обединеното кралство Великобритания и Северна Ирландия
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Алина Радева, 
кореспондент на 
БГ БЕН в Дъблин
След присъединяването 

на България към ЕС Ир-
ландия бе една от държа-
вите,  които наложиха 
крайно ограничителни 
мерки за работа на българи 
на Острова през първите 
две години на членството. 
Икономическата криза от 
началото на 2009-а силно 
засегна страната и кога-
то правителството пре-
разгледа решението си за 
трудовите ограничения, 
реши да удължи срока за 
неопределен период, ве-
роятно изплашено от нова 
инвазия на търсещи рабо-
та от бившите социали-
стически страни. Това като 
цяло изглежда странно, 
след като десетки хиляди 
гастарбайтери, предимно 
от Полша, напуснаха стра-
ната, след като изгуби-
ха работата си. От друга 
страна, явно Ирландия не 
е популярна дестинация за 
българите. Тук общността 
наброява около 3000 души, 

пръснати в цялата страна 
(за сравнение - поляците 
са над 300 000). Една част 
от българите са тук повече 
от 10 години, създали са 
семейства и работят нор-
мално. Друга част са били 
поканени с договори за ра-
бота, също преди години, 
далеч преди страната ни да 
стане член на Евросъюза. 
В общи линии повечето 
българи, работещи тук, са 
специалисти - инженери, 
университетски препо-
даватели, счетоводители. 
Не е за пренебрегване и 
групата на студентите. В 
крайна сметка засегнати от 
тези ограничителни мерки 
остават може би около 500 
души, които лесно могат 
да узаконят дейността си, 
ако се регистрират като 
самонаети лица, но трудно 
могат да започнат работа в 
публичния сектор.

Какво представляват 
ограниченията за рабо-
та или така наречените 
Employment Permits? Като 
членове на Съюза българ-

ските граждани имат пра-
во на свободно движение 
и престой до 3 месеца в 
страните-членки, следо-
вателно и в Ирландия. 
Тук обаче българите имат 
право да живеят, да учат 
и ако учат - да работят 
до 20 часа седмично. За 
пълен работен ден се из-
исква трудова виза, която 
се издава след като рабо-
тодателят потвърди, че 
наистина се нуждае от 
съответния българин като 
единствен специалист. Не-
обходимо е да получите 
само веднъж за една годи-
на такава виза, след което 
получавате пълни права за 
работа. Наскоро ограниче-
нието беше премахнато за 
българи и румънци, които 
са завършили в ирланд-
ски университет минимум 
осма образователна степен, 
равносилна на магистрату-
ра, което засяга единици.

Изискването за трудови 
визи се оказва почти без-
смислено за българските 
граждани. Вероятно обаче 
ирландското правителство 
се притеснява не толкова 
от българските, колкото 
от румънските граждани, 
пристигащи тук, тъй като 
основна част от просещите 
по улицата са румънски 
роми. И тъй като България 
и Румъния се движат във 
вечен пакет, не ни остава 
нищо друго, освен да се 
надяваме, че чрез натиск 
от страна на нашето пра-
вителство и българските 
граждани, тази странна 
ирландска политика все 
някой ден ще бъде прераз-
гледана. 

Удари ли ви кризата?

Тази година искате да си върнете
повече такси от миналите години?

Обадете се сега!

02088261361 -  Шукрие
Моб. 077 8715 6454                                                                                 
Александрина - 020 8826 1320 , 07793918238

БЕЗПЛАТНА КОНСУЛТАЦИЯ НА БЪЛГАРСКИ!

Странната Странната 
ирландска политика ирландска политика 

спрямо българитеспрямо българите

Daily Express
Ирландско лято - историческата дата 
14.07, в която Ирландия бе разделена 
на Северна и Южна, бе ознаменувана в 
Белфаст с масови безредици и сблъсъци 
между католиците-сепаратисти и 
лоялистите, известни също така 
под името Orangemen заради техния 
символ – оранжевите фланелки. Про-

правителствените лоялисти (на 
снимката) се осмелиха да излязат 
на поход едва след като полицията 
успя да отцепи една от централни-
те градски улици Ardoyne изпод ка-
нонадата от камъни, бензинови и 
самоделни бомби, която католически-
те активисти изсипаха от околните 
покриви.
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Ако сте жертва на несправедливо 
отношение от страна на 
нелегални работодатели, 
свържете се с GLA и ние ще спрем 
тези злоупотреби

Ние ще: 
 

език

0845 602 5020
GLA МОЖЕ ДА ВИ ПОМОГНЕ
www.gla.gov.uk  enquiries gla.gsi.gov.uk 

ИЗЛЕЗ  
НА СВЕТЛО
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АЛБИОН

The Independent
Гавин Паслоу, баща на 2 
деца, работещ като охра-
на, използвал 3500 паунда, 
получени като социални 
помощи, за да финансира 
пластични операции по 
преобразяването на лице-
то си в това на Луцифер. 
Гавин се подложил на ма-
нипулации по раздвоя-
ването на езика си, им-
плантирането в челото 
си на удебеления, напо-
добяващи рога и сдоби-
ването със зелени очи. 
Кандидат-дяволът от 
Seaslter, графство Кент, 
дори сменил името си 
по паспорт на Diablo 
Delenfer (“Дявол от 
Ада”). Местните власти 
не оцениха обаче новата 

му реинкарнация, в резул-
тат на което му е наложена 
полицейска забрана да на-
пуска жилището си нощем. 
Гавин също така трябва да 
спазва вечерен час от 17.00 
часа до 5.00 часа сутрин, 
както и да излиза навсякъде 
с електронен чип за просле-
дяването му.

В-к БГ БЕН
Това е амбициозният 

надслов, под който ще 
мине големият фестивал 
на жанровете, стиловете, 
традициите и културите, 
който култовият Camden 
се готви да стартира в на-
чалото на август. Култу-
рификация по кемдънски 
– това е мястото, където 
граници не съществуват 

и музиката ще се лее в 
една свободна общоезична 
форма. Това са вечерите на 
приятелството! Организа-
торите на събитието – Hype 
Events и Music Promotions 
Ltd, отправят покана към 
всички българи в Лондон. 
Специалната изненада за 
нас е подготвена още на 
откриващата вечер на фе-
ста, на 04.08. Базираната 

в Източен Лондон банда 
Gipsydelica, в която има и 
българско участие (под-
робности за това – в след-
ващия ни брой), ще пре-
вземе сцената на Кемдън 
със своя ултрафънки микс 
от Джими Хендрикс, Лед 
Цепелин, Флойд и Джанго 
Райнхард и ...оригинален 
цигански кючек и фол-
критми.

Можем да чуем няколко 
любопитни “джипсиде-
лики”, качени на: www.
myspace.com/gipsydelica 

Дата – вторник, 04.08, 
от 20.00 часа

Цена на билетите – по 
6£, www.seetickets.com, 
www.viewtickets.com

Място – Proud Gallerу, в 
зоната на Stable Markets, 
до Chalk Farm Station

Там, където политиците се провалиха, 
Culturifi cation ще успее

Британският вестник 
«Индипендънт» публикува 
разследване за мизерни-
те условия на живот на 
българските и румънските 
сезонни работници във 
Великобритания, съобщи 
БТА. Статията критикува 
лошия стандарт на живот 
и ниското заплащане, с 
които са принудени да се 
примирят български и 
румънски сезонни работ-
ници, пристигнали в Ан-
глия, за да берат плодове. 
Компанията «Ес енд Ей 
Продюс», зареждаща вери-
гите супермаркети Теско и 
Сейнсбърис, наема хиляди 
работници от Източна Ев-
ропа, които получават спе-
циални работни визи. Бла-
годарение на готовността 
им да работят за суми, 
които британците смятат 
за твърде ниски за толкова 
тежка работа, в британски-
те магазини се продават ев-
тини плодове. Официално 
на работниците се плаща 
най-малко по 5.74 лири на 
час, но реалната надница 
понякога е близо два пъти 
по-ниска, след като от нея 
се извадят серия от задъ-
лжителни пера. Български 
работник, който все още 
бере плодове във ферма в 
Брайърли, близо до Лио-
минстър, Хиърфордшър, 
показа на «Индипендънт» 
седмичната си надница, ко-
ято след задължителните 
удръжки представляваше 
45.12 лири за 19 работни 
часа, което прави по 2.37 

лири на час. 
Друг работник в същата 

ферма получава по 2.61 
лири на час. Най-високата 
надница, на която попад-
на «Индипендънт», е 4.43 
лири на час. В пика на 
сезона за бране на плодо-
ве миналия месец Ес енд 
Ей Продюс поддържаше 
работна сила от над 2400 
души, предимно румънци 
и българи, дошли във Ве-
ликобритания по линия на 
правителствената програ-
ма за сезонни земеделски 
работници. За разлика от 
другите източноевропей-
ци, българите и румънците 
нямат право да сменят 
работното си място, ако не 
се разбират с работодате-
лите си или не им харесват 
условията. Всяка седмица 
Ес енд Ей Продюс удържа 
на работниците по 31.22 
лири за квартири, които 

представляват или карава-
ни, или временно колиби, 
както и по 2.75 лири сед-
мично за «развлечения», 
включващи интернет, кой-
то, според работниците, 
често е недостъпен. Ра-
ботниците се оплакаха, 
че са принудени да спят 
по четирима в колибите 
с размер малко повече 
от три на шест метра, а в 
някои случаи - по седем 
души в караваните, къде-
то умират от жега. Ес енд 
Ей Продюс обаче твърди, 
че рядко се случва на едно 
място да живеят четири-
ма души, освен когато те 
са го поискали изрично. 
Работата е тежка, но не 
това е основната при-
чина за притеснение на 
работниците. Проблемът 
е, че те са пристигнали, 
за да натрупат значителна 
сума пари, като работят 

по осем часа на ден, пет 
дни в седмицата, но в дей-
ствителност работодате-
лят им дава твърде малко 
часове и парите, които 
получават, им стигат само 
за най-основните нужди. 
Често се случва работни-
ците да не могат да си пла-
тят билета за самолет към 
родината. Рядко се случва 
да получат по повече от че-
тири работни часа на ден и 
повече от четири работни 
дни в седмицата.

Според говорител на Ес 
енд Ей Продюс проблемът 
се корени в метеороло-
гичните условия, поради 
които много от плодовете 
са били обрани по-рано от 
обичайното. По-рано тази 
седмица Ес енд Ей Про-
дюс, който е най-големият 
производител на ягоди във 
Великобритания, съкрати 
346 работници. 

„Индипендънт“:

Скандал с български и румънски работници в Англия

Деница Лафчиева – Деница Лафчиева – 
кларинеткларинет
Александър Земцов – виолаАлександър Земцов – виола
Александър Чаушиян – Александър Чаушиян – 
челочело
Ашли Уос – пианоАшли Уос – пиано

MozartMozart – Clarinet Trio No2 – Clarinet Trio No2
Beethoven Beethoven – – 
Clarinet Trio in BClarinet Trio in Bbb Op.11 Op.11
SchumannSchumann – Marchenerzahl- – Marchenerzahl-
ungen Op.132ungen Op.132
BrahmsBrahms – Clarinet Trio in A  – Clarinet Trio in A 
minor Op.114minor Op.114

Вторник, Вторник, 
21 юли, 19.30 часа21 юли, 19.30 часа
Wigmore HallWigmore Hall
36 Wigmore Street36 Wigmore Street
London W1U 2BPLondon W1U 2BP
Билети от Билети от 
по £10, £14, £18, £22по £10, £14, £18, £22
Тел. 02079352141, Тел. 02079352141, 

Заповядайте в Wigmore Hall!

Online : www.wigmore-hall.org.ukOnline : www.wigmore-hall.org.uk

Reuters

Навършиха се 
4 години от датата 
на серията бомбени 

атентати в Лон-
дон, които отнеха 

живота на 52 души. 
На снимката - стан-
цията на Kings Cross 
- една от мишените 

на терористите, 
заснета в сутреш-

ните часове на 
07.07.2005.
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Ивайло Тончев, 
lavrentiiberia@dir.bg
Никак не е трудно да при-

влечеш нечие внимание на 
село. Една седмица 
преди изборите 
смело разтреб-
вам една плевня. 
Изведнъж през 
оградата се по-
каза един мъж на 
видима възраст около 70. 
Облечен в шушлеков анцунг 
с накриво залепена емблема 
на Адидас, след две минути 
беше вече в моя двор и се 
ровеше из купчините ста-
ри боклуци, за да си вземе 
„нещо полезно”. Договорих-
ме се за 2 лева да вземе един 
стар и разкривен кошер. 
След като го прехвърли през 
тела на оградата на своя те-
ритория и явно доволен от 
сделката, загледан в голата 
ми глава и камуфлажния 
панталон, той отвори уста 
с коментар: „Абе ти май не 
си от нашите, а си от Бой-
ковите хора. На генерала. 
И няма да ме лъжеш, аз 
знам всичко. Като те гледам 
какви ценни неща хвърляш, 
веднага те усетих.” 

Нека да ви представя 
света наоколо, според бай 
Недялко, и няколко цитата 
от неговия дълъг монолог, 
изнесен докато с единия си 
гол крак си чешеше прасе-
ца на другия. 

„Светът си отиде с па-
дането на комунизма, а 
сега оня, Черния (известен 

американски топ политик 
– бел. на автора), ще ни 
довърши, защото ни зави-
дя за имането и за добру-

ването. Това още Ванга го е 
казала пред Брежнев.”

„Аз съм доволен от пен-
сията си. Имам си да харча, 
имам и да спестявам. Мас-
ларова и Станишев ми я 
удвоиха и по-голяма щеше 
да стане, ако не беше тази 
измислена криза. Далавери 
на социалния министър ли? 
Че кой не краде? Но аз лично 
нея много я харесвам и като 
политик, и като жена (това 
последното по-тихо, за да не 
го чуе съпругата му, която 
копаеше подозрително около 
кошера, надавайки ухо към 
нашия разговор). Два пъти 
съм й целувал ръката. Мека, 
интелигентна ръка, ухае на 
хубаво, уважавам я и хубаво 
прави за нас, пенсионерите. И 
на село дойде да ни види.”

„Жалко, че моите деца 
избягаха в чужбина, за 
кого строих този рай тук? 
(И с широко движение 
описа къщурката си и дво-
ра с насадените домати.) 
Казах им, ще спечелим 
пак властта и ще стане 
рай. Връщайте се! А те ми 
пратиха този анцунг и риза 
в колет. АДИДАС! Истин-

ски, от Испания!”
„Ти няма да 

гласуваш ли? 

И 
п о -

х у б а в о , н е  н и 
трябваш. Толкова ценни 
неща изхвърли от двора, 
само пилееш. А са събирани 
с толкова труд и усилия. Не 
цените нищо вие, млади-
те, не цените.” (Тук вдигна 
стара пластмасова фуния 
от земята и се опита през 
нея да погледне слънцето, 
а после и жена си, която се 
мъчеше да довлече кошера 
до къщата. А после я прибра 
в широкия джоб на ориги-
налната имитация.)

„И ако гласуваш, да гла-
суваш с бюлетина номер 
6. БСП не греши. Никога. 
И моето магаре да сложат 
начело, ще имат причина 
да го направят. Но и аз ще 
гласувам за него, защото 
това е наше магаре. Раз-
бираш ли ме, НАШЕ.”

Слънцето печеше жесто-
ко, опитах се да продължа 
работата си. Усетих, че на-
стана тишина. Бай Неделчо 
си беше отишъл и от не-
говата страна на оградата 
обираше нашата слива. Като 
видя, че го виждам, махна 
ми и извика „Бюлетина 6” 
и се запъти към неговата 
къща, плюейки костилки из 
доматените си насаждения.

Реших да продам вози-
лото на моите първи шо-
фьорски опити – “Опел 
Кадет”, 1986 година. Сме-
ло му пляснах начална 
цена от 1500 лева, пуснах 
няколко обяви в подхо-
дящи сайтове и вестни-
ци и зачаках. Изведнъж 
се отпуши водопад от 
обаждания. Ту очевадно 
надрусан тийн с прякор 
Ди Джей Транс ме питаше 

дали мога да я закарам до 
Ямбол, за да я види, ту 
„ей сега” идваха с капа-
рото, а времето си течеше. 
Цената падна до доста 
по-реалните 1000 лева, 
но и този път никой не се 
навиваше за покупка. По-
степенно и аз загрубях, не 
се опитвах да убеждавам 
всеки, че колата си струва, 
а любезно ги отпращах да 
си купят онази „кола от 

1995 за 1000 лева”, която 
неизменно се спомена-
ваше при пазарлъците за 
цената.

Ненадейно се появиха и 
реалните купувачи на ко-
лата. Пенсионер с мръсен 
панталон и подпетени об-
увки, придружен от жена 
си, която вървеше до него 
с три торби от Билла. Под 
претекст, че иска да ми 
покаже нещо, съседът по 

гараж ме предупреди, че 
това са прекупвачи. И да 
внимавам. Направихме 
едно кръгче с колата из 
квартала, после чичото 
легна под колата, гледа, 
сумтя и накрая предло-
жи да му я дам за 500 
лева и да й направя “до-
бро”. Добросърдечно се 
засмях. Процедурата на 
пазарлъка вече бе започ-
нала. Един такъв искрен 
пазарлък, отчаян, като 
за последно. Шестсто-
тин лева, защото ей сега 
го чакат в друг квартал 
да вземе подобна за 500 

лева. Седемстотин, за-
щото е в добро състояние, 
а той няма кола, а може 
да се наложи да ходи до 
болница. Разменихме си 
телефоните, за да мисли 
всеки. Още вечерта ми 
звънна, за да предложи 
да я вземе за 750 лева. 
Бързи и конкретни разго-
вори – 850 лева, и веднага 
да ми плати. Жена му не 
давала повече. След ня-
колко такива разговора 
се договорихме за 900 
лева и се разбрахме в 2 
часа да му дам ключовете 
и да взема парите. Преди 
това обаче имах среща с 
циганин, който също ис-
каше да я види. Представи 
се като Методи, на когото 
му трябва кола за багаж и 
повече от 600 лева не дава. 
Отсвирих го, а в 2 часа дой-
доха пак бабата и дядото, 
наброиха парите. Изко-
ментирах какъв късмет са 
имали, защото Методи не 
е платил повече. Чувайки 
името, дядото пребледня и 
хукна към блока си. Върна 
се треперещ като вейка, 
даде наставления на жена 
си на ухо и ни изпрати към 
нотариуса. По пътя жената 
се разприказва. Били пре-
купвачи, затова ходели 
и с мръсни дрехи, за да 
купуват евтино коли, да ги 
боядисват, ремонтират и да 
ги препродават с някаква 
печалба. А Методи им бил 
конкурент, нов играч на 

свиващия се автопазар, 
който със свежи пари от 
сергията си с трикотаж 
на пазара купувал коли, 
миел ги и ги препродавал 
с печалба. Сега дядото щял 
да скрие колата в гараж, 
защото Методи с негови-
те хора вечерта щял да й 
нареже гумите и да я по-
вреди. 

Така станах участник 
в конфликт, за който не 
бях подозирал, че може 
да съществува. Бабата бе 
притеснена, което пролича 
и от треперещите й ръце, 
в които все още стояха 
торбите от Билла. При 
опит да вдигне телефона си 
двете торби паднаха и от 
едната се изтърколиха куп 
документи и дебела пачка 
оборотни пари. От друга-
та торба се показа дебела 
бухалка, която едва ли слу-
жеше за чупене на орехи. 
Опашката пред нотариуса 
занемя, а после хората се 
разхилиха. Бабата прибра 
парите и сложи бухалката 
под мишница, за да е гото-
ва да отбранява новопри-
добитото семейно имане. 
След сделката ме помоли 
да я закарам на друга ули-
ца, за да не я проследят 
хората на Методи или ня-
кой от опашката. След това 
изчезна в хорското множе-
ство, хвърляйки трескави 
погледи през лявото и дяс-
ното си рамо. Нищо лично, 
просто бизнес. 

П р е з 
лятото в училището ня-
маме никаква работа. 
Малкото нещастници без 
отпуска блуждаем из ко-
ридорите, пишем карто-
ни и се правим на адски 
заети. В летните жеги 
търсим спасение или в 
учителската стая, където 
има телевизор, климатик 
и удобни дивани, или 
в  околните кафене т а . 
Вдигнати от кафето и не-
истовата жега, влизаме в 
хладната учителска стая, 
къде то върви една от 
многото серии на „1001 
нощ”. Аз и колега обсъ-
ждаме дрехите на Каппа, 

объ-
р н а л и 
г р ъ б  н а 

сериала, ко-
гато от дива-
на се  чу плач. 
Съвсем ясен, в 
тон с кахърната 
мелодия от теле-

визора и достатъчно от-
четлив, за да ни стресне. 
Зад чупката на секцията, 
в мекия диван, облегната 
на малка възглавничка, 
лежеше колежка и зяпа-
ше турски телевизионен 
сериал, а от отворените й 
очи се лееха равномерни 
сълзи, които тя придру-
жаваше с леко виене. По-
реден залп на минорни 
цигулки, пореден житей-
ски шамар за главната ге-
роиня и колежката вече 
не можеше да се удържи. 
Тялото й трепереше, а 
ръце те  й  търках а  ли, 
търкаха сълзите, които 
течаха по бузите й. Меко 

и 
пред-

п а з л и в о 
продължихме 

да обсъждаме 
евентуалните про-

блеми по митниците за 
конфекцията на извест-
ната марка. А зад моя 
колега като призрак се 
надигна нашата колеж-
ка. От очите й все още 
те чах а в а дички грим. 
Тя вдигна ръце и нама-
ли финалната мелодия 
на филма, за да зададе 
въпроса, който я беше 
мъчил в последните 30 
минути на сериала.

„Защо вие, мъжете, сте 
такива свине? Нямате ли 
сърца”

Очертаваше се дълго 
лято на работното място. 
Интересно, Каппа имат 
безплатна доставка из цяла 
Европа, но без България. 

Нашето маНашето магарегаре

Изпити Изпити 
по никое по никое 

времевреме

Да продадеш колата сиДа продадеш колата си

Къси юлски пасове
З

ащ
о

 п
ъ

к
 н

е?
! Ивайло Тончев



БГ БЕН 18 юли 2009 г.
Брой 15 (170 ), Година VI 7
     

FRIENDS OF BULGARIA
Благотворителната организа-
ция Friends of Bulgaria (“Прияте-
ли на България”) е създадена 
през 1991 г. от тогавашния ни 
посланик във Великобритания, 
г-н Иван Станчоф. Целта й е 
бързата доставка и набиране на 
хуманитарни помощи под фор-
мата на екипировка и медика-
менти за българските болници. 
Общата сума, събрана във фон-
да на организацията през тези 
първи 8 години от съществува-
нето й, достига 64 000 паунда, 
отделно от това 29 000 паунда 
биват заделени за детския Ка-
рин Дом във Варна. 17 000 паун-
да са доставени за подпомагане 
на проекти на различни българ-
ски институции. “Приятели на 
България” оказват решително 
съдействие и за организирането 
на благотворителната велоси-
педна експедиция на Алекс Томас 
– сина на британския посланик в 
София. Тя стартира от Българ-
ското посолство в Лондон и 
завършва пред Британското по-
солство в София, като съумя да 
събере сумата от 12 000 паунда. 
През критичната зимна ситуа-

ция в България през 1996/1997 
организацията работи заедно 
с британски хуманитарни ак-
тивисти по доставката на хра-
нителни стоки и провизии за 
Асеновград. През последните го-
дини организацията “Приятели 
на България” е фокусирала дей-
ността си най-вече върху деца-
та с физически недъзи и умстве-
ни увреждания, като работи с 
различни домове в България по 
целогодишни програми, доставя 
екипировка и обучава необходи-
мите специалисти.

Интервю 
на Евгений Кайдъмов
Каква е вашата лична 

равносметка от благотво-
рителната вечер, органи-
зирана от “Приятели на 
България” във Foundling 
Museum на 13 юли?

Вечерта във Foundling 
Museum беше едно чудесно 
събитие, което събра срав-
нително неголяма сума, 
но за нас в случая беше не 
по-малко важно да събе-
рем приятелите на нашата 
организация, да поговорим 
за работата ни, за вижда-
нията на различните ни 
поддръжници за социал-
ните проблеми в страната 
ни. Според мен във всички 
тези посоки вечерта беше 
много успешна. Присъст-
ваше голяма група юристи, 
банкери... Гости ни бяха 
посланик Лъчезар Матев 
и съпругата му, видният 
български благотворител 
Дими Паница и съпругата 
му Ивон, които дойдоха спе-
циално от Париж, и други 
гости. Следващото събитие 
вероятно ще е Коледният ни 
благотворителен бал. 

Що за дума е думата “бла-
готворителност”, когато се 
произнесе на Острова?

Благотворителност във 
Великобритания, според 
мен, означава естественият 
ангажимент на всеки човек 
да участва активно в об-
ществените проблеми. За-
това и всички под една или 
друга форма се занимават с 
благотворителност. В Бъл-
гария преди години думата 
е имала същата стойност и 
аз се надявам тя отново да 
си я възвърне.

Friends of Bulgaria, а кои 
са всъщност приятелите на 
България днес във Велико-
британия?

В най-общ смисъл прия-
тели на България са всички 
британци. Те имат подчер-
тан интерес към нашата 
страна, силни симпатии и 
любопитство. Нас ни свърз-
ват повече неща, отколкото 
ние си мислим. Що се отнася 
до благотворителната орга-
низация “Приятели на Бъл-
гария”, ние работим главно с 
кръг англичани, които имат 
интерес към България или 

през годините са били свър-
зани по един или друг начин 
със страната. Също така 
работим тясно с Българския 
Сити Клуб, с фондация Zo-
vUK, както и с всеки, който 
има желание да се включи в 
работата по подпомагане на 
децата в България.

Благотворителността 
повече дейност по набира-
нето на средства ли е, или 
е създаване на лобита за 
дадена кауза?

И двете. Не бих ги на-
рекъл точно лобита, а по-
скоро групи от ангажирани 
граждани, които могат да 
се активизират бързо за 
определена кауза, която е 
близко до сърцето им. На-
бирането на средства, както 
и разумното им и открито 
изразходване, са особено 
важни.

Според вас може ли да 
се говори за два етапа в 
британския “хуманита-
рен” фокус към България 
– допреди филма за децата 
в дома в Могилино по ВВС 
и след него?

Не бих казал. Филмът за 
Могилино предизвика вълна 
от възмущение или състра-
дание, но в България много 
отпреди това работят редица 
британски благотворителни 
организации, които са напра-
вили наистина много за стра-
ната. Филмът за Могилино 
насочи много организации 
към един конкретен проблем, 
но не промени нагласите и 
намеренията на британците, 
ангажирани с каузи в Бъл-
гария.

Към какви проекти сте се 
ориентирали да подкрепя-
те през тази година?

“Приятели на България” 
по принцип подкрепя малки 
проекти, които могат да до-
ведат до сериозна промяна 
в социализацията на деца в 
неравностойно положение. 
Ние често подкрепяме про-
екти за изкуство, танци, му-
зика, спорт и други дейности, 
които дават самочувствие, 
самоувереност, умения за об-
щуване и умения за самоиз-
разяване. Това са неща, които 
много липсват в домовете за 
изоставени деца.

Всички британци, в най-общ 
смисъл, са приятели на България

Един от домовете, които се подпомагат от 
дейността на “Приятели на България” и от 
известната ни тенисистка Мануела Малеева - 
дома в Петрово край Стара Загора 

ЮЛИЯН ПОПОВ е директор и 
ковчежник на благотворителната организация “Приятели на 
България” от 1997 година. Той скромно се определи като “писател 
и журналист”, но вестник БГ БЕН е длъжен да го коригира – един от 
най-известните български писатели и журналисти, живеещи на 
Острова. Блогът му www.julianpopov.com е особено популярен и 
четен в интернет, а неговото мнение често се цитира от стра-
на на българските медии. Юлиян Попов е председател на Управи-
телния съвет на Българското училище по политика, председател 
е на фондация “Елизабет Костова”, член на Настоятелството 
на Нов Български университет, съветник по медийни и полити-
чески въпроси. В последно време активно се занимава с политики, 
свързани с промяната на климата. Интересува се от българска и 
европейска история, обича да пътува, да кара ски, яхта, да чете, 
да ходи по музеи и да прекарва достатъчно време с децата си.
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Възможно ли е това? 

Този въпрос невинно (а 
и не дотам) ни минава 
през главата, когато става 
въпрос за влошаване на 
финансовата ситуация и 
мисли за заминаване от 
UK “по семейни причини”. 
Да разгледаме възможния 
сценарий за развитие на 
събитията, които биха 
произтекли от евентуално-
то ни решение да напуснем 
Великобритания с неиз-
платени дългове.

Първата стъпка, която 
предприемат кредиторите 
по отношение на длъжни-
ка, е да се опитат да се 
свържат с него по всички 
известни и достъпни за тях 
телефонни номера, имейли 
и адреси. След известно 
количество изпратени по 
всички известни адреси 
на длъжника писма и не-
приети телефонни раз-
говори, кредиторите пре-
дават делото в ръцете на 
cпециализирани компании 
- колекторски фирми. 

Некоректните платци 
са заплашвани със съд 
и предупреждавани, че 
информацията за тяхната 
неизрядност ще стане из-
вестна в държавата и на 
международната общност, 
а това ще ограничи достъ-
па им до кредити.

Неуспешните опити да 
се осъществят контакти и 
кооперация между двете 
страни по въпроса довежда 
до предаване на делото за 
разглеждане в съда. В този 
случай съдът безусловно 
взима страната на кредито-
рите и поставя постановле-
ние за изплащане на дълга 
в пълния размер с всички 
предложени от кредитора 
проценти и наказателни 
лихви, начислени върху 
сумата на основния дълг. 
Присъствието на длъжни-
ка на съдебното заседание 
не е задължително.

От момента на излизането 
на съдебното решение кре-
диторите получават право 
да използват всички легал-
ни методи за събиране на 

дълговете и да преследват 
длъжника без ограничение 
в периода на времето, което 
ще измине. 

На този етап се отделя 
главна роля на колекторските 
фирми. Те работят на комиси-
она от събраните дългове. Ко-
мисионните им започват от 
4-5% и достигат стандартно 
до около 15%, но по изклю-
чение и до 35%. Така че става 
разбираемо тяхното желание 
да постигнат резултат с всич-
ки достъпни методи. Не са 
редки случаите на посещения 
вкъщи и на работното място, 
представяне на ситуацията в 
най-неудобен за длъжника 
вид пред колеги, приятели, 
съседи, заплашителни пис-
ма... Това е само малък набор 
от тези инструменти, които 
прилагат cпециализираните 
компании.

Допреди няколко години 
дейността на кредитните 
агенции извън пределите 
на UK беше концентрира-
на само върху търсене на 
юридически лица – фирми-
длъжници. Днешната прак-

тика разширява дейността 
на колекторските фирми 
по отношение и на физи-
ческите лица. Откриват се 
многобройни представи-
телства в страните от Из-
точна Европа. Осъзнавай-
ки огромния потенциал на 
дадения пазар, местните 
агенции по събиране на 
дългове и финансова ин-
формация в Полша, Ру-
сия, Украйна, България 
започват да предоставят 
своите професионални 
услуги на чуждестранни 
поръчители като Велико-
британия. В България към 
днешна дата функцио-
нират няколко десетки 
колекторски кантори. В 
Полша, за сравнение, те 
вече наброяват няколко 
хиляди. По статистика 
за 2008 г. 106 000 души 
са обявили финансовата 
си неплатежоспособност, 
50 000 семейства са загу-
били домовете си заради 
неизплащане на ипотека.

Ако длъжникът се пре-
мести в друга държава и 
няма възможност да из-
плаща дълговете си към 
британските кредитори, 
винаги за предпочитане е 
да събере смелост и да се 
опита да намери законен 
път за разрешаването или 
поне за полагане на начало 
за разрешаване на дадена 
ситуация. В случаите, когато 

финансите излизат извън 
контрол и кредиторите ви 
подлагат на натиск, е важно 
да помните, че има изход от 
всяка една ситуация! 

Помнете, че не само вие, 
а и хиляди хора във Ве-
ликобритания изпитват 
трудности по изплащане 

на дълговете си. Обърнете 
се към квалифицирани 
специалисти, които ще ви 
помогнат да водите дело с 
вашите кредитори. Те ще 
постигнат максимално 
благоприятните условия 
за изплащането на вашите 
дългове. 

БАНКИ, ПАРИ, ИМОТИ

Да се скрием от 
британските кредитори? 

www.bghelp.co.uk
Когато си купите нов телефон, по 

всяка вероятност той ще бъде заключен 
към мрежата, от която сте го купили. И 
ако се опитате да поставите друга Sim 
карта, той просто няма да функционира. 
Отключването на мобилния ви телефон 
позволява да бъде използвана всяка 
съвместима Sim карта, от която и да е 
мрежа, което от своя страна ви предо-
ставя три предимства:

• По-евтина тарифа. Ако харесвате 
телефона си, но нямате добра сделка, от-
ключването ви позволява да задържите 
телефона и да се прехвърлите към друг 
оператор. 

• Допълнителна стойност. Отключе-
ните телефони се продават на по-голяма 
стойност в eBay, защото са много по-
привлекателни за потребителите от други 
оператори и други държави.

• Свобода за роуминг. Отключването 
важи за много чуждестранни Sim карти, 
така че напълно може да пренебрегнете 
скъпите чуждестранни тарифи на UK и 
да си вземете местна Sim карта от всяко 
място, което посетите.

Най-често срещаното разбиране е, че 
отключването на мобилни телефони е 
незаконна дейност. Разбиране, което мо-
билните оператори нямат желание да про-
гонят, което е разбираемо. Объркването 
се получава, защото често отключването и 
отблокирането се бъркат, но те са съвсем 
различни неща.

• Отключването си е напълно законно. 
То просто означава настройване на теле-

фона да работи с която и да е Sim карта.
• Отблокирането е незаконно. Това е 

дейност по повторното задействане на 
телефона, след като той е бил блокиран 
от оператора, обикновено в резултат 
на докладването му за загубен или 
откраднат.

 Как да отключвате?
СТЪПКА 1: сдобийте се с правилната 

информация. За да намерите работещ код 
за апарата си, ще ви е необходима три вида 
информация: марка и номер на модел – 
вероятно сте запознати с тях, тъй като има 
вероятност да са написани на самия апа-
рат, на кутията му или на документацията 
му; оператора – става въпрос за мрежата, 
към която е заключен телефонът, а не тази, 
към която искате да се прехвърлите. IMEI 
- International Mobile Equipment Identity е 
уникален номер, който се дава на всички 
мобилни телефони и който е невалиден, 
когато телефонът се обяви за загубен или 
откраднат. За да разберете вашия IMEI, 
просто напишете *#06# и запишете номе-
ра, който се появи.

СТЪПКА 2: открийте отключващ код. 
Има множество уебсайтове, посветени на 
отключването на мобилни телефони. Към 
кой ще се отправите, зависи от марката 
на апарата ви. Най-лесният начин да от-
ключите по-старите телефони на Nokia е 
чрез уебсайтове, като http://www.trycktill.
com/eng/, http://unlock.nokiafree.org/ или 
http://www.unlockitfree.com/. Както http://
www.trycktill.com/eng/, така и http://www.
unlockitfree.com/ съдържат и няколко кода 
за други марки.

На стр. 9

Отключване на мобилни телефони

The Daily Mail

Бившата служителка-офицер 
в затвора за малолетни 

престъпници в Бринсфорд, 
графство Стратфордшир, 

Амитио Кала (22 г.) предяви иск 
за финансова компенсация към 

правосъдния министър Джак 
Строу. Мис Кала била принудена 

да напусне работа заради 
постоянните забележки от 

страна на администрацията 
на затвора, че била “прекалено 
секси и красива” и не ставала за 

“такава работа”.
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Две са основните области на 
трудовия пазар във Великобри-
тания, в които масово се ползва 
човешкият труд чрез агенции 
– строителството и услугите 
по почистване. Строителство-
то ползва услугите на общите 
и специализираните (skilled) 
неквалифицирани работници 
(labours), както и на профе-
сионалните строители, които 
притежават сертификати за 
ниво на квалификация. С наба-
вянето и на двата типа хора, ра-
ботещи в строителството, често 
пъти се занимават специализи-
рани агенции. Повечето от тях 
обявяват позиции предимно за 
общи работници с минимален 
трудов стаж, като единственото 
изискване е относно тяхната 
физическа кондиция. Хората 
лесно започват работа, за да 
се отзоват в един момент в не 
особено благоприятна за тях 
ситуация.

Много важно е най-напред 
да се даде ясен отговор относ-
но трудовия статут на човека 
– дали той е нает, или е по-
дизпълнител (subcontractor) и 
временно наета работна ръка. 
Понякога привидно ясната 
граница между двете кате-
гории работници е прекале-
но тънка. Вие можете да сте 
наемен работник (employee), 
дори и ако вашият работодател 
ви нарича и води като не такъв. 
Ако бъдете уволнен в даден 
момент, без да е била спазена 
задължителната дисципли-
нарна процедура, трудовият 
трибунал може автоматично 
да отсъди вашето уволнение 
като невалидно. Задължител-
но условие за подобен развой 
обаче е да сте работили по 
документи в продължение на 
поне една година за въпросния 
работодател.

Работниците чрез агенции 
(обикновено наричани temps 
– “временни”), често пъти се 
ползват с голяма част от пра-

вата на наетите (employed) ра-
ботници, при все че трудовият 
им статут е по-различен. 

Какво е (по принцип) добре 
да се знае относно нашите 
права и третиране от закона 
в този случай?

По закон агенциите не могат 
да ви таксуват за това, че са 
ви намерили работа, без да са 
ви уведомили предварител-
но и да са получили вашето 
съгласие. Също така вашето 
съгласие е необходимо за всяка 
една следваща удръжка, която 
бъде направена от работната 
ви надница. Не могат и да ви 
принудят да работите повече 
от 48 часа седмично, както и да 
ви заплащат под минималната 
Национална почасова ставка за 
Великобритания, която е £5.73 
на час за лица над 22 години и 
£4.77 за лица на възраст между 
18 и 22 години. Вие също така 
се намирате под защитата на за-
коните за безопасен труд на те-
риторията на Великобритания, 
независимо от вашата длъж-
ност, трудов статут и естество 
на работата, която вършите. 
Един практичен съвет: опитай-
те се веднага, след като започне-
те работа, да се сдобиете с копие 
от условията и разпоредбите на 
новото ви работно място. Те по 
закон трябва да са изложени на 
напълно достъпно място. Не 
забравяйте: имате законовото 
право на минимум 1 почивен 
ден през седмицата, както и на 
20 минути (минимум) почивка 
в случай, че работният ви ден 
надхвърля 6 часа. 

В реалността често агенции-
те доставят работници както 
за временна трудова заетост, 
така и за постоянна, така че 
определението “агенция” тук 
се употребява съвсем условно. 
Агенцията, към която решите 
да се обърнете за намиране на 
работа, е длъжна изрично да 
ви уведоми дали ще 
ви търси работа към 
постоянен работода-
тел или за временен 
период от време. Ако 
все още не сте сигур-
ни като какъв рабо-
тите, това веднага 
може да се установи, 
като се види кой ви 
превежда парите по 
разплащателни до-
кументи – агенцията 
или работодателят. 

Има значителни 
различия между вре-
менните работници и 
тези, които започват 
или пък биват пре-
местени впоследствие 
на постоянна работа 
или на работа с фик-

сиран срок. Компаниите често 
се изхитряват да намират чрез 
агенциите кандидати, които 
да започнат дадена работа и 
по-късно да си подберат по-
подходящите от тях. В този 
случай вашият договор трябва 
автоматически да се пренасочи 
през наелата ви на работа ком-
пания, въпреки че за нея често 
пъти е по-изгодно да ви води 
по документи като наето чрез 
агенцията лице. 

И все пак не могат да се зао-
биколят някои преимущества 
на работата чрез агенции:

- ако сте новодошъл на 
Острова, работата чрез агенция 
ефикасно ви спестява липсата 
на нужния трудов опит и ви 
позволява, когато си искате да 
влизате и излизате от трудовия 
пазар,

- агенцията е длъжна да 
осигури вашето заплащане в 
срок, дори и в случаите, когато 
наелата я компания все още не 
е превела парите. По закон тя 
трябва да спазва рекламира-
ните от нея в публичното про-
странство условия и срокове на 
заплащане. В противен случай 
действията й могат да бъдат 
законово третирани като “под-
веждащи”,

- тя е длъжна да ви уведо-
ми в достатъчен срок за пре-
кратяването на работата ви 
или за всякаква промяна в 
трудовите условия. От нея се 
изисква предварителното ви 
уведомяване в писмен вид в 
поне тридневен срок за новите 
трудови оферти към вас (за 
кого ви предстои да започнете 
работа, от коя дата, период 
от време на новата ви работа, 
вида работа, работни часове, 
нивото на здравен риск, вашата 
работна надница).

За повече информация и 
професионален съвет, тел.: 
02088 261 361, 07886 658 810

Шукрие Хабил (LLB Hons) 
Trainee Solicitor
Над 4 години практика  
в Personal Injuri 
Department на
 Levenes Solicitors

ТРУДОВА КОНСУЛТАЦИЯ

От стр. 8
СТЪПКА 3: използвайте го. Посочените 
сайтове ще генерират код въз основа на 
предоставената от вас информация, така 
че първо проверете дали е правилна. Кодът 
ще изглежда като #pw+2746763089+1# 
(Nokia телефони) или *2767*637# (други 
марки). За да отключите, извадете Sim кар-
тата от телефона и поставете друга, след 
което може да въведете кода. Вместо да из-
ползвате обикновените текстови бутони, 
трябва да използвате * бутона, ако желаете 
да използвате букви вместо цифри. За да 
напишете „р”, натиснете * бутона три пъти 
в рамките на 2 секунди; за да напишете “w”, 
натиснете * бутона четири пъти в рамките 
на 2 секунди; за да напишете „+” натиснете 
* бутона два пъти в рамките на 2 секунди. 
Трябва да получите съобщение от сорта 
‘phone restriction off '. Имате право само на 
пет опита, за да въведете правилния код, 
така че бъдете изключително внимателни. 

Ако всичките ви опити са неуспешни, 
телефонът пак ще работи, но ще трябва 
да отидете при оператора или търговеца, 
за да го отключите.

 • Първо, попитайте във вашия опера-
тор. Обадете се в сегашния си оператор и 
попитайте каква такса ще ви вземат, за да 
ви отключат телефона. За съжаление опе-
раторите проявяват своеволия относно 
таксите за отключване, така че може да ви 
бъде отправена цена между £20 и £120, в 
зависимост от апарата, оператора и дали 
вятърът духа в правилната посока в този 
ден. Средната такса, която се заплаща, е 

от £19,99. Ако операторът не може да ви 
оферира цена за отключващ код, тогава 
има вероятност телефонът ви да не се от-
ключва посредством код (те трябва да ви 
кажат, ако ги попитате). 

• Опитайте при специалистите в об-
ластта 

Проверете в мобилни магазини, дори 
и при продавачи на вестници – може да 
ви предложат нещо евтино и ефикасно. 
Предимството тук е, че ако не могат да 
ви свършат работа, няма да ви таксуват, 
докато това няма да се случи в мрежата. 
Може да ви отнеме между 15 минути и 
седмица, за да се появи вашият код, в за-
висимост от оператора.

Ако всички варианти отпаднат, теле-
фонът ви може да подлежи на отключване 
само с физическа намеса на кабел. 

• Използвайте street/market услуги за 
отключване. Струва си да се сдобиете с 
няколко оферти и да предизвикате про-
давачите един срещу друг. При този вид 
услуги ще се учудите колко може да по-
стигнете с малко пазарлък.

• Направете го самостоятелно. Ако се счи-
тате за технически грамотно лице, може да 
си купите кабел чрез eBay или уебсайтове за 
по-евтини аксесоари и да си свалите безплатен 
софтуер. Процедурата може да се усложни, 
така че направете подробно проучване online, 
преди да хвърлите средствата си за отключва-
щия „клип”. Съществуват различни клипове 
за отделните марки, а и за различните апара-
ти в рамките на една марка, така че се увере-
те, че получавате правилния вариант.

Отключване на мобилни...

Даряна Коцева
Представяйки бъдеща-

та законодателна програма 
на правителството за след-
ващата година, премиерът 
на Великобритания Гордън 
Браун заяви, че възнамеря-
ва да делегира по-големи 
правомощия и отговорности 
на местните власти при удо-
влетворяване на нуждите 
на населението от социални 
жилища. Но това деклари-
рано намерение предизвика 
съмнения, че мерките са 
порочни от правна гледна 
точка и вероятно ще доведат 
до съдебно-правни преди-
звикателства и проблеми за 
местните общини. Това, кое-
то предизвика изявленията 
на премиера и е в основата 
на бъдещите промени, е 
чувството сред британското 
общество, че е дискримини-
рано по отношение достъпа 
до социални жилища, които 
„привилегировано” се от-
пускат на имигрантите в 
страната. Но специално из-
готвено проучване по въпро-
сите за разпределението 
на социалните жилища и 
имигрантските общности 
категорично отхвърля по-
добни обвинения.

Няма доказателства, че но-

вопристигналите мигранти 
във Великобритания имат 
възможности да „прескочат” 
опашките за социални жили-
ща - се заключава в доклада, 
поръчан от Комисията по ра-
венство и човешки права, из-
готвен от водещия британски  
Институт за публична поли-
тика. Веднъж установили се в 
страната и получили право на 
достъп до социални жилища, 
само част от тях действително 
получават такива, която част е 
съизмерима с дяла на родено-
то тук местно население. 

Наскоро премиерът на стра-
ната се произнесе, че ще бъдат 
изработени нови напътствия, 
които ще дадат предимство 
на местните жители при кан-
дидатстване за общински 
жилища. По принцип от 1996 
г. насам общините са задълже-
ни да „отдадат предпочитание 
в разумни граници” за някои 

специфични категории от 
населението: бездомни; тези, 
които живеят в пренаселени 
жилища, както и хора, които 
се налага да се преместят по 
медицински причини. От 2002 
г. е незаконно, ако общините 
изключат някого на основа-
ние факта, че не притежава 
„местна връзка”. И все пак 
общините вземат предвид 
факта времетраене на преби-
ваването в страната, както и 
семейните връзки, когато из-
бират измежду кандидатите, 
попадащи в една преферен-
циална група.

Според доклада на Ко-
мисията 64% от хората, 
пристигнали във Велико-
британия в последните пет 
години, живеят в частно 
наети жилища. Само 11% 
от новодошлите получават 
помощ с жилища - и почти 
всички от тях са хора, полу-

чили убежище тук. След пет 
години, когато имигрантите 
получат постоянно пребива-
ване и достъп до държавни 
помощи, един на всеки шест 

се възползва от това свое 
право - пропорция, еднаква с 
тези, които са родени тук. 

В момента 90% от хората, 
които живеят в социални 

жилища, са родени тук. Но 
фактът, че социалните жили-
ща са малко на брой, прави 
британците особено чув-
ствителни на тази тема. 

Дискриминирани ли са британците Дискриминирани ли са британците 
при получаване на социални жилища?при получаване на социални жилища?

ВВС

Я да чуем дали ни крадат!
Купувачите в по-големите 
магазинни вериги в графство 
Съмърсет, Югозападна 
Англия, през последните 
дни получаваха с всяка 
покупка и по чифт безплатни 
звънчета, предназначени 
за прикрепване към вещи 
като мобилни телефони, 
чанти и портмонета. 
Необикновената акция дойде 
в резултат на общинско 
решение да се търсят 
по-ефикасни способи за 
противодействие на бума от 
джебчийството и дребните 
кражби в графството през 
летните месеци. 

Някои общи правила Някои общи правила 
при работа чрез агенциипри работа чрез агенции

The Daily The Daily 
TelegraphTelegraph

Над 60 пожарни-Над 60 пожарни-
кари участваха кари участваха 
в потушаване-в потушаване-
то на големия то на големия 

пожар, избухнал пожар, избухнал 
на 10 юли на Dean на 10 юли на Dean 

Street в извест-Street в извест-
ния лондонски ния лондонски 
квартал Сохоквартал Сохо
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Юлфет Короглу, LLB 
(Hon’s), BVC, LLM , 
член на Personal 
Injury Association
Извлечения от ръко-

водството за здравни 
специалисти на Медицин-
ския център към DVLA 
(Агенция по лицензиране 
на моторните и превозни 
средства в Обединеното 
Кралство), преиздадено 
през февруари 2009 г.

Законът за Движение по 
пътищата, приет през 1988 
г., Законът за издаването 
на документ за правото на 
управление на МПС, приет 
през 1999 г. и Европейска-
та Директива за лицен-
зирането на водачите на 
моторно-превозни сред-
ства, която е в сила от 1997 
г., формират нормативната 
база, която регулира днес 
движението по пътищата 
на Великобритания .

Едно от основните из-
исквания на това общо 

законодателство е безу-
словната необходимост 
от навременното инфор-
миране на контролните 
органи в лицето на DVLA, 
личните GP-та и застрахо-
вателните агенции относно 
всяка промяна в здравното 
състояние на съответното 
лице-водач на МПС.

Като здравни усложне-
ния, при които има най-
висока вероятност да се 
засегнат физическите спо-
собности на шофиращия, 
са посочени неврологични 
заболявания като епи-
лепсия, наркопелсия, ка-
талепсия (които често се 
придружават с временна 
загуба на съзнание), както 
и сърдечносъдовите забо-
лявания. Списъкът продъ-
лжава с многобройни дру-
ги изредени заболявания 
и разстройства, някои от 
които звучат дори и като 
недотам опасни. Силно 
препоръчвам неговото 

прочитане, защото всеки 
един от тези изброени 
случаи изисква по закон 
неговото автоматично де-
клариране, преди да се 
седне зад волана. Особе-
но внимание наръчникът 
отделя на диабетиците, 
развили зависимост от 
инсулина. Някои от из-
броените сърдечносъдо-
ви заболявания, които 
са визирани са: ангина и 
артерийни проблеми. На-
глед безобидната сърдечна 
аритмия също фигурира в 
списъка.

В отделен раздел се 
разглеждат въпросите, 
свързани със зрението на 
водача. Всеки кандидат-
шофьор на камион, ван, 
лек автомобил или мото-
циклет трябва да покрива 
нормативите за видимост 
на определена дистанция. 
Като задължителна мяр-
ка се посочва удостове-
ряването на зрителната 

кондиция на младите кан-
дидати, като се взема под 
внимание, че между 30-ата 
и 50-ата година човешкото 
зрение има тенденцията да 
се влошава. Притежатели-
те на шофьорски книжки 
са длъжни също така да 
информират властите не-
забавно при откриването 
на симптоми за оглуша-
ване, алкохолна зависи-
мост, дихателни проблеми 
и безсъние. Несъобразява-
нето с тези изисквания и не-
навременното деклариране 
на промените в здравното 
състояние са съдебно на-
казуеми, тълкуват се като 
криминален акт и подлежат 
на глоба до 1000 паунда.

Ако недекларираното 
от вас заболяване бъде 
разкрито впоследствие на 
пътно произшествие, то 
сериозно ще се повлияе 
на действията на застра-
хователната ви компания 
дори и в случаите, когато 

пряката вина не е у вас. За 
тази цел вие сте длъжен 
да държите своите за-
страхователи в течение за 
здравното ви състояние. 
Рискът от неспазването 
на това може да доведе 
до обвинения от тяхна 
страна за проявена от вас 
престъпна небрежност. 
При едно разследване 
на автопроизшествие за-
страхователната компа-
ния има законовото пра-
во да изиска вашия здра-
вен картон и да разгледа 
до най-малкия детайл 
историята на всяко ваше, 
дори и най-незначително 
заболяване. Често пъти 
тази клауза е отразена 
на някои от по-задните 
страници на застрахо-
вателната полица, която 
разписвате. И все пак, 
как ще се отразят ко-
ле б а н и я т а  въ в  в а ше -
то здраве, ако решите 
тепърва да направите 
застраховка на закупе-
ното от вас  превозно 
средство? За съжаление 
– в неблагоприятна за 

вас финансова светлина. 
Вие сте потенциален риск 
за всеки застраховател, 
което неминуемо ще бъде 
отразено в годишната 
сума, която ще се наложи 
да заплатите. Моят съвет 
е: не скривайте фактите 
около в аше то здраве, 
макар и това да е техни-
чески възможно. Помис-
лете за последствията. 
При един транспортен 
инцидент губещата стра-
на с топроцентов о ще 
бъдете вие – с отменена 
застраховка, плащане на 
солени глоби, покриване 
на разходи по ремонт 
на другия автомо бил, 
разходи за лечение и ме-
дицински процедури на 
участниците в инциден-
та, съдебни такси, с една 
дума – хиляди паунди за 
една премълчана истина.

Съдържанието на тази 
статия има единствено об-
щопознавателна стойност. 
За по-конкретна информа-
ция е редно да потърсите 
професионален съвет.
uk.ukoroglu@googlemail.com

UK петифурки
www.e-vesti.co.uk
Ако личното GP ви кара 

дълго да чакате пред кабинета 
му, или трябва да чакате за за-
пазване на час повече от 5 дни, 
вече може да се оплачете от него 
в NHS. Ако се получат няколко 
сигнала за една практика, каса-
та може да откаже финансира-
не до 25 хил. лири.

Според непотвърдени 
данни поредната жертва на 
вируса на свинския грип е 
съпругата на бившия премиер 
- Чери Блеър, която е под постоянен 
лекарски контрол и се възстановява бързо. Говорителяt 
на семейството отказа коментар.

British Airways отчете загуби от 401 млн. лири за 
последната година и ръководството на компанията 
се принуди да започне разговори със синдикатите 
за съкращение на 3700 работни места, като част от 
плановете си за оцеляване в кризата.Финансовата 
дупка на компанията включва и 3 млрд. лири недостиг 
в пенсионния фонд.Управляващият директор Уили 
Уолш е под натиск от акционерите за бързи мерки за 
преструктуриране на компанията.

Като част от усилията за подобряване нивото на 
обучение в британските училища правителството ще 
въведе петгодишен учителски лиценз от следващата 
година. Първи с новия лиценз ще се снабдят завършва-
щите студенти, а впоследствие ще се премине към пов-
семестно лицензиране на всички учители в страната.

Плановете за зелена енергия ще струват на всяко 
семейство повече от 253 лири на година. Визията за 
ниско карбонно бъдеще ще ни струва екстра от 186 
лири за газ и още 67 лири за електричество. Публи-
куваната от правителството Бяла книга за развитие 
на тази сфера включва построяването до 2020 година 
на 7000 вятърни турбини на земята и в морето и на 3 
нови ядрени станции, като тези планове ще доведат до 
нови 400 хиляди работни места.

Двегодишната Изабел Кийлинг спасила живота на 
майка си. Когато жената получила алергичен колапс, 
малката героиня хванала телефона и набрала 999, въз-
произвеждайки същата ситуация в любимия й детски 
сериал Th e Tweenies, който била гледала предишния 
ден, като съобщила на службите точен адрес и описала 
подробно проблема.

Може ли да повлияе (не)декларираното здравно състояние 
върху застраховката ни при автопроизшествие?

www.dnevnik.bg
Британското правителство е 

подготвило законопроект, който 
да отмени пределната възраст за 
пенсиониране и по този начин да 
позволи на хората да се задържат 
по-дълго на трудовия пазар, пре-

даде Би Би Си. В момента пен-
сионната възраст на Острова е 
65 г., след достигането на която 
служителят може да бъде уволнен 
от работодателя си. По официални 
данни обаче близо 1.3 млн. души 
продължават да работят и след 

тази възраст, а много други биха 
желали да го правят, ако работо-
дателите им го позволяваха.

Правителството мотивира ини-
циативата си с факта, че това огра-
ничение е израз на дискриминация и 
премахването му ще окаже позитив-
но влияние върху икономиката на 
страната. «Ако на възрастните хора 
бъде позволено да останат на пазара 
на труда, без да са обременявани от 
негативни възгледи за стареенето, 
това може да допринесе много за 
успеха на британския бизнес и за 
бъдещото ни икономическо разви-
тие,» отбеляза британският премиер 
Гордън Браун.

Според британската организация 
на работодателите CBI обаче съще-
ствуването на определена пенсионна 
възраст позволява както на служите-
лите, така и на компаниите, в които 
те работят, да планират по-добре 
бъдещето си. Освен това съгласно 
проучване на CBI 81% от хората, по-
молили работодателите си да останат 
на работа и след достигането на 65 г., 
са получили тази възможност.

Великобритания готви отмяна на пенсионната възраст

Reuters

Ястребът Руфъс 
бе един от назначени-

те на щат ястреби, 
които трябваше да 

опазят кортовете на 
приключилия турнир 

в Уимбълдън от любо-
питни гълъби

Тази гигантска пясъчна скулптура ще краси пейзажа на тазгодишното 
издание на рок феста “Духът на Бургас” през август

ВВС
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Евгений Кайдъмов
Разтворете указателя 

на Yellow Pages или някой 
местен вестник. Гаранти-
рам ви, че 99% от рекла-
мите там започват или с 
името на компанията, или 
с нейното лого, или най-
вероятно – и с двете накуп. 
Първата грешка, която 
всеки ентусиазиран спис-
вател на рекламни тексто-

ве прави, е да си мисли, че 
хората по презумпция ще 
прочетат текста му. Ами 
...няма да го направят. Или 
поне шансовете за това са 
минимални. Хората днес 
са вечно заети и бързат. 
Интересът им може да 
се задържи единствено 
от късчето информация, 
което им се стори важно 
за тях самите, а не от то-
новете превзети приказки 
и оригинални игрослови-
ци, които ни заливат от 
всяка страница. Такава е 
нашата човешка природа. 
Така че това, което трябва 
да имаме наум, пишейки 
текста на нашата реклама, 
е намирането на силно и 
задължаващо вниманието 
заглавие, а не сервирането 
на лъскавото ни фирмено 
лого. 

И така, представете си, че 
вашата фирма произвежда 
противопожарни алармени 
системи. Кое от следните 
две заглавия, според вас, 
ще прикове вниманието на 
читателя?

1. Алармени системи 
“Симпсън” – гарант за 
вашата сигурност

Или :
2. Струва ли животът на 

вашето семейство толко-
ва, колкото една бутилка 
уиски? 

Голяма част от криейтив 
агенциите, подготвящи 

рекламни продукти, ще 
се опитат да ви продадат 
огромни бели полета с ми-
нимализиран “умен” текст, 
оригинални, но безсмисле-
ни заглавия и модерни гра-
фични решения. Но нищо 
от това самовлюбено изку-
ство не може да се равни на 
директния ъперкът който 
би нанесло силното загла-
вие на вашата реклама.

Една  от  следв а щите 
стъпки при писането на 
заглавия е те да се форму-
лират така, че не само да 
привличат желания от вас 
сорт потребители, но и да 
отсяват тези хора, за които 
услугата не е предназначе-
на. Да, формулата “колкото 
повече – толкова по-добре” 
е наистина изкушаваща, 
но не забравяйте, че по-
требителският отзив на 
силните и недвусмислено 
формулирани послания 
е много по-категоричен 
откъм мотивация, което 
означава, че повечето от за-
интересованите от вашата 
реклама хора най-вероятно 
ще бъдат убедени да заку-
пят вашия продукт/услуга, 
прочитайки остатъка от 
текста.

,Да резюмираме накрат-
ко начина за извличане 
на максимален ефект от 
текста на нашата реклама. 
Най-напред опитайте се да 
обобщите в едно изречение 

най-голямата полза от 
услугата, която предлага-
те. Трябва да имате пред-
вид наистина конкретна-
та ПОЛЗА, а не общите 
качества и достойнства на 
услугата ви. 

Да се върнем на гореспо-
менатия пример за про-
тивопожарни алармени 

системи, марка “Симпсън”. 
Очертайте “размера на пол-
зата” – животът на цялото 
семейство срещу “размера 
на разхода” – цената на една 
бутилка алкохол.

Посланието ни би при-
добило следния вид:

- Защитете живота на ва-
шето семейство при пожар 
срещу цена, по-ниска от 
тази на бутилка алкохол!

Ето го вече Голямото ви 
обещание, то трудно може 
да се изплъзне от внима-
нието на читателя. Остава 
да добавим и последните 
козметични щрихи към 
това послание – думите 
“Как да”, които привличат 
незабавното читателско 
внимание,  удивителен 
знак - за да подчертаем 
чисто човешката емоция 
на посланието, и кавички 
– за да звучи като дирек-
тно наше обръщение към 
четящия.

Получава се следното:
“Как можете да защитите 

живота на вашето семей-
ство при пожар срещу цена, 
по-ниска от тази на бутилка 
алкохол!”

Мислите, че всичко това 
ви звучи опростено ли?

Ами какво да ви кажа?
О п р о с т е н и т е  н е щ а 

обикновено работят най-
безотказно!

www.cardellmedia.co.uk

Резултати от проучва-
нето на мненията на ин-
веститорите през второто 
тримесечие на 2009 г. по-
казват, че броят на об-
мислящите закупуване на 
допълнителни имоти през 
идните 12 месеца нарас-
тва. Лондон продължава 
да бъде предпочитано 
място от инвеститорите 
- 52% обмислят закупу-
ването на допълнителни 
имоти в столицата. Тази 
тенденция не се наблюда-
ва само в Лондон - 30% от 
инвеститорите обмислят 
добавянето на допълни-
телни UK активи в имоти, 
базирани извън столица-
та, в сравнение с едва 24% 
през първото тримесечие 
на 2009 г.

С всяко изминало триме-
сечие наблюдаваме допъ-
лнително раздвижване 
на имотния пазар – най-
изгодните сделки биват 
по правило “грабвани” 
и доверието в buy-to-let 
опцията като дългосрочен 
инвестиционен план се 
възстановява особено с 
оглед на нарастващата си 
възвръщаемост. 

Изглежда, че пониже-
нието на лихвените про-
центи също най-накрая 
започна да оказва ефект, 
макар и индиректно. От-
белязаните намаления из-
кушават инвеститорите в 
имоти да се завърнат на 
пазара поради минимал-
ните interest to savings rates. 
Раздвижването в сектора 

buy-to-let би могло също 
така да бъде в резултат на 
повишената средна наемна 
възвръщаемост на закупу-
ваните имоти. Тук бе от-
белязано повишение от 4.8 
на 5.1% за къщи и промяна 
от 4.9 на 5% за апартамен-
ти. Възвръщаемостта при 
апартаментите се запази 
постоянна на територията 
на страната. Все по-голям 
брой инвеститори пред-
виждат стабилизиране и 
увеличение на цените на 
недвижимости през ид-
ните 12 месеца. 57% от тях 
са на мнение, че цените 
в столицата ще са на се-
гашните си или завишени 
стойности по това време 
догодина, докато 42% очак-
ват същите тенденции за 
имотите извън Лондон.

Частният наемодателен 
сектор е също стабилизи-
ращ пазара фактор, което 
бе подчертано от прави-
телствената инициатива 
за насърчаването му чрез 
Homes and Communities 
Agency’s (HCA) Private 
Sector Rental Initiative 
(PRSI), но секторът продъ-
лжава да страда поради 
факта, че частните ин-
веститори все още се за-
трудняват да си осигурят 
подходящи ипотечни про-
дукти.

Настаняването под наем 
е от огромна стойност за 
пазара на недвижимото 
имущество, предлагайки 
гъвкавост и избор. Към 
момента обаче частните 
инвеститори са възпре-
пятствани от наложените 
неблагоприятни условия 
на ипотечните заеми.  

Оптимизмът на buy-to-
let пазара е допълнително 
помрачен от недостига на 
предлаганите buy-to-let 
ипотечни продукти. 

Без съмнение наблю-
даваме желание за инве-
стиране в сектора, но за 
момента остава отворен 
въпросът за готовността 
от страна на кредиторите 
да отговорят адекватно на 
търсенето. 

Хари Татеосян,
Лицензиран ипотечен 
лрокер и финансов 
съветник към Equifund

Крис Кардъл e един от най-изявените британски 
маркетингови експерти в областта на малкия бизнес. 
Редовно участва в предавания по BBC, ITV и води 
рубрики в специализираните издания. Предлагаме 
ви част от неговите разработки и съвети за вашия 
бизнес, базирани на разговорите му и партньорството 
със стотици бизнесмени на Острова.

Желанието за инвестиране в пазара 
на недвижимо имущество се завърна, 

но върти на празни обороти

www.dnevnik.bg
Великобритания тряб-

ва да замрази заплатите 
в обществения сектор, 
иначе рискува да задълбо-
чи рецесията. Това обяви 
в неделя председателят 
на Сметната палата Стив 
Бъндред в интервю за в. 
«Обзървър». На Острова 
именно Сметната палата е 
органът, който контролира 
как правителството израз-
ходва бюджета, и нейните 
препоръки обикновено 
оказват влияние върху 
финансовите решения на 
кабинета. В обществения 

сектор във Великобри-
тания работят над 6 млн. 
души. Според Бъндред, за 
да се ребалансират публич-
ните финанси, е необходи-
мо именно техните заплати 
да се замразят, тъй като в 
момента инфлацията ще 
бъде едва 2-3 процента, а 
заплатите в частния сектор 
дори биват намалявани. За-
мразяването на заплатите 
на заетите в обществения 
сектор на този фон ще бъде 
безболезнено, коментира 
Бъндред. По думите му 
Лондон трябва спешно да 
натрупа от свиване на раз-

ходите и увеличаване на 
данъците 50 млрд. паунда, 
за да намали натрупания в 
кризата вътрешен дълг.

В края на миналата сед-
мица правителството пред-
упреди, че кризата изобщо 
не е приключила и дори 
може да се очаква «двойно 
гмуркане» - след илюзорно 
усещане за подобряване 
да има ново по-сериозно 
влошаване на икономиката, 
което да изложи на още по-
голям натиск публичните 
финанси. Синдикатите оба-
че реагираха много остро на 
думите на Бъндред.

Великобритания замразява 
заплатите в обществения сектор

Не ухажвайте вниманието на читателя 
на вашата реклама. Грабнете го!

ИНВЕСТИЦИИ
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БЪЛГАРИ НА АЛБИОНА

Здравка Владова-
Момчева
Очевидно отвличането 

на общественото внима-
ние е успешна практика на 
всички политици. Преди 
години на една манифеста-
ция, която всички българи 
се стараят да забравят, 
сплотените блокове от тру-
дещи се размахваха знаме-
на и цветя под радиоак-
тивния дъжд на Чернобил. 
Всички бяха щастливи, за-
щото предстояха почивни 
дни в блажено неведение 
след напоителното облъ-
чване на народа. Видните 
партийни и държавни ли-
дери, прикрити с непро-
мокаеми чадъри, бодро 
откликваха на масовия ен-
тусиазъм, а светът все още 
не подозираше отровната 
промяна в живота на хо-
рата, след която нищо ня-
маше да бъде същото. Абе, 

ставаха грешки, 
но какво бяха 
те в сравнение 
с юмручната ни 
сплотеност пред 
световния импе-
риализъм?!

И днес уж же-
лязната завеса 
е предадена за 

вторични суровини в пре-
топяващата пещ на глобал-
ното разбирателство, ама 
ние оттатък Ламанша нещо 
нервничим притеснено от 
някои обществени премъ-
лчавания, дето пак, със 
скрита, паническа радио-
активност в съзнанието, 
нагнетяват ежедневието на 
развитите общества с не-
изказан страх и безсилие. 

Става дума за свинския 
грип, оня „тайнствен” щам, 

„случайно” изпуснат от ня-
коя секретна лаборатория 
от научно любопитство за 
въздействието му върху раз-
множеното човечество, му-
тирало до пълно примирение 
пред алтернативата, че все 
пак има какво да яде.

Във Великобритания 
няма официална точна ста-
тистика за това, колко са 
заболелите от грипа, тъй 
като с приспивателен ци-
низъм на населението се 
внушава, че вирусът е поч-
ти като всички останали 
грипни заболявания. Само 
дето двойно повече болни 
заминават за оня свят. Ама 
това се смутолевя някъде 
в края на изречението, а 
всички знаем, че деловите 
хора бързат да работят, за 
да не загубят службите си, 

и нямат време да дочитат 
изречения. И още - учили-
щата не се затварят, въпреки 
ежедневно нарастващия 
брой ученици, оставени 
вкъщи „със съмнения за 
свински грип”, понеже поли-
клиниките вече не тестват 
пациентите си за него. Така 
де, нали и това е грип като 
всички останали! Я по-
добре тези, които са имали 
неблагоразумието да го 
прихванат, да си стоят у 
дома и да си почиват. Тук 
обществото много обича 
хората да си почиват в тех-
ния дом, в тяхната крепост, 
след като са изпълнили 
своя дълг до последно да 
посещават насъщните си 
офиси и учебни заведения, 
окрилени от успокоението, 
че е по-добре сега да се раз-
болееш, отколкото през зи-
мата, понеже тогава щяло 
да стане още по-страшно. 
Направо като Априлската 
линия на Партията в неза-
бравимото ни тоталитарно 
минало! Който се разболее 
пръв, може и да оцелее. 
Ама тичайте да се зараз-
явате, де, какво чакате! И 
мнозина от вярващите в 

държавната концепция за 
грипа го правят. Чували 
ли сте за така наречени-
те „суайн флу партита”, 
които започнаха масово 
да се практикуват от някои 
дръзновени родители на 
Острова, които бързат да 
съберат децата си с болни-
те им приятелчета, че дано 
да прихванат от препоръ-
чания вирус? Ама ако не 
сте, много сте изостанали! 
Като едно време у дома - ако 
нямаш връзки, никога няма 
да се вредиш за банани и 
портокали, дето ги пускаха 
в ограничени количества на 
пазара. И тука е така. Леки-
ят, летен свински грип е ли-

митед едишън, до септември 
може и да свърши. Питам се, 
заплетена в остатъците си 
от здрав разум, каква е га-
ранцията, че ако някой пре-
карал диетичната версия на 
свинската диверсия, вземе, 
та се тръшне наново наесен 
при хард-повторението на 
сериала, кого ще обвинява 
за усложненията в здравето 
си? Партията? Държавата? 
Световна Бавна, пардон, 
Здравна Организация? Ами 
че то няма никой насре-
ща, уважаеми стари и нови 
сънародници.

Но ако ви се иска да 
вярвате в светлото си здра-
вословно бъдеще, добре 
е да ви припомня една 
желязна съветска максима 
от миналия чернобилски 
сезон: „Съветският болен 
ще умре, ама ще оздравее!” 
Дерзайте! Важното е шоуто 
да продължи.

Какво, Чернобил ли?
Да бъдеш или да не бъдеш себе си? В 
голямото приключенско изпитание 
на емигрантското битие малките 
случки от живота дават най-верните 
отговори. В тях, уважаеми читателю, 
можеш да откриеш своята истина 
и сам да решиш да бъдеш или да не 
бъдеш главният герой в сериала на 
своето ежедневие. Приятно четене.

Здравка Владова-Момчева работи като 
учителка по български език и литература 
в Българското училище към посолството 
в Лондон и в системата на английското 
образование. Списва своя рубрика
„Писма от Самотен остров” за вестник 
„България сега”, Чикаго. Авторка е на четири 
стихосбирки и един роман.. Носителка е 
на първа награда в международния конкурс 
„Танц с думи” на издателство 
„Палабрас прес”, Канада , за пилотното 
стихотворение „Песента на Орфей”, от 
поетичната колекция „Тракийско съкровище”.

 

The Sun
ДЕВЕТ години – толкова е сред-

ната продължителност на ефек-
тивната присъда, която осъдените 
за изнасилване, въоръжен гра-
беж, непредумишлено убийство 
или убийство, допуснато поради 
престъпна небрежност, излежават 
в затворите на Великобритания. 
Фактите бяха оповестени в нача-
лото на месец юли от министъра 
на правосъдието в сянка – Доми-
ник Грийв. Над 1000 серийни из-

мамници и мошеници са се скрили 
от контролиращите органи и са 
понастоящем в неизвестност, след 
като са били заловени, а впослед-
ствие пуснати под гаранция.

Получилите доживотни присъ-
ди убийци пък излежават средно 
...16 години от тях. Статистиката е 
съставена на база данни, получени 
за 146-има осъдени на доживотен 
затвор, които са били пуснати на 
свобода през 2007 г. А през мина-
лата година стана ясно, че други 

304-ма “доживотници”, осъдени 
през последното десетилетие, са 
излежали по-малко от 10 години 
от присъдата си. По признанието 
на министри от правителството на 
Гордън Браун 65 от пуснатите през 
последните 2 години на свобода 
доживотно осъдени повторно са 
извършили цял нов зловещ ката-
лог от престъпления, включително 
и нови убийства, изнасилвания и 
опити за покушения на живота на 
други хора.

Като основен проблем за апо-
калиптичната днешна статистика 
правителството продължава да 
изтъква невъзможността на т.нар. 
probation offi  cers, следящи за спаз-
ването на условията и за поведе-
нието на пуснатите под гаранция, 
да контролират огромното им 
количество зачислени случаи. 
Показателно е, че едва при 6% от 
пуснатите под гаранция са били 
своевременно регистрирани по-
вторни нарушения на закона.

Шокиращата цена на човешкия Шокиращата цена на човешкия 
живот във Великобританияживот във Великобритания

The Independent

Предателство! 
След като на 15 юли цяла Великобритания потъна в 

траур, изпращайки по техния последен път загиналите 
в началото на месец юли в Афганистан 8 британски 
военнослужещи, правителствен представител не бе за-
белязан на нито една от осемте траурни церемонии сред 
хилядите хора, стекли се на улиците, за да отдадат своята 
последна почит към младите герои, повечето от които 
бяха на възраст между 18 и 22 години. Сред една от основ-
ните причини за разигралата се трагедия бяха посочени 
редовно пренебрегваните от страна на правителството 
молби на командния състав за доставка на адекватни 
количества радиостанции, вода, медикаменти, комплект 
лични принадлежности и военни подкрепления. 

Daily Mirror
Лейбъристкото правителство планира 

нова спасителна акция за поредното 
дискриминирано малцинство на Остро-
ва. Този път става въпрос за неговото 
северно население. Зам.-министърът 
по труда Хариет Хармън възнамерява 
да работи за допускането на повече 
представители на градове като Ливъ-
рпул и Нюкясъл от обширната област 
Йоршир до бордовете на големите 
обществено-политически институции 
във Великобритания, които по правило 
са доминирани от Юга. Предвижда се 
въвеждане на принципа на квотите, 
както вече успешно бе направено по от-
ношение правата на жените, хомосексу-
ално ориентираните хора и етническите 
малцинства. 

Нееднократно се изказва загриженост 
на всички нива, че прекалено много 
организации се управляват от служи-
тели от Лондон и югоизточната част на 
Острова. Акцията на правителството 
обаче бе набързо квалифицирана като 
“показна” от страна на министрите в 
сянка. Депутатът консерватор Филип 
Дейвис окачестви инициативата като 

поредната проява на нездравословна-
та лейбъристка политика на “слагане 
на отметки във всички възможни 
бюрократични кутийки” за сметка на 
компетентността на назначаваните 
хора. “През последните години посто-
янно ставаме свидетели на тази странна 
правителствена логика да се поставя на 
пиедестал балансът от всички интереси 
в публичното пространство, а не да се 
работи конкретно по защитаването на 
същите тези интереси.

Дискриминация с посока СеверДискриминация с посока Север

Лондон се смее.

The Sun
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В 
съвременния свят съще-
ствуват множество църкви, 
които именуват себе си като 
християнски. Болшинството 
християни по света, от друга 
страна, вярват, че само ко-
гато Църквата се обединява 
около Иисус като глава има 
израстване в християнската 
вяра, водещо до спасение. В 
Библията обаче няма кон-
кретни данни, разкриващи в 
какво същност се състои това 
единство. Опитът показва, 
че повечето начинания за 
светско обединение на раз-
личните християнски църкви 
винаги се провалят. И това 
се дължи на ограничената 
и греховна природа на чо-
вешкия род, унаследена от 
нашите прародители Адам и 
Ева. Поради огромното раз-
нообразие на християнските 
църкви по света истината за 
християнското обединение 

може да бъде 
само една. И тя 
е, че христия-
ните по света 
трябва да бъдат 
“единодушни и 
единомислени” 
(Филипяни 2:2) 

и да изграждат отношенията 
си, без да променят свое-
то членство в конкретните 
църкви, основавайки тези 
отношения единствено на 
свещения християнски прин-
цип на смирението и любовта 
към ближните (Филипяни 
2:3-4). Съвършеният модел 
на християнското единство 
следователно е себесмирява-
щото дело на Иисус Христос 
(Филипяни 2:5-8). Следването 
на Неговия пример на смире-
ние и любов към другите би 
довело до истинско духовно 
единство на християните по 
света. Проблемът, който ще 
дискутираме в настоящата 
статия, е какво трябва да се 
направи, че християните по 
света да бъдат “единодушни 
и единомислени” и да спазват 
Христовия принцип на сми-
рението и закона за любовта 
към Бога и ближния? 

В Новия завет Църквата 

се описва образно като Хри-
стова невяста (Ефесяни 5:31). 
Ако Църквата е Христова 
невяста, тя трябва да е едно 
тяло, а не много тела. Това 
библейско сравнение говори 
явно за необходимост от 
единство на Църквата. Срав-
нението й с Христовото тяло 
има същия характер.

Съществува и методоло-
гическо съображение за не-
обходимост от единство на 
Църквата. Всяко разделе-
ние в единната структура 
на една система е признак 
на нейната нестабилност и 
слабост. В практически план 
може да се посочи и факта, 
че числото на повярвалите 
обикновено расте, когато 
свидетелството на Църквата 
е единно, и обратно, хората 
най-често проявяват недо-
верие към една изпълнена с 
крамоли и противоборства 
Църква. Всички християни 
са едно заради това, че са се 
посветили да служат на един 
и същ Господ. Те са сплотени 
заедно в невидимата Църква, 
на която Иисус е главата (Ко-
лосяни 1:17). 

Единството на видимата 
Църква обаче се осъществява 
на практическо ниво. Тук 
се намесват методологии от 
типа на организационните 
съюзи, на кооперативното 
общение между църквите, 
на асоциациите между от-
делните деноминации, на 
органичното единство на 
йерархиите и ръкополага-
нето. Един пример за такова 
обединение е Обединената 
църква на Канада, една един-
на деноминация, образувана 
през 1925 г. От обединението 
на методисти, презвитерияни 
и конгрешани. Важна чер-

та на органичния модел на 
обединението е неговата 
стабилност. 

По-висше ниво на христи-
янско обединение е икумени-
ческото. Негова основна цел 
е обединението на всички 
християнски църкви по све-
та. Историята му започва от 
1517 г. Съвременното икуме-
ническо движение възниква 
през 1910 г. То е резултат от 
съвместните усилия на раз-
лични мисионерски групи 
по света. Най-важната за-
дача, която се поставя от 
това движение, е световното 
евангелизиране. 

През 1937 г. възниква Све-
товният съвет на църкви-
те. Отначало в тези висши 
църковни обединения съо-
браженията за единството 
са предимно от прагматичен 
характер, при което се прави 
опит да се избегнат въпроси-
те с доктринален характер. 
Постепенно обаче става ясно, 
че по тези въпроси трябва да 
има ясно разбиране, ако вяр-
ващите имат искрено жела-
ние за съвместни начинания. 
След редица подобрения и в 
резултат на оживени диску-
сии се възприема като богос-
ловска основа на световния 
съвет следната доктринална 
формулировка: “Световният 
съвет на църквите е общество 
от църкви, които изповядват 
Господ Иисус като Бог и Спа-
сител според Свещеното 
Писание и затова се стремят 
да изпълняват заедно своето 
общо призвание за славата на 
единия Бог Отец, Син и Све-
ти Дух”. Въз основа на такава 
формулировка, например, от 
световния съвет на църквите 
автоматически са изключе-
ни християнски “църкви” 

като тази на “Свидетелите на 
Йехова”, както и някои либе-
рални християнски църкви, 
които отричат, че Иисус е 
Бог. След Световния съвет на 
църквите обаче възникват и 
някои и други обединения, 
като например Националния 
съвет на църквите на Христос 
(клонът на Световния съвет 
на църквите в САЩ), Между-
народният съвет на христи-
янските църкви, Национал-
ната асоциация на еванге-
листите и др. Внимателният 
анализ на дейността на тези 
нови “обединения” обаче 
показва, че те съществуват с 
цел да се противопоставят на 
организираните вече съюзи, 

без да се посочват сериозни 
доктринални различия с тях. 
Очевидно е, че появата на 
новите обединения е резул-
тат на гордостта на техните 
организатори - качество, 
което Истинният Бог на хри-
стияните ненавижда. По този 
начин в отношенията между 
християните, членуващи в 
тези различни и противо-
поставящи се една на друга 
обединителни организации, 
няма и помен от помирител-
ния тон на себесмиряващото 
дело на Иисус Христос.

Подобен е характерът и на 
разкола в Българския синод. 

(Продължението 
в следващия брой)

Ти си ценен!

Пастор Едуард Кешишиян
Едни от най-насърчителните думи, 

произнесени от Христос, са записани в 
Евангелието на Матей 10:29-31: “Не се ли 
продават две врабчета за един асарий? 
(дребна медна монета – б.а.) И пак ни 
едно от тях няма да падне на земята без 
волята на Отца ви. А на вас и космите на 
главата са всички преброени. Не бойте 
се, вие сте много по-скъпи от врабчетата”. 
От статията в миналия брой стана ясно, 
че първото разкритие, което Спасителят 
прави, е мащабът на Божието познание – 
т.е. Бог знае всичко, Той е всезнаещ.

Второто измерение на Божието есте-
ство, което ни е представено чрез горните 
думи, е мощта на Божието предузнание, 
т.е. Бог знае всичко предварително. В 
Исая 46:9,10 е записано: “Аз съм Бог и 
няма подобен на Мене, Който от начало-
то изявявам края, и от древните времена 

нестаналите още неща. И 
казвам: Намерението Ми ще 
устои, и ще извърша всичко, 
що Ми е угодно”.

За Бога времето не е огра-
ничаващ фактор. Васил Лев-
ски беше казал: “Ние сме 
във времето и времето е в 
нас”, но Бог казва: “Преди 
да е имало време, Аз съм” 
(Исая 43:13). Поради на-

шата различна зависимост от времето 
контрастът между Божиите и човешките 
възможности е необятен. Нашето мис-
лене, мироглед, логика са увредени от 
греха и не могат да бъдат сравнявани с 
тези на Бога.

Божието предузнание е универсално - 
по отношение на бъдещите събития, на 
нашите решения, на бъдещите взаимоза-
висимости между причина и следствие, 
на нашето развитие като личности. На 
библейския пророк Еремия например Бог 
казва: “Преди да ти дам образ в корема, 
познах те; и преди да излезеш из утробата, 
осветих те. Поставих те за пророк на наро-
дите” (Еремия 1:5). Което ни най-малко не 
означава, че Бог взема решенията вместо 
нас! Той ни е създал със свободна воля и 
с правото на самоопределение.

Божието абсолютно предузнание го 

прави способен не само да устано-
ви съотношението между причина 
и следствие, но и да го регулира. С 
други думи, Бог знае защо допуска 
всичко. Ако и понякога да сме „при-
тиснати” от трудни моменти или дори 
трудни периоди, доверието ни в Този, 
Който управлява Вселената, ще реши 
съдбата ни. Обикновено страхът и 
доверието са несъвместими. С други 
думи, ако вярваме в Бога, няма да се 
страхуваме от живота. И обратно, ако 
нямаме доверие в Бога, реалността ще 
ни стресира.

Едно от най-обичаните библейски 
обещания гласи: “Всичко съдейства за до-
бро на тези, които обичат Бога” (Римляни 
8:28). Ако забелязахте, драги читатели, 
не се твърди, че всичко съдейства за 
добро на всички хора. Не, мъдростта да 
се осъзнава, че всяко затруднение и пре-
дизвикателство не е бариера, а трамплин, 
принадлежи само на хората с положител-
но отношение към живота и към Бога. Те 
са наречени „обичащи Бога”. А вие оби-
чате ли Бога? А дали само на думи, или в 
действителността на живота? А чували 
ли сте за Неговото твърдение, че който 
не обича своя съчовек, със сигурност не 
обича и Бога?

Запазени са последните думи в бор-

довия дневник на Горх Фукс, обикновен 
моряк, загинал по време на Втората све-
товна война: “Скъпа майко, когато чуеш, 
че нашият крайцер е потънал и никой не 
се е спасил, не плачи. Морето, в което ще 
потъне моето тяло, е необятната ръка на 
моя Спасител, от която нищо не може да 
ме изтръгне.” 

Какво блаженство е да знаеш, че в ра-
дост или в скръб, в успехи или в кризи, в 
живот или в смърт си винаги в ръката на 
своя Спасител! Нищо друго и никой друг 
в този свят не може да даде такава пълна 
сигурност и мир, освен присъствието на 
Христос в сърцето. Имаш ли Христос в 
сърцето?

(Следва продължение)                  

Божидар Палюшев, 
д-р на физико-
математическите 
науки, живее във
Великобритания
от 11 години

Защо се провалят всички начинания за светско 
обединение на различните християнски църкви?

ДА РАЗТВОРИМ БИБЛИЯТА

The Daily Mirror
Дайана Хил, 43 г., която работи в сферата 
на социалните грижи, удари лото-джакпот 
от 2.2 милиона паунда през последната 
седмица. Щастливката обаче така се ужасила 
за безопасността на печелившия си билет, 
след като научила резултата от тиража, че 
през следващите 3 дена го носила в специално 
пригоден плик в сутиена си, който решила за по-
сигурно да не сваля дори и нощем
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     Полякът Бузек оглави 

Европарламента
Преизбирането на 
Барозу засега е отложено

ЕВРОПА, НАШИЯТ ДОМ

Очаква се лошите кредити 
да стигнат до 20 процента от 
всички раздадени заеми в 
Централна и Източна Европа 
(ЦИЕ), включително и у нас. 
Този размер на неизплате-
ните заеми ще се реализира 
при положение, че кризата 
се задълбочи през 2009 г. 
и продължи и през 2010 г., 
показва проучване на Ав-
стрийската централна банка 
(АЦБ). 

При този сценарий ни-
вото на невърнатите заеми 
в Австрия ще се удвои, а в 
Централна и Югоизточна 
Европа, както и в Общността 
на независимите държави 
(ОНД), ще нарасне 3.5 пъти. 
По този начин за две години 
равнището на невърнатите 
кредити в Австрия ще до-
стигне 10%, а в Източна 
Европа - 20 на сто. Сред го-
лемите австрийски банкови 
групи, които са свързани с 
пазара у нас, са «Райфайзен» 
и “Банк Аустрия”, част от 
«УниКредит Груп».

Доста мрачни в момента 
са прогнозите на Между-
народния валу тен фонд 
(МВФ) за нашата икономи-
ка. Според фонда българска-
та икономика ще отбележи 
спад с шокиращите 7% тази 

година. През последните 
месеци организацията мени 
очакванията си средно на 
всеки 2-3 седмици и всеки 
следващ път те са все по-
лоши. Най-новата прогноза 
на фонда е, че икономиката 
на страната ни ще се свие 
със 7 процента през 2009 г. 
и с 2,5 процента през 2010 г. 
Само преди по-малко от два 
месеца фондът твърдеше, че 
спадът ще е в размер на 3.5 
процента. В средата на март 
песимистичният вариант 
беше минус 3 процента, а 
оптимистичният - дори за 
растеж от 1 процент. При 
тази финансова ситуация 
у нас високите лихви в 
момента по депозитите не 
са нормални, защото като 
следствие те водят и до мно-
го високи лихви по креди-
тите, коментират банкери. 
Според тях няколко банки 
са подели кампанията с 
промоциите по депозитите, 
а останалите били прину-
дени да се включат, за да не 
останат без вложители.

Нива от 9-10 процента по 
депозитите са абсурдни и 
качват лихвите по кредитите 
до 14-15 на сто, което спъва 
икономиката, смята бан-
керът Стоян Александров. 

В началото на новия 
си петгодишен мандат 
eвропейските депутати 
избраха за председател 
бившия полски преми-
ер Йежи Бузек. Шейсет и 
девет годишният Бузек 
е представител на Евро-
пейската народна партия 
(ЕНП), чиято група в 736-
местния парламента е най-
голяма.

„Правата на човека ще 
бъдат приоритет“, заяви 
Бузек, припомняйки клю-
човата роля на неговия 
профсъюз „Солидарност“ 
в демократизирането на 
Полша през 80-те години. 
Той е първият представи-
тел на страна от бившия 
съветски блок, който ще 
председателства Европар-
ламента.

„Ако вотът е успешен за 
мен, вярвам, че разделе-
нието между стари и нови 
членове на ЕС ще изчезне“, 
заяви Бузек и добави, че 
„това е краят на разделе-
нието Ние-Вие“.

Бузек е бил министър-
председател на коалици-
онното правителство на 
Полша от 1997 до 2001 г. 
Той влиза в ЕП през 2004 
г., малко след присъединя-
ването на страната му към 
Евросъюза. Председателят 
на ЕП има главно цере-
мониални функции, но се 

ползва с голям авторитет. 
Полякът ще бъде пред-
седател на ЕП в първата 
половина на мандата, след 
което - по постигната до-
говорка - ще бъде сменен 
от представител на Групата 
на социалистите и демо-
кратите.

От своя страна в при-
ве тствие към новоиз-
браните членове на ЕП за 
първата пленарна сесия 
в Страсбург лидерът на 
Групата на социалистите 
и демократите Мартин 
Шулц представи очаква-
нията си от новото пред-
седателство на Европей-
ската комисия. Сред тях 
са нов план за икономи-
ческо възстановяване на 
Европа и нова индустри-
ална политика, насочена 
към създаването и запаз-
ването на равнището на 
заетост; пакт за социален 
напредък, нова харта за 
правата на жените, която 
да насърчава равнопо-
ставеността на половете; 
ефективно регулиране и 
контрол на финансовите 
пазари; взаимна солидар-
ност между държавите 
членки и др.

Европарламентът обаче 
си спести друг важен из-
бор и отложи с два месеца 
вота за официалното пре-
избиране на Жозе Мануел 

Барозу за председател на ЕК. 
Въпреки че португалецът 
се ползва с подкрепата на 
всички страни-членки на 
ЕС, парламентарните групи 
на социалистите, либера-
лите и зелените настояваха 
гласуването за ръководите-
ля на ЕК да се проведе след 
референдума в Ирландия 
за Лисабонския договор. 
Ръководителите на групите 
на социалистите и на зеле-
ните в EП отново отправиха 
яростни нападки срещу 
Барозу, като Мартин Шулц 
дори заяви, че португалецът 
консерватор е «неизбира-
ем».

В новия 736-местен пар-
ламент намериха място 

и редица крайно десни 
партии, като все още не е 
ясно дали те ще съставят 
общ блок, включващ ун-
гарската „Йоббик“, френ-
ската Национален фронт, 
белгийската Фламандски 
интерес, българската «Ата-
ка», датската Народна пар-
тия и холандската Партия 
на свободата. Половината 
от депутатите са в парла-
мента за първи път. Пред-
ставителството на жените 
в новия парламент е 35,3%. 
Най-младият депутат е 
25-год. датчанка Емили 
Турунен, а най-възрастен 
е бившият италиански 
премиер Чириако де Мита 
(81 г.).

Чехия поиска ЕСЧехия поиска ЕС
да да 

наложи наложи 
визи на

канадцитеканадците
Чешкият премиер Ян 
Фишер поиска солидарен 
отговор от държавите-
членки на ЕС на визовия 
режим, наложен на 
страната му от Канада

EUobserver 
Чешкото правителство 

призова Европейския 
съюз за солидарност, 
след като Канада реши 
да прекрати безвизовия 
режим с Прага, предаде 
EUobserver. Преди две 
години чехите получи-
ха правото да пътуват 
без визи за Канада, като 
граждани на ЕС. На 14 
юли обаче Канада върна 
визовия режим за Че-
хия, заради големия брой 
роми от тази страна, кои-
то търсят убежище там.

В отговор на това Чехия 
изтегли посланика си от 
Канада и наложи визи за 
канадските дипломати. 
Налагането на визи за 
всички канадски гражда-
ни обаче трябва да бъде 
съгласувано с останалите 
страни-членки на ЕС.

Чешкото правителство 
също така поиска офици-
ално Европейската коми-
сия да призове за соли-
дарна процедура в целия 

блок, която да доведе до 
налагане на визов режим 
на Канада в целия ЕС.

ЕК ще отговори на 
официалното искане на 
Чехия в рамките на три 
месеца и ще представи 
доклад, оценяваш иска-
нето за реципрочност на 
Съвета, който представ-
лява държавите членки. 
Той от своя страна има 
още три месеца, за да 
реши какви мерки да 
предприеме.

Канадските власти 
заявиха от своя страна, 
че не могат да позволят 
злоупотреба от страна 
на имигранти от други 
страни с «щедрата и от-
ворена имиграционна 
система» на страната. 
Само за първата по-
ловина на 2009 г. 1720 
чешки граждани, главно 
от ромски произход, са 
потърсили убежище в 
Канада, под претекст за 
дискриминация в тяхна-
та родна държава.

Европейската комисия е на мнение, че 
постът вицепремиер по еврофондовете, 
заеман сега от Меглена Плучгчиева, кой-
то бъдещият премиер Бойко Борисов 
се закани да премахне, е необходим 
за доброто взаимодействие между ЕК 
и българските власти. Това стана ясно 
от думите на заместник-ръководителя 
на отдел «България» в Главна дирекция 
«Регионална политика» на ЕК Карстен 
Расмусен.

”Не е наша работа да казваме на 
новото правителство дали да има на-
следник на поста на г-жа Плугчиева. Но 
със сигурност е нужен човек с подобни 
на нейните организационни качества, 
който да продължи плавно процеса. И 
моето впечатление бе, че новият екип 
напълно разбира това,» каза Расмусен. 

Наскоро стана ясно, че от ГЕРБ об-
мислят подобна функция да изпълнява 
канената за първи вицепремиер Кри-

сталина Георгиева, която все още не е 
решила окончателно дали да напусне 
поста си на вицепрезидент на Светов-
ната банка, за да се включи в прави-
телството на Бойко Борисов. Докладът 
на ЕК, посветен на усвояването на 
еврофондовете от България, ще излезе 
през септември, потвърди Расмусен. На 
22 юли се очаква Брюксел да публикува 
мониторинговия доклад за напредъка 
на страната ни в областите правосъдие 
и вътрешен ред. Според Расмусен, про-
верките на евроекспертите по някои 
водни проекти у нас по Оперативната 
програма «Околна среда», за които 
има съмнения в злоупотреби, ще се 
забавят с още няколко седмици. Преди 
повече от месец ЕК оспори одобрени 
от Министерството на околната среда 
и водите (МОСВ) оскъпени проекти за В 
и К инфраструктура и назначи повторна 
проверка

От ЕК смятат поста на От ЕК смятат поста на 
Плугчиева за необходимПлугчиева за необходим

Брюксел ще прави специален доклад за това 
как България усвоява еврофондовете 

Половин година пре-
ди приключването на 
предприсъединителната 

програма САПАРД са из-
платени малко над 777.8 
млн. лв. за 2314 проекта. 

За седемгодишния пе-
риод от действието на 
програмата са одобрени 
3509 проекта за над 1.3 
млрд. лв.

Данните са предста-
вени на приключилото 
заседание на монито-
ринговия комитет на 
програмата, който засе-
дава два пъти годишно. 
Отчетено е още, че от 
началото на годината са 
изплатени малко над 40 
млн. лв. по 166 одобрени 
проекти. Преобладава-
щата част от тях са пре-
ведени след март, когато 
правителството отпусна 
100 млн. лв. бюджетни 
средства.

До края на годината 
остава да бъдат изпла-
тени близо 177 млн.лв., 
от които 132 млн.лв. е 
европейското съфинан-
сиране.

Комитетът е разгледал 
резултатите от послед-
ните одити, извършени 
от вътрешните инспек-
тори на агенцията по СА-
ПАРД. Въпросът с евен-
туалното разблокиране 
на евросредствата по 
четири от мерките не е 
обсъждан. 

Изплатени са над 777,8 
млн. лв. по САПАРД

Проучване на Австрийската централна банка: 

Лошите кредити в Европа 
ще стигнат 20% през 2009 г.
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23-годишният Алек-
сандър Краус е бил отвле-
чен от трима криминално 
проявени в София, съоб-
щиха полицейски източ-
ници. От близките му са 

поискани 50 000 евро откуп. 
Отвлеченият е от известна 
столична фамилия, свърза-
на с политиката в близкото 
минало, той е племенник на 
бившия транспортен ми-

нистър Вилхелм Краус. По-
хитеният е с двойно немско 
и българско гражданство.

При специализирана ак-
ция късно снощи (16.07.) в 
района на спирка «Орион», 
на бул. «Сливница», анти-
мафиотите са арестували 
тримата похитители, които 
са криминално проявени и 
са на 28-, 33- и 35-годишна 
възраст. Ден по-рано те от-
влекли младежа, който бил 
малтретиран и държан на 
място в София, на което се 
извършва втори оглед.

Още в деня на отвличане-
то похитителите се свърза-
ли с близки на жертвата си, 
35-годишен бизнесмен, и 
му поискали крупна сума 

за откуп. Няколко часа по-
късно, след намесата на ан-
тимафиотите, престъпната 
група е била локализирана 
в района на кв. «Люлин». 
Били са проведени действия 
по освобождаването на за-
ложника и задържането на 
похитителите. При опера-
цията са били използвани 
физическа сила и помощни 
средства от сектора за спе-
циални операции в Главна 
дирекция «Криминална 
полиция». Претърсени са 
няколко столични адреса, 
от които са иззети веще-
ствени доказателства по 
случая. Води се досъдебно 
производство в Софийска 
градска прокуратура.

 

Мисъл на броя „
Йордан Цонев от ДПС за намерението 

на новото правителство да провери
  последните решения на старото

“Новият кабинет 
трябва да проверява 
стария. Нищо ново...”

Не повече от девет хиляди туристи дневно, 
включително и скиорите, могат да се разхождат 
из ски зоната на Витоша, без да нанесат щети на 
природата. Това е заключението на екооценките 
на специализирания подробен устройствен план за 
новия туристически център, който беше представен 
на обществено обсъждане. Инвестицията трябва да 
е 50 млн. евро и да обхване 152 ха от съществуващата 
туристическа зона, която е общо 179 ха.

Оптималният вариант е в планината да има не 
повече от 7900 души на ден, обясни Катя Гюлеме-
това, ръководител на екипа, изготвил екооценките. 
Неговото заключение е положително за изгражда-
нето на ски центъра, защото само така може да се 
спре нерегламентираното изхвърляне на боклуци 
и отпадни води в планината, а също и да се избегне 
ерозията на почвите.

«В момента на Витоша се качват много повече 
от 9 хиляди души на ден и те няма как да бъдат 
спрени, нито държани на едно място. Представя-
нето на плана по този начин цели да манипулира 
общественото мнение в полза на инвеститорите,» 
коментира директорът на Природния парк «Вито-
ша» Тома Белев.

НОВИНИТЕ ОТ ПОСЛЕДНИЯ ЧАС

Пак се 
разигра 

Театър на 
абсурда

„Синята коалиция» няма да под-
пише меморандума, с който ГЕРБ 
търси парламентарна подкрепа от 
дясноцентристките сили за следва-
щото управление на страната, стана 
ясно след съвместно заседание на 
ръководствата на партиите от обе-
динението.

Сините ще връчат на ГЕРБ декла-
рация, в която изразяват готовност 
за подкрепа на кабинета Борисов 
и за онези негови решения, които 
съвпадат с политическата програма 
на коалицията.

Заседанието на ръководството 
на политическите сили от десния 
съюз продължи повече от два часа. 
след него двамата съпредседатели 
Мартин Димитров и Иван Костов 
заявиха, че приемат меморандума 
като позиция на ГЕРБ. Те деклари-
раха готовност за парламентарно 

сътрудничество на 
базата на двустран-
ни действия, защото 
сред формациите, с 
които ГЕРБ също 
водят разговори, 
имало и такива, с 
които сините не 
можели да взаимо-
действат, вероятно 
визирайки «Атака». 
Синята коалиция 
настояват това да 
бъде скрепено със 
споразумение, в ко-
ето да бъде договорена експертната 
помощ, ако такава бъде поискана. 
Персонално участие на професио-
налисти, близки до десния съюз, не 
обвързвало политически Синята 
коалиция. Мартин Димитров под-
черта, че те са за стабилно прави-

телство, а това, което се очертава 
да бъде, не го гарантира.

Иван Костов припомни, че сини-
те ще гласуват за правителството, 
защото ГЕРБ е сестринска партия, 
спечелила доверието на хората, а 
и това е начинът БСП и ДПС да 
отидат в опозиция.

Сините
меморандума на ГЕРБ

не приеха

До 9000 туристи на 
ден ще могат да се 
качват на Витоша

Щастлива развръзка на поредно отвличане

Число на броя

милиомилионанаевроевро са поискани са поискани 
за апартамент за апартамент 

в комплекс в комплекс 
в “Златни в “Златни 

пясъци”пясъци”

1515
България трябва незабавно да забрани плаща-

нето на ръка при сделки за имоти. Това е една от 
ключовите препоръки, които Брюксел отправя 
към нас в годишния си доклад. Документът ще 
бъде огласен на 22 юли. Според експертите от 
Еврокомисията плащането на имоти в брой създа-
ва големи предпоставки за корупция и пране на 
пари. «Подозирани в престъпления бандити и 
висши чиновници по този начин прикриват про-
изхода на парите си», гласят мотивите на ЕК.

Строг контрол върху спазването на Закона 
за конфликт на интереси иска още Брюксел от 
България. Оттам са възмутени от предрешените 
търгове и конкурси. Бързи и ефективни присъди 
за министри иска още Европа като мярка срещу 
растящата корупция по върховете. 

Брюксел нареди:

Парите за жилище – 
само в банкасамо в банка

Уличиха лекар Уличиха лекар 
в изнудванев изнудване

Варненски антимафиоти 
са разкрили 20 000 фалши-
ви евро банкноти, съобщи-
ха от МВР. Криминалисти 
от сектор «Противодей-
ствие на организираната 
и тежка престъпност» при 
ОДП – Варна, са пред-
приели специализирана 
полицейска операция в 
морската столица, при 
която е задържана група от 
шестима души в момент на 
осъществяване на сделка с 
20 000 фалшиви банкноти 
с номинал 50 евро.

Акцията е подготвена 
след получена информация 
за предстоящата покупко-
продажба. Тя е приключи-
ла на ул. «Княз Черказки» 
до входа на частна автога-
ра, където спецполицаи-
те задържали в «крачка» 
всички участници в осъ-

ществяването на сделката. 
При извършения оглед 

и обиски криминалисти-
те иззели четири специ-
фично опаковани плика, 
прибрани в найлонова 
торба. Всеки от пакетите 
съдържал по 100 видимо 
неистински банкноти от 
по 50 евро. Малко по-
късно, при претърсването 
на автомобил «Ауди», 
шофиран от швейцарски 
гражданин, антимафио-
тите намерили още една 
банкнота, идентична с 
иззетите, и около 3000 
истински евро.

Предстои назначаване на 
експертизи на фалшивите 
пари, както и предявяване 
на искане за налагане на 
мерки за неотклонение. По 
случая е образувано досъ-
дебно производство.

20 000 Антимафиоти Антимафиоти 
разкриха разкриха 
фалшиви евро банкнотифалшиви евро банкноти

Кардиолог и медицинска 
сестра накарали пациент 
да си плати 40 лева за из-
следване, което се поема 
от Здравната каса, при това 
струва само 25 лева. Това 
съобщиха от пресслужбата 
на Областната дирекция на 
полицията във Варна.

Пенсионерът с инициали 
П.П. подал жалба в сектор 
«Икономическа полиция» 

на 15 юли, след като пре-
дишния ден бил изпратен 
от личния си лекар с на-
правление при кардиоло-
га д-р В.Щ. в ДКЦ-V. На 
пациента трябвало да се 
направи ехокардиографско 
изследване, за което меди-
цинската сестра му обясни-
ла, че дължи 40 лева, защото 
не се заплаща от здравната 
каса. Възрастният човек не 
разполагал с толкова пари 
в себе си и се уговорили да 

дойде след два дни. На из-
лизане обаче пациентът се 
информирал от регистрату-
рата, че ехокардиографията 
се поема от здравната каса за 
пациентите с направление, 
а за останалите струва едва 
25 лева.

След два дни той отново 
дошъл за преглед. Преди 
да му бъде направено из-
следването, медицинската 

сестра му поискала 40 лева, 
за които не му издала ни-
какъв документ, въпреки 
че я попитал изрично за 
какво са необходими.

При последвалия оглед 
на местопроизшествие-
то ,  извършен от  ра з-
следващ полицай, банк-
нотите са били намерени 
в бюро в кабине та на 
кардиолога. Започнало е 
досъдебно производство 
за изнудване. 
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СЛЕДПАРЛАМЕНТАРНИ СТРАСТИ 

Румяна Бъчварова
Маркет линкс

Коментарите за пред-
ложения от ГЕРБ мемо-
рандум за политическо 
сътрудничество разкри-
ват интересни характе-
ристики на българските 
политически нрави. В 
началото малките пар-
ламентарни групи де-
кларираха подкрепа, без 
публично да обявяват 
насрещни искания. Това 
прозвуча достойно от 
тяхна страна. 

В хода на реалните 
разговори обаче се ока-
за, че зад тези деклара-
ции стои нещо повече 
- очакване за коалиция 
и пряко участие в пра-
вителството. Вярно е, 
че при липса на гаран-
тирано мнозинство на 
ГЕРБ ще бъде трудно 
да получава сигурна 
подкрепа в парламента. 

Но ако има съвпадение 
на политически при-
оритети и принципи, 
не мога да предположа 
каква ще е причината 
да не се получи такава 
подкрепа от партиите, 
които се определят като 
близки до тях. Ако пък 
има предположение, че 
управляващите ще на-
лагат разминаващи се 
със сега декларираните 
приоритети, то трябва 
да се каже какви са тези 
опасения и кои са тех-
ните основания.

Парламентарната под-
крепа не се гарантира 
еднозначно от получе-
ните постове. С какво 
една партия, която е 
получила десет пъти 
по-ниска подкрепа от 
друга, може да й налага 
условия?

Всъщност какво га-
рантира политическата 

последователност на 
една формация?

Приоритетите в ме-
морандума са общи, но 
в политически смисъл. 
Аз не чувам отговори, 
несъгласия или техни 
алтернативи 

О ч е в и д н о  с т а в а 
въпр о с  з а  по с тов е . 
Сред механизмите за 
взаимодействие се по-
сочват парламентар-
ното сътрудничество 
и разпределяне на от-
г ов орно с тите  в  з а-
конодателната власт, 
предлага се диалог и 
конс ултации по ак-
т уа лни про блеми и 
съгласуване по про-
грамата на правител-
ството. Не разбирам 
защо има вълнения и 
по този въпрос. Управ-
ленската програма се 
прави след съставяне-
то на правителството, 

а не преди него. Зато-
ва предложението за 
обсъждането й след 
гласуване на състава 
на кабинета не е ли-
шено от смисъл.

По-отворената фор-
мула за подкрепа на 
правителство на ГЕРБ 
дава възможност да 
се получат динамични 
мнозинства при взема-
нето на едно или друго 
решение. Така дейност-
та му ще има по-верни 
корективи, отколкото 
безусловната подкрепа 
при всеки случай. Кой 
тогава може да предот-
врати определена греш-
ка? 

Динамичните мно-
зинства могат да дис-
циплинират и управля-
ващите, които няма да 
са спокойни, че всяко 
тяхно решение може 
да мине 

Президентът Георги Първанов връчи Указ 266, с който 
възложи на кандидата за премиер и лидер на ГЕРБ Бойко 
Борисов (вдясно) да състави правителство. 

Новите мацета в парламента
www.vsekiden.com
Рязкото подмладява-

не на депутатския състав 
в 41-ия парламент има 
и своите положителни 
ефекти. Освен енергия-
та и свежите идеи, която 
внасят двайсетгодишните, 
заедно с тях в сградата на 
парламента по червените 
килими нахлува и опасен 
чар. Всяка политическа 
партия е положила усилия 
освен с професионалисти 
да насити своята група и с 
красиво присъствие.

Отличници в тази по-
сока са националистите 
от “Атака”. В първия пар-
ламентарен ден именно 
техните млади попълне-
ния – Калина Крумова и 
Деница Гаджева, станаха 
фаворити на фоторепор-
терите. На следващия ден 
снимката на най-младата 
депутатка Калина Крумова 
в парламента, пред парла-
мента и на стълбите към 
парламента, облечена със 
строг черен костюм със 
закачлив минижуп, без-
крайно дълги крака върху 
тънки токчета обиколиха 
първите страници на всич-
ки вестници.

Крумова е родена на 7 
януари 1985 г., завършила е 
френската гимназия в Бур-
гас и УНСС, специалност 
„Икономика на социално-
културната сфера”. Тя все 
още учи – завършва втора 
магистратура „Журнали-
стика и масмедии”, пак в 
същия ВУЗ. Макар и млада, 
народната избраничка, 
излъчена от столичния 25 
МИР, има завиден трудов 
стаж. От 13 години тя ра-
боти в телевизия СКАТ. 
Владее френски, английски 
и италиански. Основно 
предимство на безспорната 
звезда в първия пленарен 

ден на 41-от НС е усмив-
ката, с която обезоръжава 
атаките на опонентите на 
“Атака”, и неформалния 
диалог с медиите.

С тъмен костюм и модна 
прическа с плътен бре-
тон, покриващ веждите, се 
появи и другата хубавица 
на “Атака” – Деница Гад-
жева, нарочена за гадже 
на евродепутата Димитър 
Стоянов, доведен син на 
партийния лидер Волен 
Сидеров. Гаджева е кака 
на Крумова – по-голяма 
е с три години. Родена е 
на 6 декември 1982 г. в 
екзотичната Хавана. През 
2006 г. завършва Техниче-
ски университет - София, 
специалност „Технология 
и управление на транс-
порта“. Тя е заместник-
председател на младежката 
организация на партия 
„Атака“. Вече има един по-
ловин мандат зад гърба си 
като народен представител. 
Влиза в парламента след 
първите евроизбори на 
мястото на Стоянов, който 
печели място в Брюксел за 
“Атака” и на 30 май 2007 

г. полага клетва като де-
путат от 40-ото Народно 
събрание. Беше заместник-
председател на Комисията 
по европейските въпроси 
и член на Комисията по 
гражданското общество 
и медии.

По-скромно го раздават 
в Коалиция за България. 
Там на критериите – млада, 
хубава и образована, от-
говаря само новото попъ-
лнение Милена Христова. 
Тя бе избрана за депутат в 
червената група от Плов-
див - област. Тя е от квота-
та на коалиционните парт-
ньори, зам.-председател е 
на младежката организа-
ция на “Евророма” и гор-
дост на партийния лидер 
Цветелин Кънчев, кой-
то не спира да сипе ком-
плименти по неин адрес. 
“Освен хубава, тя е много 
амбициозна. Когато се за-
познахме преди десетина 
години, тя бе още малка, но 
ни впечатли с пълния си с 
шестици бележник”, разка-
за той. Младата депутатка 
е родена на 5 април 1980 г. 
в Дупница. Магистър е по 

право, била е юрискон-
султ в Министерството 
на земеделието и горите. 
Владее английски език. 
Христова също има по-
литически опит – тя бе 
шеста в евролистата на 
ДПС на европейските 
избори преди две го-
дини. 

Приятно впечатление 
и запомнящо се присъ-
ствие в герберските 
редици направиха две 
дами. Дискретният чар 
на лидерката на МГЕРБ 
Моника Панайотова, 
която потвърди пред 

“Всеки ден”, че ще оглави 
една от двете комисии – по 
европейски въпроси или 
на младежта и спорта, я 
предпази от модни гафове. 
В изявите си тя е сдържана, 
говори тихо и мери думите 
си. Неин плюс е, че не се 
притеснява от журнали-
сти, за разлика от съпар-
тийците й, които не могат 
да скрият вълнението си, 
когато дават първите си 
интервюта. Панайотова е 
бакалавър по Междуна-
родни отношения – УНСС, 
магистър по Международ-
ни икономически отноше-
ния – със специализация 
“Управление на между-
народни проекти”. Преди 
да стане председател на 
МГЕРБ, е била директор 
„Проекти и връзки с обще-
ствеността“ в Института 
за икономическа политика 
(София).

Медийното внимание 
привлече и Йоана Кирова, 
по-известна като снаха 
на отвлечения бизнесмен 
Киро Киров, отколкото 
като съдържателка на ка-
фене в “Люлин”. Дамата 

бе подбрала стилен черен 
костюм, но бе разкрити-
кувана от модни спецове 
заради неподходящия за 
депутатка цвят и дължина 
на косата си – дълга и ярко 
червена.

Все пак депутатките от 
ГЕРБ засега остават ано-
нимни. От редиците си не 
излъчиха ярък секссимвол, 
но пък направиха впечат-
ление, че са се подготвили 
за първия си работен ден 
като парламентаристки. 
В облеклото им преоб-

ладаваха белите сака в 
комбинация с черни поли 
или панталон или бле-
стящи материи. Имаше и 
помирителни варианти 
– бяло сако с едро черно 
каре или авангардна рокля 
на черно-бели пеперуди 
в полет. Дамите се бяха 
погрижили за косите си и 
бяха поприбрали буйните 
си гриви.

В групите на РЗС и ДПС 
най-младите дами са съот-
ветно на 32 и на 33 години 
- Бисерка Петрова и Петя 
Раева. Те обаче са по-близо 
до модата на 40-ото НС.

Партиите лъскат имиджа си с нежни ръце

Новото лице на „Атака“ в парламента Калина Крумова 

Дясното мрънкане е ламтеж за постове
Самостоятелно правителство на ГЕРБ е гаранция срещу задкулисни сделки

РЗС няма да подпише ме-
морандума за политическа 
подкрепа на кабинета на 
ГЕРБ заради това, че до-
кументът е предложен и на 
партия “Атака”, стана ясно 
от съобщение на партията 
на Янев. Съюзът на евро-
пейските консерватори и 
реформисти не подкрепя 
идеята за подписването 
на съвместни документи 
с партията “Атака”, съоб-
щиха от РЗС. От партията 
през тази седмица са имали 
консултации със Съюза на 
европейските консерва-
тори и реформисти във 
връзка с предложението 
за подписване на общ “Ме-
морандум за политическо 
сътрудничество и подкрепа 
на правителството” между 
партиите ГЕРБ, РЗС, “Синята 
коалиция” и “Атака”.

От РЗС са решили да се 
съобразят с преценката на 
европейските си партньори. 
Тяхното мнение ще бъде 
отразено в становището 
на РЗС по предложения от 
ГЕРБ меморандум. Парла-
ментарната група на консер-

ваторите и реформистите 
припомня, че отношението 
към подобни формации в ЕП 
е отрицателно, затова и нито 
една от парламентарните 
групи не е приела евроде-
путатите на “Атака”, които 
остават “самостоятелни”.

О б щ и я т  х а р а к те р  н а 
меморандума не позво-
лява други политически 
формации да поемат кон-
кретни ангажименти и 
отговорност за тяхното 
изпълнение, отбелязват 
европейските консерва-
тори. Според тях европей-
ска практика е при едно-
партийно правителство 
отговорността да се носи 
от партията, която е по-
лучила право за неговото 
сформиране, а не да се 
прехвърля на други фор-
мации, които не участват 
в изпълнителната власт. 
Подкрепа от останалите 
парламентарни партии 
трябва да  има по кон-
кретни предложения и на 
принципна политическа 
основа, смятат европей-
ските консерватори.

Янев слуша европартньори, не 
подписва меморандума на ГЕРБ
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- Г-жо Балканска, как един 
глас полита в Космоса?

Валя Балканска: Бог или 
ти е дал дарба, или не ти е.

- Имате ли любима пе-
сен?

В. Б.: Обичам всички 
български песни, но една е 
на върха – Делю.

- Как се стигна до избира-
нето на „Излел е Делю хай-
дутин” за Златната плоча?

В. Б.: 100 формации има на 
плочата, която лети в Космо-
са. Сред тях са детски плач, 
кучешки лай, шум на ру-
чей, Бетховен, Стравински, 
Щраус. И между тях е тази 
песен. Тя е избрана между 
250 000 песни от цял свят. 
Прослушвали са 50, връщали 
са се на тази, още 50 – и пак 
на тази, и така накрая Ан 
Дрюън, съпругата на Карл 
Сейгън, избира Делю. Тя 
казва: на мен тази песен ми 
харесва, увлича ме за танц, 
тя ще полети.

- Как попадна Делю сред 
прослушваните песни?

В. Б.: Занесоха им я Алан 
Ломакс и Мартин Кьонинг 
(международно известни 
музикални етнографи), кои-
то дойдоха и на поляна за-
писаха песента. След това 
я записах и в студио, но 
записът, който лети в Кос-
моса, е направен на поляна. 
Съпроводът е на гайдаря бай 
Димитър Петковски.

- Кой ви съобщи, че ваша-
та песен е избрана?

В. Б.: Един ден дойдоха от 
телевизията и ми викат: „Че-
стито, Валя, ти летиш в Кос-
моса.” Аз им отговарям: „Как 
летя в Космоса, аз съм тук, на 
Земята.” Искам да кажа, че не 
се гордея, че аз изпълнявам 
Делю, а че българска песен 
покори света.

- Защо само гайда съпро-
вожда песните ви?

В. Б.: Защото, като засвири 
родопската каба гайда, едно 
топче в стомаха се отприщва 
и то казва: „Запей си свойта 
песен!”

- Къде е скрита магията на 
родопската песен?

В. Б.: Какви са песните и 
мелодиите, зависи от плани-
ната. Пирин е по-островърха 
– песните са по-ритмични, 
Родопа планина е по-широко 
скроена, по-охолна и затова 
песните са по-протяжни. 
Повечето са лирични и хай-
душки.

- Вие сте толкова известна 
певица. Защо се занимавате 
със земеделие?

В. Б.: Обичам, музиката, 

но обичам и земеделието. 
Защото, каквото посееш у 
хората и каквото посееш в 
земята, това излиза наяве. 
Посях родопската песен, 
както навремето са посели 
азбуката двамата братя.

Нарочиха ме, че живея в 
“мижава колиба”, ама ми е 
топло, ама ми е уютно. Сред 
природата чувствам, че тая 
земя ме храни и че има жи-
вот. Стоя там, защото оттам 
черпя силата. Там се вдъхно-
вявам. Там да викнеш, да 
усетиш музиката, да усетиш 
широтата...

- Съживявали ли сте за-
бравени пес-
ни?

В .  Б . :  Да , 
имам такива 
пе сни.  С ег а 
с Петьо гот-
вим нов диск 
и в него има 
именно такива 
песни.

- Колко на-
далеч се чува 
гласът ви?

В. Б.: Когато 
се строеше но-
вият център на 
Смолян, преди 
около 30 годи-
ни, чувам един 
мъжки глас от-
долу. (Валя живее в малка 
ферма над града.) Викам си, 
нито ме знаеш, нито те зная 
кой си. Аз запях отгоре, той 
пее отдолу. Какво нещо се 
случи в пространството, в 
простора с тия гласове!

Друг път вървя с внучето, 
още беше по-малко, сега е 
майка на две деца, и няколко 
жени от чистотата, ромки, 
изправиха се и ми казват: 
„Како, много хубаво пееш 
бре, како!” И внучката се за-
лепи за мене и ме пита: „Бабо, 
ама и те ли те познават?”.

- Вие от музикално семей-
ство ли сте?

В. Б.: Аз основа имам по 
ген. Моят баща е пял, сви-
рил е на кавал. Той е убит 
на фронта 44-та година, но 
оставя наследник. Оттам 
може би имам наченката. 

Петьо Янев: При мен не е 
така. Но има нещо друго – в 
Родопите поне 80% от хората 
са музикални. В миналото 
във всяка къща се е пеело. 
Ако не през къща, то през 
две се е свирело на гайда или 
на кавал. Това е битувало 
съвсем нормално допреди 
не толкова отдавна, когато не 
е имало медии. Музиката и 
песните са били естествени-

ят начин 
за общува-

не.
- От колко години се 

занимавате с музика?
В. Б.: Скоро ще навърша 

50 години на сцена, а иначе 
отпреди това пея. Да е жив 

и здрав Петьо. Той е млад и 
много талантлив гайдар. По-
край него все още имам ку-
раж да излизам на сцената.

П. Я.: От 7-ми клас, бях 
14-годишен. Има един филм 
„Краят на песента”, по разказ 
на Хайтов. В него главният 
герой е душевно богат човек 
и неговата любима песен е 
„Руфинка болна легнала”. 
Този филм ме скърши за на-
родната музика.

- Нарушена ли е днес есте-
ствената приемственост 
между поколенията?

П. Я.: Имаше такъв мо-
мент. Ако се върнем 10 го-
дини назад. Тогава двамата 
с Валя излизахме на сцена 
с народните костюми и ни 
гледаха с отвращение. Хората 
викаха: „Пак ли тия с техни-
те гайди?” Те не разбираха 
фолклора и заради това го 
наричаха с всякакви имена. 
Много от тези хора след 
време, когато на мерят себе 
си, намират и пристан във 
фолклора.

Човек отрича най-вече 
поради суета. Хората сме 
изтъкани от суета. Но и това 
идва от невежеството. Не-
вежеството е най-страшното 
нещо. Трябва да познава-

ме какво имаме, тогава да 
разсъждаваме.

- Откъде идва невеже-
ството?

В. Б.: Заради фанатици. 
Заради високата порта, от 
която не обръщат внимание 
какви хора има по краищата. 

Защото не само София 
е България. Ако не са 
краищата, София права 
ще умре.

П. Я.: От безпросвет-
ност и поради тотално 
сриване на моралните 
ценности. Отрекохме се 
от нашенското, станахме 
големи демократи. Но в 
крайна сметка пропус-
нахме най-важното – да 
възпитаме децата си в 
тази област. Не е срамно 
човек да бъде патриот, 
да обича България и да 
отстоява своите соб-
ствени ценности. Преди 
време един министър на 

културата нарече българския 
фолклор „пет баби вият”. За 
съжаление Европа повече 
оценява нашата музика и 
традиции отколкото ние по-
някога. Способни сме с лека 
ръка да зачеркнем всичко.

-  То в а  н а  к а к в о  с е 
дължи?

П. Я.: Нямам обяснение. 
Създадоха се нови стилове, 
нови идеали, които запълват 
празнините на пазара и в 
това няма лошо, но трябва 
да съумеем да възпитаме 
нашите деца и поколенията, 
които идват след тях. Да по-
сеем зрънцето, защото това 
ще ни отделя и ще ни показва 
точно какви сме.

В. Б.: Защо, като идем в 
чужбина и като запеем, рев-
нат, та ще се скъсат да плачат, 
а като дойдат тук, все раз-
правят там колко по-добре 
се живее, колко е по-хубаво. 
Това е показност. Ние сме 
били навън, знаем го какво 
е там, ама като си дойдеш 
вкъщи, като си запалиш 
огъня, като седнеш и си за-
пееш българска песен, един 
картоф като сложиш върху 
печката, и ти е по-сладко.

- Сякаш традициите са 
по-живи в Родопите.

П. Я.: Ще ви разкажа 
една история. Преди десет 
години и повече в едно от 
доспатските села - Змеи-
ца, свирих на сватба. Там 
живеят българомохаме-
дани. В момента, в който 
извеждат булката и ние 
подкарваме „Ела се вие, 
превива”, започват да из-
насят чеиза, рубата. Защо-

то традицията повелява, че 
момчето трябва да има къща, 
а момичето да я обзаведе. И 
тогава операторът е заснел 
нещо, което ме удиви. Една 
баба взема една харкума, 
по-голям меден съд, пълен 
с вода. Топи в него китка от 
чемшир и босилек и пръска 
над вратата на кръст. Точно 
както ръси православният 
свещеник. Аз това го видях 
след 8 години, веднага се 
обадих на хората, които ми 
донесоха касетата, мои близ-
ки. Казвам на мъжа, че искам 
нещо да го питам и преди 
да си задам въпроса, той ми 
вика, че знае какво ще питам. 
Даде ми да разговарям с жена 
му. И нея я питам какво е това 
нещо, „Мохамедани сте, пък 
така на кръст ръсите?” Тя ми 
каза: „Виж, за тези неща не се 
говори. До ден-днешен има 
един сандък, който се дава от 
майка на дъщеря, който не се 
отваря току-така и за който 
знаем само ние. В сандъ-
ка най-отдолу има библия, 
кръст и родословно дърво. 
В него пише, че тръгваме от 
прапрапрадядо Велко. По-
сле пише Хасан, син Велков. 
Това ми е казала баба и аз го 
правя, без да задавам въпро-
си.” Трябва да се обърнем 
към същината си. Ако нея 
съхраним, това е абсолютно 
достатъчно.

- Каква е вашата роля 
като пазители на българ-
ското?

П. Я.: Ние с Валя само до-
като наложим костюмите и 
гайдата, колко време мина! 
Времето е динамично, хо-
рата се връщат и няма да е 
далече моментът, в който 
фолклорът ще е хапчето за 
спасяване на българщината. 
Помнете ми думата – това ще 
стане национален приоритет, 
дано да не е късно.

В. Б.: Ние се борим за 
доброто. Лошо много бързо 
можеш да направиш. На-
прави добрина, да те видя 
как. Ние трябва да обичаме 
народа и да му казваме как 
и откъде е пътят. Излезе ли 
водата от коритото, тя се 
разлива. Трябва, като си на-
правиш вадата, водата да си 
върви по нея. 

Обаче една птичка пролет 
не прави, всички трябва да 
се застъпим за българското. 
Защото едно огнище, кога-
то изстине, трудно загрява 
отново. Едно дърво като 
посадиш, много бавно рас-
те. Затова трябва да садим 
дървета, да поддържаме огъ-
ня, за да е здрав домът ни и 
да е живо семейството. Защо 
българска песен излетя в 
Космоса – защото Делю е бил 
войвода, бил е силен.

На всяка цена трябва да 
се изучава фолклор в учи-
лище.

П. Я.: Често чувам да се 
казва, че не може да се въве-
дат такива часове, защото де-
цата нямат интерес вече към 
тия неща, а към компютрите. 
Какво пречи именно чрез 
компютрите да се препода-
ват традициите, фолклорът? 
Могат да се направят игри, 
които да не са само агресия. 
Могат да се направят игри 
с най-важните празници за 
българите – Коледа, Велик-
ден, Гергьовден, Еньовден. 
Важно е индиректно да ги 
виждат традициите децата, 
да преминава информацията 
покрай тях и те, като я видят, 
ще я вземат. Защото всяко 
нещо, което е налагано, то 
успява.

- Какво ще пожелаете на 
младите българи?

В. Б.: Не е богатството 
само в парите. Богатството 
е да си човечен, да обичаш 
това, което е красивото, кое-
то ти гали ухото, което ти 
гали очите. Да знаеш, че 
своето място е най-топло и 
приятно. На младите желая 
здраве, късмет, много обич 
и да разберат, че трябва да 
съхраним името България. 
Ако не знаят нещо, да питат. 
Не е срамно да се пита.

Страницата подготви 
Юлия Ташева

Нашият фолклор 
не е „пет 

баби вият“, 
както твърди 

един бивш 
министър,

 а хапчето, което 
ще спаси 

българина, казва 
гайдарят на Валя 

Петър Янев

П Я : Ще ви разкажа В Б : Ние се борим за

ят начин
за общува-

не.
- От колко години се

?

ме какво имаме, тогава да 
разсъждаваме.

- Откъде идва невеже-
ството?

В Б З ф

Записът, койтоЗаписът, който
лети в Космоса, елети в Космоса, е
направен на полянанаправен на поляна

Валя Балканска: 

ВАЛЯ БАЛКАНСКА е родена на 8 януари 1942 г. в Лъкът, 
махала над с. Арда, Смолянско. През 1977 г. нейна песен 
излетя със станциите “Вояджър-1“ и “Вояджър-2“ 
в междузвездните пространства. Валя Балканска 
е награждавана с орден „Стара планина“ (2002 г.), с 
Олимпийската награда на Първата олимпиада по 
изкуствата в Лос Анджелис (1997 г.) и много други. 
ЮНЕСКО я обяви за гражданин на света. Балканска от 14 г. пее 
под съпровод на гайдаря Петър Янев - една от емблемите 
на Родопа планина. Той е член на Организационния комитет 
на гайдарското надсвирване в с. Гела.



БГ БЕН 18 юли 2009 г.
Брой 15 (170 ), Година VI 19
     

Опасностите, които ни дебнат 
на плажа, не са малко, но трябва ли 

заради това да се отказваме от него

МОДА, ЗДРАВЕ, КРАСОТА

Слънцелечението (хе-
лиотерапия) е един от 
най-старите лечебни ме-
тоди, познат на древните 
египтяни, а по-късно 
използван и от гърци и 
римляни. В Европа запо-
чва да се прилага плахо в 
края на XVIII в., а по-сериозно 
в края на XIX в.

То се основава на въздей-
ствието на слънчевите лъчи, 
които чрез кожните нерви и 
образуваните в кожата ве-
щества се разпространява 
върху целия организъм. Под 
влияние на слънчевите лъчи 
кожата се кръвоснабдява по-
обилно, повишава се темпера-
турата, активира се дейността 
на вътрешните органи и тъка-
ни, стимулира се обмяната 
на веществата, образуват се 
биологично активни веще-
ства. Излагането на слънчева 
светлина е особено важно и 
за синтезата на витамин Д в 
кожата. 

Съвременната медицина 
е разработила специални 
методики за фототерапия. 
За лечението на кожни 
болести все по-често се 
използва съчетанието на 
ултравиолетовото излъ-
чване на спектъра А с 
псоралени (т.н. PUVA-
терапия). Слънцето на-
малява и кожния сърбеж 
при болните от бъбречна 
недостатъчност. Наскоро 
учените от Калифорния 
съобщиха, че слънцето 
намалява и вероятността 
от развитието на рак на 
простатата при мъжете.

Специалистите пре-
поръчват да започнете 
слънчевата си терапия 
с ходене по не твърде 

горещ пясък в продължение 
на 5-10 мин. дневно без прекъ-
сване. След това постепенно 
удължавайте времето до 30 
минути с повишаване на тем-
пературата на пясъка. После 
извършвайте процедурата в 
обратен ред.

За регулиране на отделител-
ната система се препоръчва 
ходене по гладък речен чакъл. 
Най-подходящо е вечер, кога-
то органите на отделителната 
система са най-възприемчиви 
към външни въздействия. 
Оптималната температура на 
камъните трябва да бъде рав-
на на температурата на сухия 
пясък до водата.

Ако имате проблеми с бели-
те дробове, ходете по горещия 
пясък всекидневно не по-
малко от 30 мин. (подходящо 
е това да се прави по обяд, 

когато пясъкът е горещ) по 
възможност в продължение 
на 5-7 седмици. Това е полезно 
и за бронхиалната астма.

При ортопедични заболява-
ния, свързани с патология на 
костите и мускулатурата от 
придобит характер, специали-
стите съветват да ходите по-
вече боси по горещия пясък. 
Така по-бързо ще отстраните 
ортопедичните си дефекти. 
За профилактика и лечение 
на церебрален арахнопатит 
е необходимо да се редува 2 
мин. ходене по горещ пясък с 
2 мин. ходене по речен чакъл, 
като постепенно времето се 
увеличава до 10-15 мин.

На плажа могат да се пра-
вят и общи пясъчни бани. Те 
представляват затрупване от 
всички страни със слой пясък 
(8-10 см), а на корема - 4-5 

см. Областта на 
сърцето трябва 
да остане сво-
бодна, а главата 
з а дължително 
трябва да е на 
сянка. След про-
цедурата се взима 
душ (37-38 граду-
са) и се почива 
в продължение 
на 30 мин. Про-
цедурите е до-
бре да се правят 
през 1-2 дни под-

ред с прекъсване 
на третия. Важно е пясъкът, 
върху който се ляга, също да 
е достатъчно топъл, за да не 
създава дискомфорт.

Трябва обаче да вземем под 
внимание лекарското преду-
преждение, че тези препоръки 
важат само в случаи, когато се 
цели профилактика на заболя-
ването. Те по никакъв начин 
не премахват необходимостта 
от консултация с лекар специ-
алист в съответната област.

Повече от 200 години мор-
ската вода и климат се използ-
ват като лечебно средство. 
Всичко, което е необходимо 
за човешкия живот или 34 
микроелементи, се съдържат 
в морската вода. Морето е 
подходящо при хронично 
рецидивиращи заболявания 
на дихателните пътища, при 
кожни болести, функционал-
ни нарушения на кръвното 
налягане като ниско и високо 
кръвно налягане, хронични 
заболявания на двигателния 
апарат като артрози. В 1 мл 
въздух се съдържат до 1000 
частици морски соли и само 
за ден край морето вдишваме 
около 10 млрд. солни частици. 
Йодът от морския въздух тук 
се усвоява 12 пъти по-лесно, 
отколкото въздуха, далеч 
от морето. А полепвайки по 
носоглътката и дихателните 
пътища, солните частици по-
добряват функциите им, по-
вишават имунитета ни срещу 
различни заболявания.

НЕКА ДА Е ЛЯТО, САМО ДА Е ЛЯТО... 

Лятото може да ни изненада 
и с неприятните си вируси 

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ...

Във водата се отслабва!
Много хора са убедени, че във водата 
се изгарят повече калории отколкото 
на сушата. И това е вярно. Плуването е 
един от най-безопасните и физиологични 
спортове. Практикувано редовно, то 
подобрява кръвообращението, укрепва 
сърцето и дихателната система, помага 
да се разтовари гръбнака и формира 
правилна стойка на тялото.

За да отслабнете във вода, могат да ви 
помогнат следните правила:

1. ПЛУВАЙТЕ АКТИВНО
Забележимото “изгаряне” на мазнините 

започва само при честота на сърдечните 
съкращения от 135 удара в минута. За да 
не се окаже натоварването голяма изне-
нада за вашия организъм, преди самото 
плуване направете 10-15-минутно загря-
ване. То трябва да включва поне няколко 
движения на главата, кръгови движения с 
ръцете, навеждания и прикляквания.

2. АКО НЕ МОЖЕТЕ 
ДА ПЛУВАТЕ ДОБРЕ, СЕ ЗАПИШЕТЕ 

НА АКВААЕРОБИКА
Ако не се задържате лесно над водата 

и преодолявате 25-метровия коридор на 
басейна за минута, едва ли ще постигнете 
желания ефект от отслабването чрез плу-
ване. Или се научете да плувате по-добре, 
или ще ви помогне аквааеробиката. За 
нея не е задължително да плувате пер-
фектно. Тези занятия са по-забавни за 
лошите плувци, а и осигуряват необхо-
димата честота на пулса.

3. ЗАБРАВЕТЕ ЗА ДЪНОТО, 
СТЪПАЛАТА И РЪБА НА БАСЕЙНА
Ако по време на тренировка решите да 

си починете, по-добре е да полежите във 
водата. Не стойте до ръба на басейна или 
върху стълбите. Когато човек лежи във 
водата, губи повече калории, защото, за 
да се задържи на повърхността, извършва 
движения с ръцете и краката.

4. РЕДУВАЙТЕ РАЗЛИЧНИ 
СТИЛОВЕ НА ПЛУВАНЕ

Най-много калории се изгарят при 
плуване бътерфлай (този труден стил се 
нарича още “делфин”). Ако вашата под-
готовка позволява това, посветете се на 
този стил поне 5-10 минути. Схемата на 
плуване може да бъде следната: 5 минути 
крол или по гръб, 1 минута бътерфлай.

Брусът е най-бавният и спокоен стил 
на плуване. При него е желателно изди-
шането да става във водата. Ако главата 
се намира над водата, гръбнакът се на-
пряга, а интензивността на тренировката 
намалява.

5. ВНИМАВАЙТЕ КАКВО ЯДЕТЕ! 
Плуването стимулира апетита. Ако 

искате да отслабнете, се ограничете в 
храната. В противен случай ефектът от 
тренировките може да бъде обратен. 
Не се препоръчва да се плува на гладен 
стомах или веднага след ядене. Опти-
малният вариант е да се хапва половин 
час преди тренировката или един час 
след нея. Избирайте зеленчуци, риба, 
млечни продукти. Ако почувствате по-
требност за нещо сладко, хапнете малко 
стафиди.

Плажният сезон е в разгара си и пясъ-
чните брегове вече са пълни с хора, 
зажаднели за прекрасен бронзов тен 
на кожата. На всички обаче е известно, 
че шансовeтe да получат красив, равен 
загар намаляват рязко с наличието 
на бански костюм, закриващ части от 
тялото. Този проблем вече има своето 
решение и то не включва появата без 
дрехи на публични места.

Изобретението на британската компа-
ния Kiniki освобождава представители-
те и на двата пола от необходимостта да 
се разголват прекалено в името на полу-
чаването на привлекателен равен тен. С 
техния иновативен бански костюм 80% 
от слънчевите лъчи достигат до кожата. 
Благодарение на новата технология 
лъчите преминават свободно през ма-

терията. Всъщност тайната е в тъканта, 
която е изпъстрена с миниатюрни от-
вори, чрез които слънцето достига без-
препятствено до кожата. Тъканта, която 
изглежда прозрачна, когато се гледа 
срещу слънцето, облечена върху тялото 
по нищо не се различава от обикновен 
бански костюм, като “прозрачността” 
оптически се маскира с абстрактни 
рисунки. Собственикът на марката 
(Джон Уолкър) обяснява, че е работил 
върху технологията цели 6 години. За 
изработването на материята е използ-
ван еластичен синтетичен материал, 
не съдържащ ликра. В асортимента на 
компанията има както бикини, така и 
цели бански, и, разбира се, варианти 
за мъжете. Стойността на комплект от 
иновативното облекло за плажа струва 

от 17,43 лири стерлинги до 34,30 лири 
стерлинги.

Освен осигуряващи прекрасен 
тен, в скоро време банските може да 
станат и водонепроницаеми. Това ще 
се случи, ако откритието на британ-
ците се комбинира с изобретената от 
италиански учени материя, която не 
пропуска водата. Ако плажният ко-
стюм е изработен от нея, няма нужда 
да стоите на слънце в очакване бан-
ският ви да изсъхне. Ръководителят 
на изследванията по създаването 
на непромокаемата тъкан Матео 
Таиана обяснява, че идеята му дошла, 
докато гледал състезания по водни 
спортове. Той разрешил проблема 
с мокрещия бански, като прекарва 
материята през три фази на специ-
ална обработка. Така прототипът на 
банските чудо, които на практика 
демонстрират как може “да излезеш 
сух от водата”, вече е готов.

Бикини правят равен тен
Страница на Юлия Ташева
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40 години творецът 
композира, пише 
текстове за песни 
и ги изпълнява по 
неповторим начин

В разгара на лятото още 
една гореща звезда изгря 
на Famous Алея на славата. 
На нея е изписано името на 
българската легенда на поп 
музиката Васил Найденов, 
който лично откри своята 
звезда в компанията на 
фенове и приятели на 15 
юли пред кино «Арена 
Младост». 

Пр еди о бичания от 
мнозина изпълнител във 

Famous Алеята вече бле-
стят звездите на други та-
лантливи и успели българи 
като Димитър Бербатов, 
Лили Иванова, Васко Ва-
силев, Валя Балканска, 
Теодосий Спасов, Георги 
Калоянчев, Стоянка Му-
тафова, Веселин Топалов 
и други. Идеята да събере 
всички тези феноменални 
личности на едно място 
е на «The Famous Grouse 
Scotch Whisky».

Васил Найденов е не 
просто изпълнител. Той е 
артист и творец в пълния 
смисъл на тези думи - ком-

позира, пише текстове за 
песни и ги изпълнява по 
неповторим начин вече 
40 години. Започва ка-
риерата си като пианист 
на «Златни струни» през 
1969 г., а в периода 1976-
1978 г. е вокал на «Диана 
Експрес». Истинската по-
пулярност за него идва с 
песента от филма «Адап-
тация» (реж. Въло Радев), 
която го превръща в певец 
номер едно на България 
и любимец на публиката. 
През 1979 г. именно тази 

песен е обявена за мелодия 
на годината, а всяко след-
ващо негово изпълнение 
се превръща в тотален хит. 
«По първи петли», «Лю-
бовта продължава», «Теле-
фонна любов» и «Сбо-
гом казах» са само малка 
част от незабравимите му 
песни, превърнали се в 
неразделна част от живо-
та на няколко поколения 
българи и отредили на 
Васил Найденов заслужено 
място на Famous Алея на 
славата.

КУЛТУРА И ИЗКУСТВО

Признание

40 години творецът 
композира, пише
текстове за песни
и ги изпълнява по 
неповторим начин

В

Famous Алеята вече бле-
стят звездите на други та-
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като Димитър Бербатов,
Лили Иванова, Васко Ва-
силев Валя Балканска

позира, пише текстове за
песни и ги изпълнява по
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40 години. Започва ка-
риерата си като пианист
на «Златни струни» през

песен е обявена за мелодия
на годината, а всяко след-
ващо негово изпълнение 
се превръща в тотален хит. 
«По първи петли», «Лю-
бовта продължава» «Теле

Звездата на Васко изгря Звездата на Васко изгря 
в Алеята на славатав Алеята на славата

Камен Донев напу-
ска Театъра на Ар-
мията. Страхотният 
актьор, който напо-
следък жъне нестих-
ващи аплодисменти 
за моноспектакъла си 
«Възгледите на 
един учи-
т е л  з а 
н а р о д -
н о т о 
творче-
ство», излиза от военния щат след 15 години 
вярна служба. Момчето, което играе, танцува, 
пише пиеси, поставя драма и хореография, из-
бра свободата. В понеделник той за последен 
път се развихри в «Ножица трепач» в Банско. С 
постановката на Ивайло Христов беше закрито 
второто издание на супер успешния фестивал 
на Нона Йотова и Богомил Бонев в полите на 
Пирин. Следващото представление на щуро-
то реалити ще бъде с Веселин Ранков, който 
наследява ролята от Камен. Донев дирижира 
репетициите на «Характери» по култовия и 
безмълвен филм «Балът» на Еторе Скола. За-
главието е за афиша на Сатирата. 

Между впрочем траншовете на актьори из 
родния Бродуей не спират дотук. Както стана 
ясно, Бойка Велкова, Владо Пенев и Снежина 
Петрова вече са зачислени към Народния за-
ради предполагаемите бъдещи хитове - «Ко-
зата» и «Гълъбът». Валери Йорданов също се 
прибра в академичната трупа след очакване за 
големи събития в Модерен театър. Отличните 
Ирини Жамбонас и Пенко Господинов, които 
като Валери се преместиха от другата страна 
на «Зад канала», отново са в трупата, команд-
вана от Бина Харалампиева. В бившия дом на 
Българо-съветската дружба все още се надяват 
на финансова и творческа динамика прекрасни 
майстори на сцената като Иван Радоев, Стефа-
ния Колева, Пламен Сираков, Касиел Ноа Ашер. 
Чудесната червенокоска дори спечели награда 
за своята фирма на току-що завършилия Седми 
международен фестивал в Преспа «Актьорът 
на Европа «. Касиел си тръгна от съседите с 
Гран при «Езеро без граници» за превъплъ-
щението си в «Нищо по-хубаво» от Оливър 
Буковски. Шеф на журито беше известният 
хърватски театровед проф. Дарко Гашпарович. 
Той и хората около него, както и публиката, 
аплодираха героинята на Касиел - едновре-
менно убийца и светица. Отличието на Касиел е 
първото в четиримесечната реална история на 
Модерен театър. «Нищо по-хубаво» вече има 
покани от Русия, Хърватия, Франция. 

Камен Донев си Камен Донев си 
тръгва от Армиятатръгва от Армията

Не е за вярване, но мла-
доликият чаровник от 
«Тоника» Георги Найде-
нов навъртя 60. Напук на 
клюкарите, които отново 
тиражират псевдоверсия-
та, че легендарната група 
се разпада заради кавги 
и скандали, юбилеят ще 
бъде отпразнуван със се-
рия купони. 

«Докато се разпадаме, 
издадохме два албума - 
«Нека да е лято» и «Бур-
гаски вечери». Планирали 
сме десет концерта, като 
два от тях са ми посвете-

ни - на 29 юли във Варна 
и на самия рожден ден, 6 
август, в Бургас. Логото е 
традиционното - «Тоника 
и приятели». С нас ще 
пеят Стефан Димитров 
и Богдана, дует «Шик»... 
Последната изненада се 
казва Ани Върбанова - 
първата солистка на ор-
кестър «Тоника» от 1969-а. 
Сигурно ви звучи като 
ерата преди динозаврите. 
Ще бъде заснет и филм 
за «Тоника». Работим и 
сме много търсени дори 
в кризата. Това ни дава 

самочувствие», коментира 
радостното събитие Гого.

Сега групата е в състава 
от последната петилет-
ка - Гого и Ева, Ралица, 
Милица и Драго. Къдро-
косият Тео се оттегли от 
шоубизнеса и работи със 
съпругата си. Но приятел-
ството продължава, а с 
Ралица даже живеят в 
един блок. Сладкогласата 
Ваня пък пее със сина си 
Боян и всички много им се 
радват, защото момчето, 
расло край тях на турнета-
та, стана добър изпълни-

тел. Сладураната Сия от 
първата «Тоника», която 
замина преди промените 
с мъжа си Трошан Вла-
довски за Канада, не про-
пуска при всеки повод да 
завърти телефон на айтоз-
лиите Ева и Гого. Но има и 
един мъж от «Тоника СВ», 
когото никой не спомена-
ва - басът Емил Василев. 
Мустакатият блондин бе 
с тях 8 години, златните 
за формация «Тоника СВ». 
Фантастичният музикант 
и певец живее в Лас Вегас 
от 1994-та. 

на «Зад канала
вана от Бина Х
Българо-съвет
на финансова и
майстори на сц
ния Колева, Пл
Чудесната черв

Не е за вярване, но мла-
оликият чаровник от
Тоника» Георги Найде-

а ни - на 29 юли във Варнаа
 и на самия рожден ден, 66

август, в Бургас. Логото ее

самочувствие», коментира
радостното събитие Гого.

Сега групата е в състава

тел. Сладураната Сия от 
първата «Тоника», която 
замина преди промените

Гого от „Тоника“ чукна 60!Гого от „Тоника“ чукна 60!
“Тоника” през 2004 г., когато още не бе в 
конфликт със своя създател Стефан Диомов

Китара ще бъде вплетена 
в герба на морския град 
Каварна. Според кмета 
Цонко Цонев, сегашният 
герб трябва да се осъвре-
мени, като бъдат включени 
новите символи на града 
- китара, голф или перка 
на ветрогенератор. Сега 
символите на Каварна са 
житен клас, крепостната 
стена, делфин и рул на 
кораб.

Кметът се отчете и за по-

редното издание на „Кали-
акра рок фест“. З0 хиляди 
са били посетителите през 
трите фестивални дни, 
изпити са 40 тона бира, 
замезени с 5 тона морски 
деликатеси и още толкова 
кебапчета. 

Само за пет дни в града 
са влезли близо 4 млн. лева 
- летящ старт за сезона. 
„Стремим се да обърнем 
туристическия поток от 
юг към север и мисля, че 

успяваме. При нас цените 
са ниски и обстановката 
е спокойна“, обясни кмет-
металът. Сега на столицата 
на тежката музика пред-
стои четвъртият Тhrash 

Til Death фестивал на 15 
август. Норвежците от 
„Димо Бургер“ са главните 
заподозрени, а „Korozy“ и 
„The Revenge Project“ ще 
подгряват.

Вплитат китара в герба на Каварна
30 000 души изпили 40 тона 
бира на „Каварна рок фест“

Продуцентите на кино-
хита «Дзифт» - «Мирамар 
филм», са поканили за 
участие в една от главните 
роли в новия си проект 
«Love.net» самия Никита 
Михалков. Самочувствие-
то им е продиктувано от 
факта, че те реално про-
биха в Русия, което е го-
лям успех за българската 
кинематография. «Мира-
мар» са копродуценти на 
филма «Нямаше по-добър 
от брата» («И не было луч-
ше брата») на режисьора 
Мурад Ибрахимбеков, 
чиито снимки започват у 
нас през октомври, съоб-
щи продуцентът Матей 
Константинов. 

44-годишният режисьор 
Мурад Ибрахимбеков е 
представител на влия-
телния артистичен клан 
в Русия и Азербайджан. 

Най-известен у нас е него-
вият чичо - сценаристът на 
Никита Михалков - Рустам 
Ибрахимбеков. Двамата 
в тандем правят «Сибир-
ският бръснар», но Рустам 
Ибрахимбеков е прочут 
преди всичко от леген-
дарния филм «Бялото 
слънце на пустинята», на 
който той е съсценарист. 
Партньор на «Мирамар» 
е руската кинокомпания 
ИБРУС.  

Лентата «Нямаше по-
добър от брата» е напра-
вена по едноименната 
повест на Максуд Ибра-
химбеков, който е баща на 
режисьора. Сценарист е 
Павел Фин, работил с едно 
от най-нашумелите имена 
в новото руско кино - Па-
вел Лунгин. Действието 
започва през 60-те години 
и завършва през 80-те. 

Никита Михалков може 
да играе в наш филм
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След близо де-
сетилетие от из-
лизане на първия 
том с автентич-
н и  д о к у м е н т и 
на Васил Левски 
втората част от 
обширния труд 
на цял екип от 
ис торици видя 
бял свят. „Васил 
Левски. Докумен-
ти.  Автентичен 
текст. Историче-
с к и  к о м е н та р “ 
беше представен 
в Националната 
библиотека, и то 
в присъствието 
на един от но-
вите заместник-
п р е д с е д а т е л и 
н а  Н а р о д н о т о 
събрание Георги 
Пирински.

„Книгата излезе в навечерието на 172-годишнина 
от рождението на Апостола и съдържа бележки, 
писма, автографи, диктувани текстове или всичко 
познато ни до сега излязло изпод ръката на Лев-
ски“, разясни Стоян Джавезов от Общобългарския 
комитет и фондация „Васил Левски“.

Според него това е най-пълната и автентична 
публикация на мислите, словата и посланията на ве-
ликия българин, като освен това внася и нещо ново 
в научните изследвания за живота на Апостола. „За 
първи път се прави обширен исторически коментар 
на писмата му, което прави сборника интересен не 
само за изследователите, но и за по-широката ауди-
тория“, каза още Джавезов и похвали Министерството 
на културата, което е отпуснало преди години част от 
сумата за реализирането на проекта.

Звездата на Васко изгря 
в Алеята на славата

Ангелският глас 
на “Найтуиш” 

Таря Туринен 
ще дойде за 

втори концерт 
у нас. Шоуто на 
скандинавката 

е на 12 
октомври в зала 

“Универсиада” 
- част от 8-мия 

фестивал 
“Арена Музика”. 

За концерта 
си Ледената 

кралица 
пристига 

с уникални 
музиканти, 

свирили с 
Мадона, “Ролинг 

Стоунс”, Ингви 
Малмстийн, 

“Апокалиптика” 

Легендарният кийбордист на 
вечните «Дийп Пърпъл» - Джон 
Лорд, ще започне с концерт поред-
ното издание на Есенния салон на 
изкуствата под тепетата. Пред-
ставянето му със симфониците 
на Оперно-филхармоничното 
дружество в Пловдив ще бъде 
на 1 септември на сцената на 
Античния театър. Продажбата на 
билетите вече започна.

Джон Лорд ще излезе на сцена-
та освен с оркестъра на Оперно-
филхармоничното дружество в 
Пловдив и с трима от музиканти-
те от група «Те» - Ивайло Звездо-
миров (бас), Венко Поромански 
(барабани) и Дарин Василев (ки-
тара). Изпълнението на големия 
музикант пред българските му 
почитатели ще бъде представено 
в две тематични части. В първата 
публиката ще има възможност да 
чуе кавър версии на класически 
пиеси на «Дийп Пърпъл», а във 
втората са включени класическа 
музика и солови проекти на Джон 
Лорд. 

Английският пианист и ком-
позитор Джон Дъглас Лорд е 
познат на меломаните по цял 

свят с неповторимата си блус-рок 
«Хамонд орган» бленда и със своя 
революционен стил в съчетава-
нето на рока с класически и ба-
рокови музикални форми. Лорд 
е популярен от дългогодишната 
си кариера в легендарната група 
«Дийп Пърпъл», а също и във 
формации като «Уайтснейк», 
«Пейс», «Аштън&Лорд», «Арту-
удс» и пр. 

След като напуска окончател-
но «Дийп Пърпъл», пианистът, 
роден на 9 юни 1941 г. в Лестър, 
Англия, се занимава с класическа 
музика, прави самостоятелни 
композиции и има участия заед-
но с Лондонската филхармония. 
Макар че Лорд е съавтор и ком-
позитор на най-добрите песни 
на «Дийп Пърпъл», главно с хард 
звучене, интересът му към класи-
ческата и камерната музика личи 
още през 70-те. Първото доказа-
телство за това е композицията 
«Deep Purple concerto for group 
and orchestra», изпълнена по вре-
ме на забележителен концерт на 
групата в Роял Албърт хол през 
1969 г. съвместно с Кралския 
филхармоничен оркестър. 

Есенен салон на изкуствата

Нещо за четене

Легендарният кийбордист на 
вечните «Дийп Пърпъл» - Джон 
Лорд, ще започне с концерт поред-

Джон Лорд ще свири Джон Лорд ще свири 
в Античния театърв Античния театър

Великият пианист 
идва у нас 11 години 

след незабравимото 
първо турне на „Дийп 

Пърпъл” в България

В забележителна си кариера великият пианист е издал над 50 албума, 20 от които са заедно с „Дийп 
Пърпъл“, осем - с „Уайтснейк“, и 10 - със солови композиции. Лорд записва и с Джордж Харисън, Дейвид 
Гилмор, Пол Уелър, Робърт Плант и много други. Очаква се концертът му в Пловдив да се превърне в 
изключително събитие за меломаните, ценители на непреходните стойности в музиката.

Ако все още не сте ре-
шили как да организи-
рате своята почивка, ако 
обичате да път увате и 
сте запалени любители 
на операта и балета – ето 
едно предложение как да 
сбъднете част от вашите 
хубави сънища и да на-
правите своя избор! Ние 
ви предлагаме вълнуващи 
преживявания на едно 

необикновено място, кое-
то носи в себе си цялата 
мъдрост на вековете и 
непреходността на усе-
щането за национална 
принадлежност.

Хълмът Царевец е един 
от най-ярките символи на 
българщината. Това е мя-
стото, което преди повече 
от 20 години се превърна 
в арена на исторически 

събития, пресъздадени от 
незабравимите постанов-
ки на Пламен Карталов - 
оперите „Ивайло» и „Цар 
Калоян“. Царевец оживя 
в „Сцена на вековете“ 
-  уникален български 
оперен фестивал на от-
крито, който няма аналог 
в света. И това е мястото, 
което трябва да посетите, 
за да забравите за няколко 

часа за своите проблеми 
и да се почувствате по-
горди, че сте българи, 
да усетите съприкосно-
вението с историята и 
голямото изкуство.

Царевец пак ще оживее 
в „Сцена на вековете“

ФЕСТИВАЛЪТ
Тази година „Сце-

на на вековете“ ще 
се проведе в нача-
лото на август с уча-
стието на звездни 
солисти, фестива-
лен оркестър, хор и 
балет на Софийската 
опера. В седем по-
редни вечери - от 7 
до 16 август, отново 
търновци и гостите 
на Старопрестол-
ния град ще апло-
дират спектаклите 
на Софийската опе-
ра - историческите 
опери „Княз Игор“ 
и „Цар Калоян“, как-
то и балетът „Зорба 
Гъркът“.

Голямата звезда от световната 
оперна сцена Райна Кабаиванска 
ще пее в родния си град Бургас през 
септември по покана на кмета Ди-
митър Николов. За първи път след 
дългогодишно отсъствие българ-
ската прима ще се качи на бурга-
ска сцена заедно с учениците си от 
майсторския клас към Нов българ-
ски университет. Гостуването 
на Кабаиванска е част от инициа-
тивата на кмета „Завръщане в 
Бургас“, насочена към успелите по 
света бургазлии.
Райна Кабаиванска ще пристигне за-
едно със Симонета Пучини , една от 
наследниците на великия италиан-
ски композитор Джакомо Пучини. 
Дамите ще открият изложба в не-
гова чест. 

Нови факти Нови факти 
за Левски за Левски 
излизатизлизат
в книгав книга
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Археолози се скарахаАрхеолози се скараха

ЗА ИСТОРИЯТА И ВЯРАТА

Сензационна хипотеза на наш 
професор и американски учен 
е на път да превърне родното 
Черноморие в световна атрак-
ция. Според огласената версия 
древната цивилизация на ки-
мерийците, развила се по бре-
говете до Варна, е в основата на 
шумерската култура на Изток 
след библейския потоп, настъпил 
около 8000 г. пр. н. е. Население-
то, което остава по нашите земи, 
пък е в основата на създаването 
на тракийската култура. Твърде-
нията са подкрепени със солидни 
проучвания и факти.

Хипотезата е на проф. Пет-
ко Димитров, ръководител на 
“Морска геология и археология” 
в Института по океанология 
към БАН във Варна и светов-
ноизвестния американски учен 
Уилям Райън от лабораторията 
“Ламон Дохърти” на Колумбий-
ския университет. Двамата са 
подкрепени от друго светило - 
Уолтър Питман.

Тримата са убедени, че библей-
ският потоп всъщност е бил в 

Черно море. Проф. Димитров 
доразработва идеята в книгата 
си “Черно море - Потопът и 
древните митове”.

Твърденията на учените са на 
базата на сравнителен анализ на 
неолитните находки, открити 
край Варна и Дуранкулак, както 
и от подводните проучвания в 
устието на Провадийската река. 
Там бяха открити потънали 
праисторически селища. Всички 
тези данни говорят, че по нашите 
брегове е била люлката на циви-
лизацията, която е колонизира-
ла през неолита европейската 
част на Средиземноморието и е 
излязла до бреговете на Атлан-
тическия океан. Данните са от 
сравнителен анализ на открити 
следи и находки по нашите земи 
и по бреговете на Португалия. Те 
свидетелстват, че преселението е 
осъществено по море с огромни 
салове и кораби. Ако си припом-
ним мита за Ной и библейсикя 
потоп, ще открием, че той на 
практика преразказва точно тази 
история, твърдят океанолозите. 

Наскоро и варненски инжене-
ри, които работят съвместно с 
археолози, излязоха с позиция, 
че Първата цивилизация се ро-
дила край Варна. Металограф-
ските анализи показали, че тук 
са изработени първите сечива, 
които са извадили човека от пе-
щерното му битие. Намерените 
оръдия на труда предхождат със 
столетия египетските и близко-
източните, смятат инженерите 
и археолозите, които с доказа-
телствата си оборват отдавна 
наложените теории за произхода 
на цивилизацията. То се подкре-
пя и от прословутата “Чиния на 
Ной”, която проф. Петко Дими-
тров открива при експедиция в 
Черно море на 6 юли 1985 година. 
Най-ценни са откритите по нея 
27 писмени знаци, които, спо-
ред специалистите, може да се 
окажат най-древната писменост 
на човечеството. Съпоставка с 
писмените находки на шумерите 
показва сходството и близостта 
между двете цивилизации. От 
тогава до днес учените търсят 

друго подобно доказателство 
за люлката на цивилизацията в 
Черно море, а чинията стои за-
ключена в сейф.

Учените изследвали и златните 
находки от Варненския халколи-
тен некропол, открит през 1972 
г. край Варненското езеро. Това 
злато предхожда с близо 3000 
години египетските пирамиди 
и е белег на най-ранната циви-
лизация, развивана по нашите 
земи. Металографски анализи и 
тук доказват идентичността на 
златните съкровища от Северо-
източна България със сурови-
ните и помощните материали, с 
които са създадени. А от всичко 
това следва, че и първата мета-
лообработка в света се е състояла 
по нашите земи, е заключението 
на специалистите. 

Досега се смяташе, че леенето 
и коването на метали в сложни 
форми е станало в т. нар. пло-
дороден Полумесец - от делтата 
на Нил през Палестина и Ана-
долските хълмове до планините 
между Иран и Каспийско море. 
Но намереният по тези места 

метал от онова време може да 
се събере в 2 шепи. А металните 
предмети, открити в праисто-
рически обекти по нашите земи, 
не биха се побрали и в камион. 
Освен това предметите от По-
лумесеца са били от самороден 
метал, за чиято дообработка не 
са били нужни особени умения. 
Така не може да се създадат мо-
тики, брадви и ножове, каквито 
не са намерени в плодородния 
полумесец. Докато металните 
сечива, открити у нас, са про-
дукт на развити технологични 
умения, прилагащи коване на 
метали и леене в сложни закрити 
форми. Освен това земите по 
крайбрежието на Черно море 
са били плодородни, тук се раз-
вивали първите занаяти и може 
би първата търговия. И само по-
топът е причината населението 
да тръгне на път към чужди земи, 
категорични са експертите.

Ако хипотезата, че библейската 
история с Ной се е случила край 
Варна, се популяризира, това ще 
доведе поток от туристи, убедени 
са родните туроператори.

Златото в некропола е 3000 години по-старо от пирамидите в Гиза

Ной, или новото чудо на ВарнаНой, или новото чудо на Варна
Все повече учени доказват, че люлката на западната цивилизация е по нашите брегове

Скандал избухна покрай пазена 
в тайна археологическа находка в 
Русенски Лом, която пещернякът 
Евгени Коев обяви за втори Перпе-
рикон. “Няма втори Перперикон, 
открит край Дунава, нито другият 
втори Перперикон край Бургас 
съществува”, така археологът проф. 
Николай Овчаров алармира за 
нашумялата фалшификация в под-
ножието на истинския и един-
ствен Скален град на траките край 
Кърджали. Той обори твърденията 
на историка Евгени Коев, който 
търсел сензации.

„И глухите камъни до Любимец 
бяха наречени втория Перперикон. 
Самият факт, че Перперикон отдавна 
се показва като нещо, с което другите 
трябва да се сравняват, означава 
много. Но в медийните времена сега 
това може да служи и като изопа-
чаване на идеята за Перперикон”, 
отсече Овчаров. Русенският шеф на 
клуба на пещерняците Евгени Коев 
гръмнал „сензацията” си в интервю по 
една национална телевизия. Овчаров 
заяви, че посоченото от Коев място 
на „Перперикон 2” в долината на Ру-
сенски Лом всъщност представлява 

струпване на манастири от времето 
на Второто българско царство.

„На този етап там може да се 
говори само за монашески килии и 
за скални манастири. Но какво е от-
крил този човек, не е ясно, тъй като 
той отказва да покаже сензацията 
си уж под страх от иманярски атаки, 
което е пълна глупост”, смята Овча-
ров. Той беше категоричен, че става 
дума единствено за медийна сенза-
ция, а не за стойностни разкрития. 
В по-късни интервюта същият Коев 
вече заговорил за скални гробници 
и за трапецовидни скални ниши, 
като се отметнал от идеята за вто-
ри и трети Перперикон. „Скалните 
ниши са отличителната черта на 
мегалитната култура на Източните 
Родопи. Тяхното откриване на друго 
място би предизвикало революция 
в тракологията, трапецовидни из-
сичания на друго място у нас няма”, 
уточни археологът. Според него е 
твърде подозрителен фактът, че от-
кривателят крие находките си, а те 
са собственост на държавата и той е 
длъжен да информира археолозите, 
както и съответния музей.

По материали на БГ медии

Съкровището е вносно
Проф. Васил Николов
В момента два екипа работят по темата за черноморската цивилиза-

ция - български и международен. Нека изчакаме резултатите им. Но 
все пак не мога да разбера защо океанолози се месят в археологията. 
Хипотезата, която защитаваше американският учен Ричард Балард, 
че библейският потоп се е случил в Черно море, е отхвърлена от на-
уката на международна конференция в Германия още преди четвърт 
век. Интересно е защо проф. Петко Димитров държи прословутата 
“чиния на Ной” заключена в сейф и не я показва на никого.

Що се отнася до Варненското златно съкровище, то определено е 
вносно. Това действително говори за развита и богата култура във 
Варненско от тази епоха, щом си е позволявала такъв лукс. Само че 
нейното богатство е било на базата на провадийската сол, а не на 
златния пясък в Провадийската река и Камчия.

+Текст за самостоятелна снимка към страницата - Златен мъжки 
пръстен с камък “тигрово око” намери в тракийски гроб при с. Тра-
поклово експедицията ТЕМП на покойния Георги Китов, ръководен 
сега от неговата спътница Диана Димитрова от НАИМ-БАН

Най-древното 
тръгва от 
Балканите 

Проф. Николай Овчаров
Не мога да коментирам 

тезата на колегите Петко Ди-
митров и Уилям Райън от 
геологическа гледна точка. 
Но ако датировката на т. нар. 

потоп е вярна, то тя действи-
телно съвпада с епохата на 
късния неолит - времето, кое-
то учените наричат неолитна 
революция. Тогава обработ-
ката на каменните сечива до-
стига своята върхова степен. 
Това прави земеделието все 
по-устойчив поминък, което 
на свой ред довежда до де-
мографски бум. И хората от 

неолита започват да усвояват 
все нови и нови територии. 
Всички досегашни открития 
показват, че действително 
най-древната цивилизация 
на Европа и Близкия изток е 
тръгнала от Балканите. А дали 
от това може да се направи 
културно-исторически ту-
ризъм, е въпрос на предпри-
емчивост и пропаганда. 

Златни Златни 
обици с обици с 
фигурка на фигурка на 
богинята богинята 
Нике. Варнa Нике. Варнa 
(тогава (тогава 
Одесос), ІV–ІІІ Одесос), ІV–ІІІ 
в. пр. Хр., в. пр. Хр., 
изработена изработена 
преди 2400 преди 2400 
годинигодини

Вместо да привлича Вместо да привлича 
хиляди туристи от хиляди туристи от 
цял свят, може би цял свят, може би 
най-сензационната най-сензационната 
археологическа археологическа 
находка, откривана находка, откривана 
от български от български 
изследовател, позната изследовател, позната 
като чинията на Ной, като чинията на Ной, 
се пази в банков сейф се пази в банков сейф 
във Варна, разкри във Варна, разкри 
откривателят й проф. откривателят й проф. 
Петко Димитров Петко Димитров 
от Института по от Института по 
океанология. Израелци океанология. Израелци 
са му предложили да са му предложили да 
купят находката купят находката 
за 60 000 долара. за 60 000 долара. 
„Разбира се, че отказах. „Разбира се, че отказах. 
Това е безценна Това е безценна 
находка“, посочи находка“, посочи 
изследователят. изследователят. 
В Техническия В Техническия 
университет – Варна, университет – Варна, 
научно доказват научно доказват 
сензационни факти сензационни факти 

заради 
Перперикон край Дунава
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УСЕЩАНЕ ЗА ПЪТ

Еленският Балкан ви очаква с 
букет от преживявания и срещи с 
красивата природа на Стара пла-
нина. В тази си част суровите й 
склонове, забити сякаш в небето, 
придобиват по-меки и обли очер-
тания, а в топлата им прегръдка 
се гуши цяла поредица от малки, 
недокоснати от съвремието селца 
и махали с по няколко схлупени 
къщурки. Въпреки отдалечеността 
им от туристическите пътеки, в 
повечето от тях ще откриете при-
ветливи семейни хотели или къщи 
за гости, където ще ви посрещнат 
„по царски”. 

В околностите на възрожденския 
град Елена сред избуялите по скло-
новете на Балкана дъбови и букови 
гори са разпръснати общо 124 стари 
махали, всяка със своя история 
и собствен колорит. Разказват, че 
в края на ХІV век, след падането 
на България под османско влади-
чество, много боляри от близкия 
старопрестолен град Търново наме-
рили убежище сред непристъпните 
чукари на Еленския Балкан. Там те 
се установили заедно със своите 
семейства и основали цели махали, 

които постепенно прераснали в 
китни селища, носещи техните име-
на – Мийковци, Вълковци, Яковци, 
Блъсковци и пр. Много от махалите 
в тази част на Стара планина и до 
днес се наричат „болярските”, а 
жителите им твърдят, че във вените 
им тече синя кръв. Разпилени като 
мъниста из Балкана, тези старинни 
селища предлагат идилична вакан-
ция назад във времето 

Някои от еленските махали са 
трудно достъпни и ще ви се на-
ложи доста да се лутате по тесните 
коларски пътища, виещи се нагоре 
в планината, докато ги откриете. За-
това пък ще се захласвате на всеки 
завой по чудни пасторални карти-
ни, които ще изпълнят душата с 
усещане за покой и хармония. Други 
са се наредили като броеница край 
бреговете на язовир “Йовковци” – 
една от туристическите атракции в 
района. И в почти всяко село или 
махала ще откриете къщи за гости 
или семейни хотели. Всички те 
представляват възстановени стари 
къщи, скрити под сянката на зелени 
асми и пъстроцветни градини. Би-
товата механа и откритият плувен 

басейн са задължителни за тези 
краища. В двора на малкия хотелски 
комплекс на село Вълковци, изгра-
ден по модела на някогашните сел-
ски чифлици, са пуснати на свобода 
сърнички, пауни и семейство патета 
за радост на най-малките посетите-
ли. Домакините организират пре-
ходи с джипове по черните пътища 
на Еленския Балкан, както и демон-
страции на приготвяне на зимнина, 
в които можете да се включите и 
вие. Впрочем, местните хотелиери 
се надпреварват в предлагането на 
различни атракции и т. нар. „улов-
ки” за туристите. Някои например 
наблягат най-вече на кулинарните 
преживявания. Най- известният 
деликатес в този български край 
т. нар. свински бут по еленски. По-
добро мезе за вино и ракия няма! А 
тук имат традиция да приобщават 
гостите към целия ритуал, свързан 
с приготвянето на тази истинска 
вкусотия. След като се одере кожата 
му, прасето се пърли над специален 
трап в двора, разфасова се и се овал-
ва в букет ароматни треви и билки. 
Прави се и дегустация. За туристите 
това се превръща в неповторима 

атракция.
Малките хо-

тели и къщи за 
гости в Елен-
ския Балкан 
се наложиха 
като модел за 
успешно развитие на селския ту-
ризъм. Предлаганите от тях роман-
тика, запазен селски бит и уединение 
сред природата в никакъв случай не 
са за сметка на удобствата на кли-
ента. И в най-затънтеното и трудно 
достъпно кътче на планината ще 
разполагате с кабелна телевизия, 
интернет, мобилна връзка, както 
и с всички екстри на съвременния 
туризъм. А вашите домакини по-
стоянно ще ви обгрижват и ще ви 
изкушават с домашно приготвени 
гозби по рецептите на баба. Освен 
това едва ли ще ви оставят по цял 
ден само да похапвате и да без-
действате край басейна в двора. 
Защото Еленският Балкан е пълен 
с изненади, които ви очакват. Като 
начало ще ви предложат да се раз-
ходите с ездитни коне до съседната 
махала, до язовир “Йовковци” или 
до някой близък водопад.

Наблизо има конни бази. Едната 
се намира в село Костадиново на 
около 20-на км. от гр. Елена, а други-
те две са в съседните села Мийковци 
и Зеленика. Освен това на терито-
рията на общината са изградени 
около 5-6 екопътеки. Предоставят 
се и добре обучени планински во-
дачи, които да преведат туристите 
по тях, тъй като някои са свързани 
с екстремни преживявания. Става 
дума за т.нар. скални пътеки по 
насечени терени и ждрела. Оборуд-
вани са с дървени парапети, въжени 
мостове и тролеи, които прелитат 
над рекички и дълбоки пропасти. 
Риболовът също е добре развит при 
нас. В язовир “Йовковци” има мно-
го риба – като се започне от сом и 
се стигне до цялата гама от шарани, 
каракуди и т.н. Тези сладководни 
видове са в основата на вкусните 
кулинарни специалитети.

„Ние, българите, за да видим света и чудесата му, 
няма нужда да ходим така далеко, защото нашата 
България е един непознат и чуден свят.”                                              

Иван Вазов

Гостопри-
емни къщи 

от Елен-
ския Балкан

Град 
Елена

Мелник е най-малкият град в 
България. Броят на жителите му 
днес е около 250-300. Обявен е за 
културно-исторически резерват 
и град-музей. Звучи невероятно, 
но в края на ХVІІІ – началото 
на ХІХ век, тук е процъфтявал 
многолюден просвėтен и културен 
център. В околностите му имало 
четири манастира, а в очерта-
нията на града – над седемдесет 
църкви. Училищата, в които се 
обучавало младото поколение по 
онова време, били четири – три 
мъжки и едно девическо. Както 
и днес, основният поминък на 
жителите било производството и 
търговията с вино – онова про-

чуто червено вино, произ-
веждано от сорта „широка 
мелнишка лоза”, за което 
казват, че „можеш в кърпа 
да го носиш”. Изнасяли го 
в Италия, Франция и още 
много страни. Знатни осо-
би считали за привилегия 
да го имат на трапезата си. 
Сред най-големите про-
изводители и търговци на 
вино били Кордопулови 
– род с интересна история 
и огромен принос за този 
„златен” период в летописа 
на Мелник.

Къщата, принадлежала 
на Кордопулови, е съхра-
нена в автентичния си вид. 

Със своята изключително кра-
сива и необичайна за времето 
си архитектура, възрожденската 
сграда е една от най-големите за-
бележителности на града-музей. За 
историята на къщата разказва г-жа 
Стоянка Паспàлева: „Построена е 
през 1754 г. от богат мелнишки род. 
Сред историческите паметници, 
запазени през времето, Кордо-
пуловата къща е най-голямата 
възрожденска къща не само у нас, 
но и на Балканите. Има богата ар-
хитектура, строена е със стопанско 
предназначение. Собствениците й 
са търгували с вино чак до Вене-
ция. Храмът, чиито руини могат да 
се видят пред къщата, е семейната 

църква „Света Варвара”. Опожаре-
на е през 1912 г., когато е опожарен 
и целия град.” 

Стоянка Паспалева е сред на-
следниците на този архитектурен 
паметник. Тя е и един от гидовете, 
които съпровождат многобройни-
те туристи. „Къщата е проектирана 
така, че да се осигури целият про-
цес на винопроизводство – раз-
казва г-жа Паспалева. В приземния 
етаж се намира огромна изба, 
чиито тунели са дълги общо над 
200 метра.” И до днес в огромните 
бъчви се съхранява вино. Вкопа-
ната в земята изба може да побере 
300 тона, а най-голямата бъчва е с 
вместимост 12,5 тона. Благодаре-
ние на оригиналната вентилацион-
на система се поддържа специална 
температура – между 7 и 9 градуса 
по Целзий. 

Според един италиански лето-
писец, посетил Мелник в средата 
на ХІХ век, домакинът на прекрас-
ната къща бил едър, представите-
лен мъж. Говорел властно, а с него 
общувал на чист италиански език. 
Нищо чудно – „сеньор Кордопу-
лос”, както го нарича италианецът, 
изнасял българско вино, ракия, 
коприна и вълна за най-добрите 
италиански пазари. А от Италия, 
главно от Венеция, носел какво ли 
не. Дори прозорците в гостната са 
оттам. Изработени са от истин-
ско венецианско стъкло. „Богато 

наредена къща” видял някога 
странстващият летописец. Според 
думите му, огромната гостна по-
срещала приятелите и търговските 
партньори на Кордопулов. И до 
днес това е най-впечатляващото 
помещение. Прозорците са наре-
дени в два реда. Под тях има дълги 
пейки, застлани с пъстри тъкани. 
Стените са изрисувани с пъстри 
рисунки. Всички шкафове в дома 
са с богата дърворезба. 

Както разказа г-жа Паспалева, 
наскоро са намерили платно, на 
което е нарисувана „ръката на 
първата домакиня на дома”, според 
надписа. За съжаление името й не е 
известно. Не е известен и човекът, 
построил къщата. Едно от пред-
положенията е, че Кордопуловата 
къща и митрополитската църквата 
„Свети Николай” в града са по-
строени от един и същи майстор. 

И до днес предизвиква възхи-
щение умението на неизвестния 
архитект да предвижда всичко, 
необходимо за бита на едно голямо 
семейство. Огромна кухня, пекар-
на, баня, сауна, дори зимна градина 
са имали обитателите на това архи-
тектурно чудо. Отново според ита-
лианския летопис, в Кордопуловата 
къща имало специално помещение, 
предвидено за домашен затвор. В 
него били наказвани провинилите 
се слуги и деца. 

В кухнята има хитроумно скро-

ен шкаф, зад който най-
неочаквано се открива 
малко скривалище. Тай-
никът често е давал убежи-

ще на известния пирински войвода 
Яне Сандански, близък приятел на 
Манол Кордопулов. Манол е послед-
ният известен наследник на своя 
род. Той бил инженер-технолог по 
винарство – един от първите, ако не 
и първият дипломиран в тази област 
българин. Образованието си завъ-
ршва в Париж. Манол Кордопулов е 
и първият, въвел пръскането на ло-
зята с бордолезов разтвор. Именно 
той внася и първите съоръжения за 
пръскане на насажденията – добре 
познати и употребявани до днес. 
Мелнишкото вино, произвеждано 
от Манол Кордопулов, спечелило 
огромна популярност на Светов-
ното изложение в Париж през 1889 
г. Нашите винари закъсняват за 
изложението и се налага да се 
разположат на доста отдалечено 
място. Тогава един гайдар решава 
да направи необичайна реклама 
– напълва меха на гайдата с вино. 
Започва да свири точно под Айфе-
ловата кула, а когато се събирали 
достатъчно слушатели, находчи-
вият българин им наливал вино 
направо от ручилото. И раздавал 
визитки на мелнишките произ-
водители. Манол Кордопулов по-
лучил огромен брой поръчки и се 
шегувал, че е осигурил работа и на 
внуците си. 

Страница на Юлия Ташева

Еленският Балкан ви очаква с
букет от преживявания и срещи с
красивата природа на Стара пла-
нина. В тази си част суровите й
склонове, забити сякаш в небето,
придобиват по-меки и обли очер-

които постепенно прераснали в
китни селища, носещи техните име-
на – Мийковци, Вълковци, Яковци,
Блъсковци и пр. Много от махалите
в тази част на Стара планина и до
днес се наричат „болярските”, а

басейн са задължителни за тези 
краища. В двора на малкия хотелски 
комплекс на село Вълковци, изгра-
ден по модела на някогашните сел-
ски чифлици, са пуснати на свобода 
сърнички, пауни и семейство патета 

атракция.
Малките хо-

тели и къщи за
гости в Елен-
ския Балкан
се наложиха
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Еленският Балкан –Еленският Балкан –  
топла прегръдка и топла прегръдка и 
вълнуваща природа вълнуваща природа 
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Брой 15 (170 ), Година VI

СЪКВАРТИРАНТИ
(175) Търся съквартирант 

за двойна стая на 3 мин. от 
Wood Green Station, много 
добри условия, за контакти, 
тел. 07968073004

(171) Търся съкварти-
рантка за прекрасна стая в 
района на Leytonstone, на 
2 мин. от TESCO и метро-
станция, БГ ТВ, интернет, 
тел. 07878952314, Недка

(170) Търся съквартирант 
в къща с градина, интернет, 
£60 седмично, с вкл. сметки, 
Streatham Common SW16 
5DU, тел. 07725269463

(171) Търси се съкварти-
рант за голяма двойна стая 
в района на Walthamstow 
Central Station, БГ ТВ, ин-
тернет, градина, безплатен 
паркинг, тел. 07738301037

(170) Дава се легло в двой-
на стая, £140 на месец, в 
къща с градина, телевизия и 
безжичен интернет, намира 
се в Югоизточен Лондон, 
близо до Belvedere Station, 
тел. 07816979743

(170) Търся съкварти-
рантка за двустаен апар-
тамент, £75 на седмица , 
с вкл. сметки, в района 
на Woodford (Central Line 
Station), БГ ТВ, интернет, 
тел. 07595255070

(170) Давам единично 
легло в къща на 5 мин. от 
Turnpike Lane, £55 с вкл. 
сметки, в къщата има още 4 
човека, тел. 07849033468
КВАРТИРИ

СЕВЕРЕН ЛОНДОН
(171) Давам квартири 

(легла) под наем за мъже, 
момчета, двойки, семей-
ства, жени и момичета (по 
възможност - непушачи), 
търсещи спокойствие, 
уют и чистота, точно до 
Turnpike Lane Station, Зона 
3, в близост до голяма ав-
тогара и много евтини ма-
газини, изгодни цени, тел. 
07900031491 

(170) Давам двойна стая 
под наем за 100£ седмично, 
която се намира между ме-
тростанциите на Turnpike 
Lane и Seven Sisters, тел. 
07843088800

(171) Давам двойна стая 
в къща с много добри усло-
вия, БГ ТВ, тихо и спокойно 
място, градина, £120 на 

седмица, тел. 07846339763, 
07846826733

(173) Двойна стая в 
Северен Лондон, £120 с 
вкл. сметки, или за сам 
човек - £80 седмично (за 
предпочитане - жена), тел. 
07727662086

(170) Давам двойна стая 
под наем, тел. 07850696378

(170) Давам двойна стая 
под наем, на 10 мин. от 
Wood Green Station, от-
лични условия, кабелна и 
интернет, тел. 07738171837

(171) Стая за двойка в 
къща с хол и градина, БГ 

ТВ, интернет, обща трапе-
зария, безплатен паркинг, 
на 7 мин. пеша от Edgware 
Station, с удобен транспорт, 
£120 на седмица с вкл. смет-
ки, тел. 07929466743

(172) Давам двойна стая 
за двойка или 2 момичета, 
тел. 02072635902

(174) Давам стая под наем 
в района на Queensbury, 
Зона 4, общ хол, градина, БГ 
ТВ, интернет, добри усло-
вия, тел. 07943837465

(178) Давам единична 
стая на 3 мин. от Wood 
Green Station в чиста и 
приятна къща с българска 
телевизия и интернет, тел. 
07968073004

(170) We are renting a 
2-bedroom mezonet flat 
(1 double bedroom and 1 
single bedroom) for £900 at 
Edmonton, North London, 
tel. 07952782064 

(170) Давам единична 
и двойна стаи под наем в 
къща в района на Edmonton 
Green, тел. 07828808346, 
Иринка 

(172) Двойна стая между 
Seven Sisters и Turnpike 
Lane, удобни автобуси, са-
мостоятелен хладилник, БГ 
ТВ, красива градина и спо-
койствие, тел. 07747560898

(170) Стаи под наем в 
района на Edmonton, двой-

ни - £85, £100£ и £120 на 
седмица, единични - £65 
и £70 на седмица, студио-
апартамент в градина на 
къща - £130 на седмица, 
съквартирант/ка в двойна 
стая - £50 на седмица, тел. 
07776174949

(172) Давам единична 
стая под наем в района на 

Wood Green (на 7 мин. с 
автобус), в тиха и чиста 
къща след основен ремонт, 
тел. 07766222442

ИЗТОЧЕН ЛОНДОН
(172) Давам двойна стая 

на Dagenham, в просторна 
къща с градина, БГ ТВ, ин-
тернет, тел. 07884444585

(172) Давам под наем 
двойна стая на 2 мин. от 
Plaistow Station, подходяща 
за двойка или един човек, 
цена за един човек - £75 на 
седмица, за двойка - £100 на 
седмица,с вкл. сметки, тел. 
07810205096. 

(170) Давам под наем 
единична стая на 2 мин. 
от Plaistow Station, £67 на 
седмица, с вкл. сметки, тел. 
07810205096

(172) Голяма двойна 
стая в къща в района на 
Walthamstow Central Station, 

£110 седмично с включени 
сметки, градина, безжичен 
интернет, безплатен пар-
кинг, удобни транспортни 
връзки с центъра на Лон-
дон, тел. 07846496968

(172) Давам двойна и еди-
нична стаи в къща с гра-
дина на Walthamstow, тел. 
07727285515

(170) Давам под наем 
голяма двойна стая с южно 
изложение, в къща след ре-
монт, на 5 мин. от  Canning 
Town St., 2 бани и тоалетни, 
двор., £110 седмично, с вкл. 
сметки, тел.  07837891497

(170) Двойна стая на 
Walthamstow Central Station, 
градина, интернет, £110 сед-
мично с вкл. сметки, тел. 
07912483972

(170) Дава се под наем 
голяма двойна стая за два-
ма души на Walthamstow 
Central Station, БГ ТВ, ин-
тернет, красива градина, 
безплатен паркинг, тел. 
077383 01037

(173) Единична и двойна 
стаи под наем в къща в 
много добро състояние, на 
5 мин. от Upton Park, тел. 
07723479940

(170) Стая за двама в рай-
она на Leyton, на 1 мин. от 
търговски център, , 24 часа 
ASDA, CURRYS,TK MAX 
и др., къща с удобства, тел. 
07903221182

(171) Голяма двойна 
стая близо до Walthamstow 
Central Station, £120 с вклю-
чени сметки, wireless ин-

тернет, BG TV, безплатен 
паркинг, тел. 07878616380

(170) Стая за сам или 
двойка на Leytonstone, в 

апартамент с всички удоб-
ства, чистота, спокойствие 
и уют, тел. 07903221182

(170) Дава се под наем 
голяма двойна стая за два-
ма души на Walthamstow 
Central Station, БГ ТВ, ин-
тернет, красива градина, 
безплатен паркинг, тел. 
07878777421

(170)  Давам голяма 
двойна стая в района на 
Leytonstone, на тихо и спо-
койно място, къщата е с 
безплатен паркинг, градина, 
интернет, БГ ТВ, £110 на 
седмица с вкл. сметки, тел. 
07918871832, Боби

(170) Двойна стая на 
Plaistow Station, в къща с 
градина, 2 бани, 2 тоалетни, 
БГ ТВ, интернет, £110 на 
седмица, с включени смет-
ки, тел. 07903221182

(170) Давам стая за двой-
ка (£110) и легло в стая за 
двама (£55) на Manor Park, 
удобен транспорт, BG TV, 
тел. 07727007230

(172) Давам огромна 
двойна стая за сам човек 
или двойка, в района на 
Stratford, £75 с включени 
сметки, само още 3 човека, 
чисто, градина, интернет, 

тел. 07960402029
(171) Давам единична 

(£70) и двойна (£110) стаи 
под наем, с включени смет-
ки, на 5 мин. от Upton Park 
Station, чиста и спокойна 
къща, тел. 07723479940

(172) Давам под наем 
огромна двойна стая за 
сам човек, £80 на седмица, 
с вкл. сметки, в района на 
Stratford, само трима сме в 
дома, тел. 07960402029

(172) Дава се единична 
стая, 55£ на седмица, с вкл. 
сметки, БГ ТВ, интернет, на 
5 мин. от Dagenham East, 
тел. 07748723614

(172) Давам огромна 
двойна стая за сам или 
двойка около Stratford, £75 
на седмица, с вкл. сметки, 
само още 3 човека, чисто, 
градина, интернет, тел. 
07960402029

(170) Давам двойна стая 
в района на Walthamstow 
Central Station, £120 сед-
мично, с вкл. сметки, БГ 
ТВ, интернет, безплатен 
паркинг, за повече инфо 
07966008396

(175) Стаи под наем в 
Barking, интернет, БГ ТВ, 
нова кухня, нови бани, 
след основен ремонт, тел. 
07894016177

(171) Единична и двойна 
стаи под наем в района 
на Leytonstone, луксозни 
условия и спокойствие, на 2 
мин. от TESCO, тел. 0781684 
3086

(171) Давам две двойни 
стаи под наем в къща след 
ремонт в района на Upton 
Park Station (на 2 мин.) и на 
10 мин. от Stratford, БГ ТВ, 
интернет, перфектна гради-
на, тел. 07912891813 (Емил) 
07912891814 (Мария)

ЮЖЕН ЛОНДОН
(171) Давам единична 

ОБЯВИ
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стая на Streatham Common, 
българска телевизия, интер-
нет, обща кухня, хол, гради-
на, близко до rail station, 
много изгодни цени, тел. 
07824808128 

(172) Давам двойна (£340 
на месец) и единична (£200 
на месец) стаи в района на  
Belvedere, близо до стан-
ция, БГ ТВ, интернет, тихо 
и спокойно място, тел. 
07846477351

(172) Дават се две двойни 
стаи в къща с градина и хол в 
района на North Greenwitch 

Station, добра магазинна 
мрежа (ASDA, LIDL), цена-
та на стая е по договаряне, 
тел. 07723928324

(171) Давам двойна и еди-
нична стаи под наем за £120 
и £80 на седмица, в луксоз-
на къща в Croydon, тел. 
07789502270 и 07956337770
РАБОТА ТЪРСИ

(170) Шофьор с категории 

Е, C и D търси работа, тел. 
07881788215, Юлиан

(170) Мъж на 24 г. търси 
работа като зидаромазач, 
multifinish, фаянс, теракот, 
ламинат, имам всички до-
кументи, тел. 07502407212

(170) Tърся работа – до-
бри компютърни умения, 
машинопис и счетоводство, 
тел. 07840288342, e-mail: 
sergey@abv.bg
РАБОТА ПРЕДЛАГА

(170) Предлагам рабо-
та, кандидатите трябва 

да имат жълта карта, тел. 
07595516640

(171) Фирма за ремонт и 
поддръжка на бяла техника 
набира техници на тери-

торията на Лондон, добро 
заплащане, изпратете cv на 
:  info@acem-uk.co.uk

(189) Търся момчета и 
момичета за работа на ав-
томивка с настаняване, тел. 
07762862641, Биляна

(171) Търсим сервитьор-
ка за работа в български бар 
07846552861

(192) Perfect Clean пред-
лага работа за постоянни и 
еднократни почиствания, 
изисквания – self-employed, 
NIN, proof of address, банко-
ва сметка, тел. 07868699692

(172) Търся жени и 
момичета за чистене на 
къщи в Южен Лондон, тел. 
07799612053

(172)  Se l f -employed 
business opportunity. Become 
a Representative to earn 
extra money or for unlimited 
earning opportunity become 
a Sales Leader, ring me 
NOW without obligation, tel. 
07512827898, evadancheva@
yahoo.com 

(173) Търсят се певи-
ца и сервитьорки с опит 
за български ресторант, 
моля желаещите да се обаж-
дат след 15.00 часа на тел. 
02072635902

(170) CLEANAGENCY 
Ltd набира жени за ра-
бота в  почистването, 
NINo,self-employed,proof 
of address, английски, тел. 
07852442436

( 1 8 1 )  C o s m o p o l i t 
Cleaning Ltd набира жени 
за работа и carpet cleaning 

subcontractors, необходими 
са добър английски, NIN и 
self-employed документи, 
тел. 07503978883 (от 9.00 до 
19.00 часа)

(170) Търся амбициозни 
хора за дистрибуторска 
дейност с отлични бизнес 
перспективи, необходимо 
е добро ниво на английски 
език и умения за комуни-
кация. Ще ви бъде оказа-
на помощ в подготвител-
ния етап. Тел. за контакт 
07894496881, моля, звънете 
от 9.00 до 21.00 часа

(171) Snowdrop Cleaners  
набира жени и момичета в 
сферата на почистването, 
необходими са говорим 
английски и self-emloyed 
документи, добро заплаща-
не, тел. 078 866 674 99 (от 10 
a.m. до 7 p.m.)
УСЛУГИ

ФРИЗЬОРСКИ,
КОЗМЕТИЧНИ
(172) Професионална 

фризьорка прави мъжко, 
дамско и детско подстриг-
ване, боядисване, кичури 
и официални прически по 
домовете, на изгодни цени, 
тел. 07533227610, Краси

(170) Предлагам всякакъв 
вид маникюр, педикюр и 
ноктопластика, диплома в 
UK, тел. 075 01015810, Ели

САТЕЛИТНИ
ПРИЕМНИЦИ
(177) Поставяне и на-

стройка на сателитни 
приемници в лондон и 
околността, изгодни цени, 
поддръжка и дългосрочна 
гаранция, тел. 07818413663, 
Юлиян

(170) Монтаж и настрой-
ка на BULSATCOM,ITV 
P a r t n e r , T u r k s a t ,  т е л . 
07548416465, Николай

(170) Монтаж, инсталира-
не и поддръжка на дигитал-

ни приемници, моторизи-
рани системи и обикновени 
сателити, тел. 07899917634, 
Жоро

(180) Сателити – мон-
таж и настройка, пълен 
комплект BULSAT COM 
(приемник LMB и чиния), 
на български цени, възмож-
ност за сключване на до-
говори, тел. 07835911937, 
02082576802, Мариян 

КОМПЮТРИ И
УЕБДИЗАЙН
(185) Професионален 

графичен дизайн и печат 
на бизнес-картички, фир-
мени документи, лога и 
рекламни материали, www.
cosmopolitdesign.com, тел. 
07870973590, Христо Йор-
данов

(179) Поправка на лап-
топ и настолни компютри 
– инсталации, интернет, 
безжични мрежи, премах-
ване на вируси, посещения 
по домовете – Computera.
co.uk. Website дизайн - по-
сетете Bubata.com. Тел. 
02032398907; 07533428642

(182) Поправка на настол-
ни компютри и лаптопи, 
инсталация на софтуер, 
антивирусни програми, 
игри, поддръжка на мре-
жи, посещения по домо-

вете в удобно време, тел. 
07961540073, Калин

ТРАНСПОРТНИ 
УСЛУГИ
(171) Превоз на товари и 

багажи в UK, Maxi Baza ван, 
до 3.5 тона, цени по догова-
ряне, тел. 07882028507, по 
всяко време, Румен

(171) Превоз на товари до 
България и обратно, £1/кг., 
тел. 07791584230, Евгени
ЛЕКАРИ 

(191) Д-р Василев – опи-
тен лекар, специалист-
невролог, тел. 07792966069 

(172) Дипломиран кине-
зитерапевт предлага лече-
ние при болки във врата, 
гърба, кръста, както и при 
други оплаквания, свърза-
ни с опорно- двигателния 
апарат, тел. 07594231782, 
Иван Иванов

(191) Професионална по-
мощ при болки във врата, 
гърба, кръста – “секнат 
кръст”, мускули и стави, 
с акупресура масаж. Ди-
пломиран масажист в The 
College of Chinese Medicine 
и член на Асоциацията 
на акупунктуристите във 
Великобритания,  тел. 
02088802131 и 07903187649, 
Денко Татарлиев

Искате ли да вземете английска
шофьорска книжка?

ПЛАМЕН СЛАВЧЕВ
инструктор по кормуване 07

83
02
35
66
9
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Taxi Private Drivers
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УРОЦИ
(170) Учител-филолог 

дава уроци по английски и 
руски език, на всички нива, 
тел. 07894449803
ГЛЕДАНЕ НА ДЕЦА

(188) Търся деца за гледа-
не, може и възрастни хора, 
Югозападен Лондон, тел. 
07773716269

( 1 2 4 )  Г л е д а м  д е ц а 
през деня, Cricklewood. 
07869332713
ПРОДАВАМ 

(170) Продавам Passat 5, 
2002 г., с български номер, 
4 бр. нови гуми,  Ksenon, 
пълни екстри за модела, 
перфектно състояние, тел. 
07881788215

(173) Продавам цигари и 
табак Golden Virginia, 50 гр. 
в пакет, тел. 07786228996

СЧЕТОВОДСТВО, 
ДОКУМЕНТИ,
РЕГИСТРАЦИЯ, 
ПРАВНИ УСЛУГИ
(172) I&I UK Certified 

Accountant – всички видове 
benefits, self-employed ре-
гистрация и счетоводство, 
Ltd Co регистрация, тел. 
07894668847 и 07738272721

(175) Счетоводство – 
връщане на такси онлайн 
до 2 седмици, помощ за 
документи, банкови смет-
ки, само с лична карта и 
паспорт; Tax Office реги-
страции – за работа в строи-
телството (CIS), CSCS карти 
– изпит на български език; 
NI номера; Home Оffice ре-
гистарция за работна карта; 
счетоводство – връщане 
на такси, тел. 07894016177, 
07786385886

(172) CAT квалифициран 
счетоводител – счетовдос-
дтва на Ltd. компании на 
най-изгодни цени в Лондон, 

тел. 07870431429
(168) Помощ при офор-

мяне на документи за по-
лучаване на benefits, пълно 
съдействие до резултат, тел. 
07981406995

(172) Ако имате нужда 
от помощ за NIN, CSCS, 
UTR, Yellow card, LTD, оба-
дете нисе, с нас вашите 
проблеми са решими, тел. 
07967230537

БГБЕН не носи от-
говорност за досто-
верността на обяви, 
свързани с услуги, извъ-
ршването на които из-
исква регистрации на 
фирми в съответните 
органи които ги кон-
тролират. Като напри-
мер попълване на BR1 
Форма към Home Office 
изисква регистрация в 
OISC, ако извършващия 
не е член на някоя адво-
катска колегия. 
АВТОУСЛУГИ

(175) Автоелектротех-
ник – ECM, ABS, airbags и 
др., съдействие за М.О.Т., 
компютърна диагностика, 
тел. 07967863048, Иван 
ДРУГИ

(170) Въстановяване и 
ремонт на Дистанцион-
ни управления, техника 
и алармени системи, тел. 
07840290233

(171) Рекламирайте Ва-
шия имот безплатно на 
www.tangramarket.com !
ЗАПОЗНАНСТВА

Женщина, 57, русская, 
невьiсокая, стройная, спо-
койная. Ищу своего возрас-
та и старше мужчину для 
брака, остальное при встре-
че, только серезньiе пред-
ложения, тел. 07985764366 
(с 11 до 8 вечера)

Търся интимни удовол-
ствия с дами, обадете се на 
тел. 07840267232

Желаем запознанство с 
bi-жена, дискретност, тел. 
07543609155

Симпатична двойка (же-
ната - bi), приема пред-
ложения за забавления с 

подобни двойки срещу 
заплащане, дискретност, 
хигиена и качество, тел. 
07788410933

Мъж на средна възраст, 
висок, спортен тип, чи-
стоплътен и разкрепостен, 
желае запознанство с не-
закръглена и освободена 
дама, тел. 07551431657, 
Жоро

Честен българин, 34 г., 
172/70, коректен и добро-
намерен, търси сериоз-
на връзка с интелигентна 
жена, умееща да уважава 
човека до себе си, petko74@
abv.bg

Симпатично момче, 23 
г. търси запознанство и 
приятелство със симпа-
тично момиче до 27 г., тел. 
07595835757

Търся сериозна връзка 
с дама до 34 г., ще отго-
варям само на сериозни 
обаждания и смс-и !, тел. 
07716843923

Симпатичен мъж на 40 
г. търси жена до 37 г. за 
съвместно съжителство, със 
цел брак, тел. 07907903381

Мъж на 41 г., 168/75, търси 
запознанство със жена, 
останалото ... времето ще 
покаже, тел. 07502407212

На 40 години съм, търся 
дама от 20 до 30 г.  за 
съвместно съжителство 
и сериозна връзка, със 
съдействие за работа и 
финансово подпомагане, 

тел. 07501021465, Владо
Млад, готин, на 26 г., 

предлага секс услуги за 
дами, ако си сама или ти  
е скучно вкъщи, обади се, 
447901625183. 

Търся запознанство 
със сериозен мъж между 
45-50 години, обаждай-
те се след 19, 00 ч на тел.: 
07522409873

На 40 години съм, предла-
гам съвместно съжителство 
и може би сериозна връзка 
на дама до 30 години с под-
сигурена от мен работа, 
Владо

Приятен, необвързан 
мъж, на 35 г., неженен, ра-
боти като преподавател в 
английски колеж и part-
time като имиграционен 
служител, добро положе-
ние, собствена къща в Лон-
дон, общува лесно, честен, 
учтив, с християнско ве-
роизповедание, би желал 
да се срещне с жена от 19г. 
+ с цел връзка и евентуа-
лен брак, може също така 
да предложи помощ при 
устройването й в Лондон и 
подобряването на нивото 
на английския й език, моля 
само сериозни отговори, 
noahnoe37@hotmail.com , 
тел. 0774 3929 144

Nice, single man, 35, 
British, never married, English 

College Lecturer, Part-time 
Immigaration worker, good 
situation, and nice house in 
London, easy going, christian, 
honest and kind would like 
to meet a nice lady 19+  for a 
sincere relationship leading 
to marriage. Also help with 
English/Accomodation in 
London if needed. Only 
serious replies to noahnoe37@
hotmail.com/ Tel: 0774 3929 
144

35/167 см., търся жена от 
27 до 35 г. с цел приятелство, 
а след време и нещо повече, 
моля без обаждания, ще от-
говарям само на смс-и на 
тел. 07513934041

Търся жена за сериозна 
връзка, до 35 години, тел. 
07513934041

Търся запознанство със 
сериозен мъж над 45 г. 
за приятелство, а може 
би и нещо повече, тел. 
07896761377, Диана – след 
19.00 часа

Младо момче търси жена 
с цел запознанство, тел. 
07902097162

Търся си любовница на 
всякакви години – от 20 до 
50, тел. 07717222410

Голямо момиче на 35 
търси мъжа на живота си. 
Трудно ми е да те намеря. 
Моля те, обади ми се! 077 
4566 3820

Разпускащи масажи само 
за момичета и дами по до-
мовете, full privacy, 078 7700 
5067

Търся жена до 40 годи-
ни за секс, а може и нещо 
поевече, тел.  07530095559

Търся момиче от 18 до 
25 години за секс, ако си 
допаднем, може и нещо по-
вече, тел. 07518638078

Разведена, 52 г., търси 
сериозна връзка с мъж от-
говорен и умеещ да обича 
истински, моля за сериозни 
обаждания, 078 5526 3430

ТАЛОН 
ЗА ДВУМЕСЕЧНА ОБЯВА

ОБЯВИ
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Иван Славков - Батето

Чудя се как съм жив след всички Чудя се как съм жив след всички 
глупости, които направих!глупости, които направих!

СПОРТНА 
КЛАСИКА

Продължение от бр. 14
- Бихте ли разказали 

нещо за вашия баща?
- Той беше като Май-

ка Тереза за Ючбунар и 
Татарли. Роден съм там, 
на ръба на циганската 
махала. Името на баща 
ми - д-р Борис Славков, 
интернист - все още се 
носи като легенда. Спасил 
е много хора. Един от тях е 
прочутият наш художник 
Сули Сеферов.

- Има ли други лекари 
в рода ви?

- Сестра ми Генка Слав-
кова е психиатър. Тя казва: 
“Ти си за затвора, ти си за 
лечение”. Била е експерт в 
най-тежките криминални 
случаи. Едната от заваре-
ните ми дъщери завърши 
медицина. Казва се Ниа. 
Ориентира се към очна 
хирургия.

- А вие как сте с очите?
- Акад. Петя Василева ме 

оперира от катаракта на 
двете очи и ми импланти-
ра лещи. Родих се!

- Спортувате ли?
- Да. Всеки ден ходя по 

един час, плувам. 
- Спазвате ли диета?
- Ограничавам се в хра-

ненето. Не преяждам. Ям и 
пия всичко, но умерено.

- Какво е журналисти-
ката за вас?

- Това е върхът на об-
ществения професиона-
лизъм. Журналист съм 
от 40 години. Хората се 
качват в трамвая, говорят 

си какво са чели и какво 
са видели по телевизията. 
После отиват на работа и 
коментират какво са гле-
дали предната вечер.

- Как се чувствахте, до-
като бяхте единственият 
господар на ефира в на-
ционалната телевизия?

- Аз управлявах държа-
ват. Нямах контрол от ни-
кого. Имах самоконтрол.

- В какво се изразяваше 
той?

- Правех, каквото си 
исках. Решавах какво да 
се пусне и какво да се по-
прави, но не и да се спира. 
Никой не ми се бъркаше в 
работата. Тогава България 
имаше една телевизия. 
Това беше националният 
медиум. Аз й бях шеф. 
Нямаше Политбюро над 
мен, нямаше ЦК, МК и 
т.н. Никой не разбра, че 
управлявах страната.

- Какво е спортът за 
вас?

- Целият ми живот! Ако 
някой трябва да ме съди, 
това ще бъде за парите, 
които потроших, докато 
бях директор на телевизи-
ята - да показвам всички 
спортни състезания. Ще 
ви дам пример. Където и 
да се състезаваше Петър 
Попангелов, поръчвах 
трасе за излъчване на 
събитието. Същото беше и 
с тенисистките Малееви.

- С какво се занимавате 
днес?

- Председател съм на со-

фийския клуб на спортния 
деятел. Занимавам се със 
строителството на Алеята 
на спортната слава, с из-
граждане на фондация за 
българските спортисти-
ветерани (95% от тях уми-
рат от глад и от немотия). 
Създавам и фондация за 
социално подпомагане на 
тези хора.

- Кой от хората, с кои-
то сте контактувал по 
света, ви е впечатлил 
най-много?

- Никой не ме е впе-
чатлил. Само аз съм ги 
впечатлявал. Имам само-
мнение. Познавам се с 
президенти, с министри, 
с премиери. Не искам да 
споменавам имена, но 
са ме впечатлили много 
гърци и турци. Бил съм 
на гости на Жак Ширак, 
докато беше кмет, на кмета 
на Виена, на премиерите 
на много страни. Имам 
самочувствие. Чувствах се 
равен с тях.

- Известен сте с чув-
ството си за хумор. Как 
съумяхте да го запазите 
през годините?

- Плащам си.
- Как точно?
- Събирам хора, плащам 

им вечерята и говоря глу-
пости. Те ми се радват и 
аз мисля, че имам чувство 
за хумор. Какво друго ми 
остава в живота, освен 
да се смея над себе си! Не 
мисля, че съм по-различен 
от другите. Всички сме за-

месени от една кал.
- Защо казахте, че ви е 

останало само чувството 
за хумор?

- Не е само то. Останаха 
ми и доста борчове, които 
трябва да изплащам. За 
щастие, имам и куче, и 
охрана. Никой не може да 
влезе в къщата ми.

- Доволен ли сте от жи-
вота си до момента?

- Ако някой дойде и ми 
каже, че е по-доволен от 
мен, ще го почерпя една 
ракия.

- Кое е най-голямото 
ви професионално по-
стижение?

- Че оживях след всич-
ките глупости, които на-
правих в живота си. Най-
голямото ми постижение е 
телевизията, разбира се.

- В какво вяр-
вате?

-  С а м о  в 
себе си.

-  Б ъ л г а -
ринът здрав 
човек ли е?

- Да, той е 
като кютук. 
Ис т и н с к и -
ят българин 
не може да 
бъде унищо-
жен с нищо. 
Той може да 
бъде изле-
куван само 
с  ш а м а р и , 
със студени 
вани и с ке-
бапчета.

-  Какв о мислите з а 
Здравната каса?

- Че е жив обирджилък. 
Държавата осъжда бълга-
рина на измиране - с кре-
тенизмите, които измисли. 
Въпреки всичко - като 
дух и като здраве - на-
шенецът е неиз-
требим.

- Вярно ли 
е, че сте били 
б л и з ъ к  с 
Ванга?

- Да. Бяхме 
п р и я т е л и . 
Заедно сме 
к у м у в а ли. 
Тя ме оби-
чаше като 
дете.

-  Ка кв о 
ще поже-

лаете на читателите ни?
- Дано дойде ден, след 

всички ваши публикации, 
да станем по-просветени 
в грижата за здравето си. 
Нека вашите читатели 
бъдат цвет ущи, вечно 
живеещи и безсмъртни! 
И да ползват съветите на 
тези, които могат да ги 
дадат.

ОБЯВИ

П р и в л е к а т е л е н  3 4 -
годишен мъж търси дама за 
екскурзии из Европа (дис-
кретност) , тел. 07791338706, 
Николай

33-годишен търси сериоз-
на връзка с дама от 20 до 30 
г. с цел брак, 07717222410, 
Алекс
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Напук на финансовата криза, тресяща ЦСКА, ръководството 
на вицешампионите е отправило зашеметяваща оферта към 
тарана на “Чарлтън” Светослав Тодоров. «Армейците» са пред-
ложили на бившия голмайстор на “Литекс” общо 1 млн. и 200 
000 лева за договор за 3 години.

Светльо в момента си е в България и отдъхва в апартамента 
си в курорта «Свети Влас». С тарана е преговарял бивш негов 
съотборник от името на изпълнителния директор на «червените» 
Пенко Пенков. Собственикът на култовата кръчма «Брилянтин» е 
главният отговорник за лятната селекция на «червените». Самият 
Тодоров обаче не бърза с отговора си на «червената» оферта, тъй 
като към него има предложения и от “Левски”, и “Литекс”.

Тодор Тимонов и Николай Манчев се разбраха с ръковод-
ството на ЦСКА и ще подпишат договори за 3 години с вице-
шампионите. Техните контракти с “Ботев” са изтекли на 30 юни, 
след което двамата са подали молби за напускане до район-
ния съд в Пловдив. Юристите, които защитават правата им, 
смятат, че докато върви дело в гражданския съд, се блокират 
решенията на БФС. Така те ще се присъединят като свободни 
агенти без трансферна сума на «Армията». «Червените» вече 
са подали техните документи във футболната централа и се 
чака одобрение да бъдат картотекирани.

Междувременно в ЦСКА беше извършена докторска смяна. 
През новия сезон длъжността ще бъде заемана от Тодор Тодоров, 
който работеше в различните юношески национални формации. 
Той заменя гърка Авгеринос Афурас, който беше замесен в скан-
дал с «черно тото» и бе уволнен преди 2 месеца.

„До няколко дни ще 
има промени в клуба. 
Говоря за спортно-
техническия щаб и 
школата“, заяви вид-
ният адвокат. Това на 
практика означава, 
че постът на Емил Ве-
лев не е застрашен. Не така стои 
въпросът с изпълнителния ди-
ректор Даниел Боримиров, тъй 
като Батков едва ли има причина 
да недоволства от финансиста 
Константин Баждеков. Възмож-
но е, разбира се, промените да 
бъдат и на по-ниските етажи в 
клуба. Адвокатът коментира на-

кратко и мачът с андорския шам-
пион. „Явно подцениха съперни-
ка. Според мен, имахме малшанс 
преди почивката. Не мога да си 
обясня присъствието на някои 
хора в титулярния състав“, заяви 
Батков и обеща, че до няколко 
дни в „сините“ редици ще има 
ново попълнение.

„Продължаваме да търсим 
централен нападател, работим 
върху един трансфер от Ла-
тинска Америка. Гонзо обаче 
иска да го картотекираме, ако 
се паднем 4-ия кръг с БАТЕ 
да си поправи грешката“, каза 
още президентът на синия 
клуб.

Батков се закани: 
БГ ФУТБОЛ

Ще има промениЩе има промени
в „Левски“!в „Левски“!

Дали Батков все пак ще покани Сираков в “Левски”?
И спортният 
директор на 

“Левски” Даниел 
Боримиров бе 

недоволен 
от пропуските 

през първото 
полувреме 

срещу 
“Санта Жулия”. 

В Града на греха и хазарта ще се развихрят четвъ-
ртите в света за 20-годишнината от световното 
в Щатите. Воеводите на Пеневата чета избраха 
мястото на следващия голям бенефис, но нямат 
предвид култовата столична чалготека «Син Сити», 
а световната столица на сладкия живот и хазарта 
Лас Вегас.

Още неизсъхнали от проливния дъжд, който ги 
окъпа в Сливен в петък на честванията по случай 
15-годишнината от американското лято, футболни-
те любимци на нацията начертаха новия револю-
ционен план. Двайсет лета по-късно ще се върнат 
на местопрестъплението, където екзекутираха 

световния шампион Германия с 2:1. Пътят им ще 
мине през Ню Йорк, но крайната точка е Лас Вегас. 
Там съдбата предначерта българската футболна 
епопея с жребия за Мондиала, който бе изтеглен на 
19 декември 1993 г. - месец след героичната победа с 
2:1 над Франция на «Парк де Пренс». Тогавашният 
президент на Футболния съюз Валентин Михов 
в тандем с треньора Димитър Пенев излязоха 
късметлии в Меката на хазарта и докато музикал-
ните исполини Джеймс Браун и Стиви Уондър им 
пееха на ухо на жребия в бляскавия Кънвеншън 
Сентър, България се падна в група с Аржентина, 
Нигерия и Гърция.

Пеневата четаПеневата чета ще 
превзема Лас Лас ВегасВегас

Героите от 
САЩ'94 празнуваха 
15-ата годишнина 
от славното 
американско 
лято, а бъдещият 
премиер на 
България Бойко 
Борисов получи 
този бик като 
награда от 
признателни 
жители на Сливен 
заради куража 
си да поеме 
управлението на 
страната. 

Българската национална 
телевизия ще излъчи на 19 
юли от 17,30 часа филма 
«Пеневата чета - 15 години 
по-късно». Журналистите 
Петър Василев - очевидец 
и коментатор на мачовете, 
Методи Манченко и Иван 
Петров интервюираха част 
от героите, за да разберат 
защо тогава успяха. И най-
важното - какво дадоха и 
какво не можаха за изте-
клите 15 години на българ-
ския футбол.

ЦСКА дава 1,2 млн. лв. ЦСКА дава 1,2 млн. лв. 
на Светльо Тодоровна Светльо Тодоров

Едно от новите попълнения на “Славия” Борис-
лав Георгиев, който се завърна в България след 
деветгодишен гурбет, заяви, че е било крайно време 
да се прибере у нас и решаващо за преминаването 
му на “Овча Купел” са били два фактора. „Целите, 
които гони този сезон отборът и треньорът, надде-
ляха да приема офертата на “Славия”, каза Георгиев. 
Договорът на състезателя е за период от две години. 
„Чувствам се много добре засега. Тук с Вили Вуцов 
се познавам много отдавна и ще ми е приятно да 
работя с него”. Въпреки че от толкова дълго време 

Георгиев е далеч от българския футбол, той смята, 
че има напредък от преди години: „Надявам се този 
възход да продължава и да върви по напред”. 

Бобъра, както е по-известен състезателят, е имал и 
оферта от друг столичен отбор, в който е играл преди 
години. „Имаше оферта от “Локомотив”-София, но 
така се получи, че треньорът на “Славия” надделя и 
сега съм с бялата фланелка”. Първите ми впечатления 
от Велислав Вуцов са, че е много наясно с футбола и е 
страшно амбициран човек, знае какво иска. Надявам 
се, да постигнем това, което желае от нас.” 

Борислав Георгиев:Борислав Георгиев:
Вуцов е причината да избера Славия

Футболистът на ЦСКА Зе 
Руи е бил спипан от полицаи да 
шофира без включени фарове 
в полунощ.  Автомобилът на 
португалеца е бил спрян точно 
в полунощ в Студентски град, 
като според запознати Зе Руи го 
е управлявал в нетрезво състоя-
ние. Играчът е поискал прево-
дач и след като такъв не е бил 
намерен, той е отказал да даде 
алкохолна проба и е бил осво-
боден. Ако не бъде продаден на 
Гимараеш, ЦСКА ще го уволни 
дисциплинарно.

Междувременно стана ясно, 
че младежкият национал Спас 
Делев ще играе в ЦСКА като 
преотстъпен за една година. 

Фу тболистът вече подписа 
личния си договор. Шефовете 
на “Пирин” също подписаха 
контракт с червените. В него 
е фиксирана точната с ума, 
срещу която ЦСКА може да 
откупи Делев след 12 месеца. 
Новината потвърди един от 
главните акционери в “Пирин” 
Петър Байкушев. Лагерът на 
благоевградския тим в Банско 
приключи в петък с контрола 
срещу съименника “Пирин” 
Гоце Делчев от 10,30 часа на 
стадион “Свети Петър”. В тази 
контрола ще играят и дошлите 
на проби шотландец Стивън 
Уиър и македонецът с герман-
ски паспорт Оливер Георгиев. 

Хванаха Зе Руи 
да кара пиян
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Американка от филипински 
произход ще вземе за жена Ми-
хаил Етрополски, син на вели-
кия български фехтовач Васил 
Етрополски. Тежката сватба ще 
е в началото на септември на 
открито в Лонг Айлънд, най-
големия остров в САЩ.

Семейството на Етрополски 
живее зад океана повече от 15 
години и има американско по-
данство. “Сватбата ще е сред 
природата - сподели Васил 
Етрополски, който бе в Плов-
див за турнир на звездите и 
вчера отпътува за Ню Йорк. 
- Ако трябва да съм откровен, 
младите движат всичко около 
щастливото събитие и не съм 
запознат с подробностите.”

25-годишният Михаил също е 

състезател по фехтовка. Баща и 
син Етрополски дори участваха 
заедно на турнира “Аспарухов меч” 
през февруари в Пловдив. Засега 
младият сабльор води на именития 
си баща с 2:0 победи. Васил е един-
ственият българин в историята със 
световна титла. 

Менделсон

40-ото рали „България“ 40-ото рали „България“ 
юбилей и репетицияюбилей и репетиция
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БГ СПОРТ

За организацията на кръга от световния шампионат 
догодина са нужни поне 1 млн. евро, смята Георги Янакиев

40-ото рали “България” 
ще се проведе през уикен-
да край Боровец. Освен 
юбилейно, то е от съдбов-
но значение за родния ав-
томобилен спорт, защото 
окончателно ще се реши 
дали догодина ще бъде и 
кръг от световния рали 
шампионат. За участие в 
надпреварата, V кръг от 
европейския шампионат, 
са подали заявки 42 еки-
пажа, от които 15 чужди. 
Големият фаворит е ита-
лианецът Джандоменико 
Басо с автомобил ФИАТ 
Пунто С2000, двукратен 
победител в ралито през 
2005 и 2006 г. Ще участват 
и българските асове Ди-
митър Илиев (БТК АДСЛ 
Рали Тийм), шампион 
през 2007 г., победителят 
за 2008 г. Крум Дончев (При-
ста Ойл Рали Тийм) с Пежо 
207 С2000). Той води битка за 
евротитлата с временния водач 
Михал Соловов (Полша), който 
ще кара със същия автомобил. В 
Боровец ще карат и силните ита-
лианци Корадо Фонтана и Лука 
Бети - също с марката Пежо 207. 
Между пилотите е 17-годишният 
грузинец Георги Кодуа (Мицу-
биши Лансър Ево 7) и година 
по-големият чех Мирослав Якеш 
(Мицубиши Лансър Ево 9).

Състезанието се открива с 
церемониален старт в курорта 
Боровец в петък. Същинското 
рали е в събота и неделя, когато 
участниците ще изминат по 6 
специални етапа, за да финиши-
рат пак в Боровец в 16.00 ч. 

“Живеем в много сложна фи-
нансова ситуация, но на спорта 
трябва да се дава. За рали “Бълга-
рия” получихме 100 000 лева от 
правителството, а разходите 
ни са почти 800 000 лв. Все пак 
мисля, че всичко ще мине добре 
и догодина 99% сме сигурни за 
домакини на световно рали. За 
тогава обаче освен официално 
откриване в центъра на София 
са необходими и поне 1 млн. евро 
за организацията, според моите 
скромни изчисления”, заяви пре-
зидентът на СБА и председател 
на Организационния комитет 
Георги Янакиев.

За първи път в историята на 
проявата, която започва на 12 
юни 1970 г., като рали “Златни 
пясъци”, ще има входни билети 
за отделните специални етапи. 

Те са по 2 лв. за отсечка, 8 лв. за 
ден и 15 за цялото рали. Според 
изискванията на Световната 
федерация по автомобилизъм 
тази година в Рали България 
скоростните отсечки няма да 
бъдат преминавани по два пъти в 
двете посоки. Така плюс старите 
Мухово, Сестримо и Юндола, са 
включени още 3 нови отсечки. 
Общата дължина на ралито е 
266,43 км, с 16 км повече от ми-
налата година.

Българските асове Крум Дон-
чев, Димитър Илиев, Ясен По-
пов, Петър Гьошев, Тодор Славов 
и Георги Белчев показаха класа 
в демонстрационни обиколки с 
много газ и спирачки пред сгра-
дата на парламента, в момента на 
откриването на 41-ото народно 
събрание.

Пламен  Кр а лев  на пр а ви 
първите си тестове с формула 
0 едноместен болид Formula 
3000 Euroseries  на пис тата 
“Франча Корта” в  Ита лия. 
Той даде време само с 2 сек. 
по-бавно от най-доброто със 
същата кола на трасето. Пости-
жението му беше определено 
от инженерите като уникално 
за дебютант. Мениджърът на 
българина - Еуджения Капа-
на, настоява той да продължи 
кариерата си със състезания с 
едноместен болид. Оптимал-

ният вариант за Кралев е да 
кара в поддържащата серия 
на Формула 1 - GP2, в която 
се подготвят пилоти за “крал-
ската гонка”. 

За целта Пламен ще спре уча-
стията си в GT сериите и ще 
довърши сезона с няколко над-
превари с по-нисък клас фор-
мули като Formula 3 или Formula 
3000. Подготвителната програма 
тепърва предстои да бъде уточ-
нена. Възможно е Кралев да се 
състезава и с двата типа авто-
мобили.

Българският 
национален от-
бор по баскет-
бол за жени до 
20 години записа 
нова загуба на 
е в р о п е й с к о т о 
п ъ рв е н с т в о  в 
Гдиня (Полша). 
Възпитаничките 
на Хосе Луис Ер-

нандес отстъ-
пиха на Тур-

ция с 50:76. 
С т е ф к а 
М и т е в а 

б е над всич-
ки в тима с 14 
точки и 10 бор-
би. В българския 
отбор 12 точки 
добави Христи-
на Иванова. За 
туркините Бахар 
Япар наниза с 18 
точки. В Гдиня 
българският от-
бор ще играе за 
разпределение на 

местата между 
9-о и 12-о.

Баскетбол

Паднахме с 26 точки от Турция
р

национал
бор по ба
бол за же
20 години з
нова загу
е в р о п е й с
п ъ рв е н с
Гдиня (По
Възпитани
на Хосе Лу

нандес о
пиха на

ция с
С т
М и

б е над
ки в тим
точки и 1
би. В бълга
отбор 12 
добави Хр
на Ивано
туркините
Япар нани
точки. В 
български
бор ще иг
разпределе

местата 
9-о и 12-о

България загуби 
и от Турция

Пламен Кралев прави
тестове с формула 3000

Американка от Филипините 
влиза в семейство Етрополски
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ДА ПАДНЕШ ОТ СМЯХДА ПАДНЕШ ОТ СМЯХ

ЛАФОРИЗМИ ЛАФОРИЗМИ 

ГУБИВРЕМЕ

• Децата не искат да ядат храна, която 
не е танцувала по телевизора. 

• Звъниш си всяка сутрин, за да си 
намериш мобилния телефон.

• Тъпо ти е, че не можеш да звъннеш 
и на дистанционното на телевизора, 
като изчезне.

• Не можеш да си намериш колата на 
паркинга, ако не я повикаш с аларма-
та.

• Баба ти говори повече за Есмералда 
и Рич, отколкото за собствените ти 
деца.

• Пращаш е-мейли на колегата в 
съседния офис.

• Имаш списък с 15 телефонни номе-
ра, за да се обадиш на 3-членното си 
семейство.

• Децата ти играят футбол всеки ден 
пред компютъра.

• Оплакваш се, че на GSM-ма ти ня-
маш copy-paste.

• Сложил си парола на файла с паро-
лите си.

• Мразиш да пишеш с химикал, за-
щото няма проверка на правописа.

• Децата пишат по-бързо на кла-
виатурата на компютъра, отколкото 
говорят.

• Спираш пред вкъщи с колата и из-
ползваш GSM-ма, за да провериш дали 
няма някой у дома, за да ти помогне с 
покупките.

• Слагаш наклонени усмивки, дори 
когато пишеш с химикал.

• Знаеш повече за проблемите на 
Брат Пит, отколкото за тези на соб-
ствения ти брат.

• Като причина да не поддържаш 
връзки с роднини и приятели изтъ-
кваш, че нямат е-мейли.

• Ядосваш се на приятелите ти, че 
закъсняват с пет минути и още не са 
ти звъннали на GSM.

Модерни 
времена

Колкото по-щедър е мъжът на 
първата среща, толкова за по-малко 
време му е нужна жената.

Жените често зарязват мъж заради 
друг мъж. А мъжете често зарязват 
жена заради самата нея.

По цели нощи не спях и мислех: 
“Откъде са ми тези кръгове под очи-
те!”.

Всички жени са красиви от опреде-
лено разстояние. Това разстояние при 
някои жени стига до 300 км.

Жените рядко прощават ревността и 
никога не прощават нейната липса.

Щастието не е в парите, а в стоките 
и услугите.

Ако една жена мълчи и не възразява, 
значи спи.

Колкото повече си разпределяш вре-
мето, толкова по-малко ти остава.

Животът трябва да се изживее така, 
че да те е срам да разказваш, но да е 
приятно да си спомняш.

Ако работата почне да ви носи 
удоволствие, значи е време да се раз-
ведете.

По-добре известен пияч, отколкото 
анонимен алкохолик.
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Важни телефонни номера и адреси

В ''Бърза помощ'' докарват 
мъж със счупен крак. Док-
торът пита пострадалия:

- Как се случи?
- По време на игра.
- Футбол ли сте играли?
- Не, карти. Моят прия-

тел ми даваше знаци под 
масата... 

***
Кавалер пита дамата, с 

която току-що се е запо-
знал:

- На колко години сте?
- Няма да ви кажа на-

право, само ще ви намекна 
- кокетничи тя.

- Дъщеря ми е в детската 
градина.

- Браво! Сигурно е дирек-
торка там?

***
Скъпа, току-що ми се 

обади личният лекар и 
ми съобщи, че ми остават 
7-8 часа живот. Искаш ли 
да отидем в някой скъп 
ресторант и след това да 
си вземем стая в хотел за 
последно?

- Да, бе! Много ти е лесно 
на тебе, нали утре няма да 
ставаш за работа...

***
- Извинете, върнали сте 

ми ресто с 10 повече!

За деца от 5 до 105 години...
- Няма нищо, вземайте! 

Тъй или иначе са фалшиви. 
***

Разговор между баща и 
син:

- Тате, тате, ще ми купиш 
ли кученце за Коледа?

- Е ми, сине, аз колко ку-
чета вече ти купих... Къде 
отиват? Какво ги правиш? 

- Не знам какво става с 
тях, тате, честна Виетнам-
ска. 

***
Блондинка се явява на 

изпит в Музикална акаде-
мия.

Един от изпитващите 
казва:

- Сега вие ще застанете 
с гръб, а ние ще натиснем 
един клавиш на пианото и 
вие трябва да познаете...

Обръща се тя , чува се 
тон. Блондинката се обръ-
ща с лице към комисията, 
оглежда ги един по един, 
накрая посочва един от 
професорите и тържеству-
ващо казва:

- Ти го натисна!
***

Затворник пише на жена 
си:

''Благодаря за пилата 
в кекса. Сега имам най-

хубавия маникюр в ки-
лията.'

***
Господ решава да отиде 

на почивка, но не се сеща 
къде. В същия момент идва 
един ангел.

- Отиди на Марс - казал 
ангелът. 

- Там сега е много го-

рещо. 
- Върви на Плутон то-

гава. 
- Там сега е много сту-

дено. 
- Върви на Земята то-

гава. 
- Последния път, като 

ходих там, имах връзка с 
една еврейка и още при-
казват за това...

***
Иванчо пита баща си:
- Тате, аз от къде съм се 

появил?
- Щъркелът те донесе.
- Ами братовчеда?
- И него щъркелът го 

донесе.
- А братовчедката?
- И нея...
- Егати, тате, мама и леля 

такива хубави жени, а ти и 
чичо щъркелите ч*кате?!

***На 11 септември посред 
нощ (вашингтонско време) 
Путин се обажда на съне-
ния Буш:

- Моите съболезнования 

във връзка с терористични-
те атаки, г-н Президент!

- Какви терористични 
атаки?

- Ой, извинете, ще ви 
позвъня по-късно.

ВИЦОВЕ, СПРАВОЧНИК

Борба за храна
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Наско, фронтменът на Б.Т.Р, цар 
на логаритмите, има навика да си 
поспива, разведен е и е щастливо 
влюбен в сръбската певица Ивана.

Тези и други пикантерии той 
разнищи в съботното токшоуто 
«Търси се...» по една от водещи-
те телевизии у нас. Меги и Нели 
посрещнаха Наско и с трима от 
добрите му авери през годините, 
между които е и Евгени Дими-
тров, на когото е бил новобранец 
в казармата.  Рока джията още 
помни част от войнишките песни 
от репертоара на Ансамбъла на 
Строителните войски. За учениче-
ските му преживявания разказва 
актьорът Асен Блатечки, с когото 
Наско търкал един и същи чин, а 
Христо Мутафчиев го предизвика 
да покаже футболните си умения. 
Славчо, Киро и Илиян от Б.Т.Р. 

разказаха, че фронтменът им има 
изключително силен характер. 

Оперната дива Ивана го предизви-
ка да изпълни ария. Те са заедно от 
пет години, а неотдавна са се нанесли 
в ново жилище.»Много я обичам и 

не бих се поколебал да й предложа 
брак», призна певецът. Най-важната 
млада дама в живота на рокаджията е 
дъщеря му Мартина. Седмокласнич-
ката призна, че баща й е най-строг с 
нея в уроците по математика.

¬ËÂ ËÏ‡ÚÂ ·ËÁÌÂÒ

Õ‡Ô‡‚ÂÚÂ ÏÛ Â‰ËÌ ÔÓ‰‡˙Í. 

œÓ‰‡˙Í˙Ú Ì‡ ÛÏÌËˇ Ï‡ÍÂÚËÌ„.

œÂ‰ÎÓÊÂÚÂ Ì‡ ‚ÒÂÍË ÍÎËÂÌÚ, 

ÍÓÈÚÓ Ë‰‚‡ ‚˙‚ ‚‡¯Ëˇ ÓÙËÒ, Í‡ÌÚÓ‡, 

ÒÍÎ‡‰, ÂÒÚÓ‡ÌÚ, Í‡ÙÂÌÂ 
·ÂÁÔÎ‡ÚÂÌ ·ÓÈ Ì‡ ‚ÂÒÚÌËÍ ¡√ ¡≈Õ.

 ‡Í‚Ó ÔÂ˜ÂÎËÚÂ? 

¬˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ ‚‡¯‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ ‰‡ ·˙‰Â 
‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌÓ ÓˆÂÌÂÌ‡ Ò ÔÂ‰ÎÓÊÂÌËˇ 
·ÓÌÛÒ Ë ÔÓÎÂÁÌ‡ ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ. 

—ÎÂ‰‚‡˘Ëˇ Ô˙Ú, ÍÓ„‡ÚÓ ÍÎËÂÌÚ˙Ú 
ÔÓÚ˙ÒË ‚ÂÒÚÌËÍ ¡√ ¡≈Õ, ‚Â˜Â ˘Â ÁÌ‡Â 
Ò˙Ò ÒË„ÛÌÓÒÚ Í˙‰Â ÏÓÊÂ ‰‡ „Ó Ì‡ÏÂË.

«‡ˇ‚ÂÚÂ ·ÓÈÍ‡Ú‡, ÍÓˇÚÓ ÊÂÎ‡ÂÚÂ ‰‡ ‚Ë 
‰ÓÒÚ‡‚ËÏ Ì‡ ÚÂÎ.: 020 8558 1731 ËÎË Ì‡ 

email: ekaydamov@bgben.co.uk

 ¡√ ¡≈Õ

Читателска поща
“БГ БЕН”

ЗАБАВЕН БУТИК

“В 
мис-
лите 
си поже-
лавайте добро на всеки. Вслуш-
вайте се в болките на другите, 
помислете как да помогнете на 
другия“, призова 108-годишният 
индийски учител Дев Мурти, 
който е в България. Ако всеки 
ден човек прави няколко про-
сти упражнения за 4 минути, 
той може да живее дори и 400 
години, обясни той. Цикълът от 
движения за дълголетие включва 
“крокодилските упражнения” 
на Мурти за подобряване на 
състоянието на гръбначния 
стълб, индийските упражнения 
“пранаяма” и “нети” и масажни 
движения на стомаха. 

Еволюционното изправяне на 
човека е причинило пораждането 
на редица заболявания и за това е 
от изключителна важност всеки 

да прави упражнения за подо-
бряване на дейността на опорно-
двигателната си система. 

“ Це л и я т  с в я т  щ е  е  п о -
прекрасен, ако всички хора са ве-
гетарианци», обясни индийският 
учител, тъй като “човек е това, 
което яде”. Според дълголетника 
истинската цел на човешкия жи-
вот е духовното развитие. 

Мурти е за втори път в България. 
Предишното му посещение е през 
1969 г., когато камион минава през 
него, докато той е легнал върху 
натрошени бутилки. На 108 годи-
ни той продължава да е в добро 
здраве и да обикаля Индия и света, 
за да предава познанията си във 
всички области и разновидности 
на йога, тантра, аюрведа, джотиш и 
хомеопатия. Свами Дев Мурти ще 
е в България до края на юли и ще 
проведе редица лекционни курсо-
ве и семинари на тема «Йога, сила, 
здраве и духовна хармония”. 

400“В
мис-
лите

да прави упражнения за подо-
бряване на дейността на опорно-
двигателната си система. 

Свами Дев Мурти обещава  Свами Дев Мурти обещава  
                години живот                години живот

Мария не устоя на 
чара на Анелия и й 
лепна целувка ала 
«Мадона-Бритни», 
докато 
релаксираха на 
басейна в Девин. 
Пет фолкдиви 
от «Пайнер» се 
заредиха 
с енергия преди 
грандиозното 
турне, което 
стартира 
на 15 юли

Емилия 
се върна с 

рокаджийски 
имидж

Емилия се завърна триумфално на сцената на «Планета 
Дерби 2009» с рокаджийски имидж. След първия концерт, 
който събра феновете на фолка на площада в Монтана, 
настоящата възлюбена на Коко Динев скъса с разточител-
ните бални рокли за сметка на по-дръзките комбинации 
от кожи в черно и бяло.

«За пета година тръгвам на път с колегите, пропуснах 
само миналата. Винаги съм предлагала микс от най-
добрите си хитове, но сега ще акцентирам само на новите 
си парчета», сподели гласовитата дама от Гълъбово. Това 
е добра новина за почитателите на поп-фолка, защото 
албумът «Родена съм да те обичам» (2009) генерира 
ударен брой шлагери, сред които най-конвертируеми 
са «Изнервяш ме» и «Ще рискувам».

Наско от Б.Т.Р: Лудо влюбен съм! 

Какво забравят британските 
студенти в общежитията? Напу-
скайки стаите си в общежитията, 
британските студенти оставят 
понякога забравени необичай-
ни предмети. Списъкът е дълъг, 
като включва дори надуваеми 
басейни.

Наскоро бе направено проу-
чване кои са най-често забра-
вяните след края на учебната 
година в стаите на общежитията 
предмети. Сред тях фигурират 
обичайните - книги, зарядни за 
телефони, MP3 плеъри, но също 
така леководолазна екипировка, 
надуваеми външни басейни, ске-
лети в естествен ръст, замразени 
пилешки крачета и различни плю-
шени играчки. Нерядко обаче се 
случва студентите да оставят там 
домашни любимци. Намирани 
са папагали, зайци и дори змии. 
Стандартната процедура е да се 
изпращат забравените предмети 
на собствениците им, а когато 
това не е осъществимо, да се раз-
дават за благотворителност или 
да се рециклират. За изоставени-
те домашни любимци, каквито и 
да са те, се търси нов дом. 

Учени от 
университета в 
Съсекс достигнаха до 
извода, че котките 
използват специално 
«жалостиво 
мяукане», за да 
размекнат 
своите стопани 
и да спечелят 
тяхното 
внимание и 
храна


